
Близо 300 митничари излязоха вчера
на протестен митинг пред Министерството на финансите.
Те освиркаха идеята на финансовия министър
да премести централата на агенцията в Русе
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Без „Белене”

Музи Местен вот Оттегляне

И работещите няма
да могат да си плащат тока

Стр. 3

Стр. 19

Виолончелистка написа
готварска книга

Стр. 2

Шпицкомандите на Цветанов
спечелиха в Белоградчик

Стр. 23

Коко Динев напусна
и „Локомотив” Пловдив

Стр. 5

Болници в Силистра и Пирдоп
не хранят пациентите си

„Лечебен глад”

Л Е В И Я Т
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Статистика

САЩ с най-много бедни
от 1965 г. насам

Стр. 9
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Металурзите от ОЦК в
Кърджали готвят жива верига
заради намерението на една от
банките кредитори на комбина-
та - БНП Париба, да разруши
една от индукционните пещи и
да изземе цинка в нея.

Според председателя на
синдикат “Защита” Стефан Ата-
насов банката е наела 15 от
напусналите леяри за източва-
нето на пещта. Ръководството

Металурзи бранят пещите
в ОЦК с жива верига

Няколко
ÄÓÌÈ

Велиана
ХРИСТОВА

Преди около година пред-
ставителите на ДСБ бяха
започнали да се очовеча-
ват, като се убеждаваха с
очи и ум в пагубното за
България управление на
ГЕРБ. Тогава лансираха
тезата, че левият и десни-
ят лагер са на двата про-
тивоположни полюса, но и
двата правят политика и
се стремят към развитие,
макар и по различен път. А
това, което върши ГЕРБ, не
е нито политика, нито е уп-
равление, нито има нещо
общо с каквото и да било
развитие - то е погром.
Затова, казаха лани сини-
те: всички срещу ГЕРБ!

А като дойде време да се
действа, какво стана? Няма
да участват във вота на
недоверие, понеже БСП и
герберите щели да се заме-
рят един друг с доклада на
ЕС, с който - видите ли -
сините нямали нищо общо
(стр. 3). Хайде, бе! Като ту
се гънаха на килимчето
пред Бойко, ту чепкаха рес-
ните му, хвърляйки по някое
свенливо упрече към власт-
та, какво направиха ДСБ?
Оставиха сегашната власт
при пълно мълчание отдяс-
но комфортно да тъпче и
мачка България. Де ги лъво-
вете, които пращаха камъ-
ни и огън срещу парламен-
та? Понеже не им харесвал.
Като се изнижат днес от
пленарната зала като за-
седнал въздух из гащи, как-
во правят? Само едно - по-
магат на ГЕРБ. Значи им
харесва. И чакат избори - та
белким пак с пещерен анти-
комунизъм примамят някой
и друг гласоподавател, пък
Борисов може да им се от-
плати я с постче, я с мили-
онче... Тя властта му - по-
гром, ама дашна за свои.

А иначе, кой колко крал
от тая държава, кой  я
продавал за 30 сребърника,
кой докъде я наврял в бед-
нотията - помни всеки,
комуто чавка още не е из-
пила ума. Всички виновни,
само сините - целите в
бяло. Че то разлика с ГЕРБ
няма. Ех, и на десница не
случихме! Пак лявото ще
тегли само каруцата от
блатото.

на ОЦК не знаело за предсто-
ящото разрушаване на съоръ-
жението.

В една пещ има 20 тона
цинк, които струват около 25
000-30 000 долара. Спрат ли
пещите, няма вече оптимисти-
чен вариант, каза Атанасов.

На 18 юли започнаха меж-
дубанковите преговори, които
по предварителна информация
щяха да траят три дни, а идеята

бе да се стигне до окончател-
но споразумение и решение за
съдбата на ОЦК. Никой от син-
дикатите не знае за хода на
тези преговори, дори и да
продължат през тази седмица,
щом утре започне източването
на пещите, заводът умира, под-
черта Атанасов.

70 души са ангажирани с
поддръжката на непрекъсвае-
мия режим. Те са наети на

Банка-кредитор искала да разруши едно
от съоръженията, за да изземе цинка в него

граждански договори от банки-
те-кредитори срещу заплата от
400 лева. До работниците до-
стигнала информацията, че от
февруари до момента заводът
е натрупал близо 400 000 лева
задължения само за електри-
чество. Две пещи харчат по
около 10 000 лева за ток, които
сега няма кой да плаща, обяс-
ни Стефан Атанасов.

Вотът и
каруцата

Стр. 6

Стр. 16

ŒÚ‚ÓÂÌÓ ÔËÒÏÓ ÓÚ 11 Ú‚Ó˜Â-
ÒÍË Ò˙˛Á‡ ‰Ó ÏËÌËÒÚ˙‡ Ì‡
ÍÛÎÚÛ‡Ú‡ ¬ÂÊ‰Ë –‡¯Ë‰Ó‚.

Стр. 3

ИЗВИНЕНИЕ КЪМ БИВШ ОБЛАСТЕН
УПРАВИТЕЛ НА СТАРА ЗАГОРА

Върнете
НДК на
културата

Върнете
НДК на
културата

Върнете
НДК на
културата

Върнете
НДК на
културата

Върнете
НДК на
културата



www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

2 ВТОРНИК 24 ЮЛИ 2012

България

œ”¡À» ”¬¿…“≈œ”¡À» ”¬¿…“≈
œ”¡À» ”¬¿…“≈œ”¡À» ”¬¿…“≈

‚‡¯ËÚÂ Ï‡ÎÍË Ó·ˇ‚Ë, ÔÓÁ‰‡‚ÎÂÌËˇ
Ë ‚˙ÁÔÓÏËÌ‡ÌËˇ Ì‡ ÒÚ‡ÌËˆËÚÂ
Ì‡ ‚ÂÒÚÌËÍ ƒ”Ã¿

œ”¡À» ”¬¿…“≈

ОТ ПОНЕДЕЛНИК ДО СЪБОТА. ЦЕНИТЕ СА С ДДС.

1 КОЛ / 50 ММ ИЛИ
2 КОЛ / 25 ММ = 10 ЛВ. 1 КОЛ / 75 ММ = 15 ЛВ.

2 КОЛ / 40 ММ  = 20 ЛВ. 2 КОЛ / 50 ММ = 25 ЛВ.

2 КОЛ / 75 ММ = 30 ЛВ. 2 КОЛ / 90 ММ = 32 ЛВ.

АДРЕСИ ЗА РЕКЛАМА
И МАЛКИ ОБЯВИ В ГР. СОФИЯ

РЕДАКЦИЯ
НА В-К ДУМА:
1784 бул. "Цариградско шосе" №113А, тел.: 02/9705 205;
9705 221, факс: 9752 604, e-mail: reklama@duma.bg
РАБОТНО ВРЕМЕ:
От понеделник до петък: 10:00 - 17:30
За обяви за следващия ден: 10:00 - 13:00

ИНФОЦЕНТЪР ДУМА:
София, 1000, ул. “Позитано” №20, тел.: 02/810 73 78,
0886 707 551, e-mail: duma_infcenter@abv.bg
РАБОТНО ВРЕМЕ:
9,00 - 16,00 ч.

ксдепутатът Иво Атанасов, кой-
то почти 20 години държа ре-
кордните изборни резултати,
постигани от БСП, издаде пета-
та си книга “Алпинистът без
въже”. Премиерата бе вчера.
Книгата е събрала колонките,
които вече четвърта година вся-
ка събота Атанасов публикува в
ДУМА. Автор на предговора е
журналистът от вестника Алек-
сандър Симов, изпратил от
Москва поздравително писмо
за събитието. Видни фигури от
политиката и културата, много
приятели и най-вече групата
“Иво Атанасов - президент”,
първата по рода си във фейс-
бук, събра обичаният автор.

Издателят на книгата и на
ДУМА Николай Малинов благо-
дари, че Иво Атанасов е автор
на вестника. “Иво налага уника-
лен стил, уникален почерк -
винаги да бъде категоричен и
принципен, но също никога да
не прекрачва определената

„Алпинистът без
въже” е на пазара

Михаил Миков:

Шпицкомандите на Цветанов утре
ще са във вашите градове

Е

Снимка Мариета ТОМОВА

граница, да не използва квали-
фикации, да не обижда опонен-
тите си. Той намира правилни-
те аргументи така, че опонентът
да израства, четейки неговата
критика”, каза Малинов.

Проф. Андрей Пантев обяви,
че книгата ще остане в истори-
ята и сравни автора й с Цезар.
“Иво прави и пише история и в
това отношение всичките еднод-
невки, изпълнени с ярост, злоба
към съвременните личности и
текущи събития, ще бъдат забра-
вени, но тази книга ще бъде
изследвана като свидетелство
за епоха”, каза Пантев.

Иво, ти си покорил най-ви-
сокия връх, имаш уважението
на хората, развълнувано споде-
ли участничка във фейсбук-гру-
пата “Иво Атанасов -прези-
дент”.

Книгата ще се продава на
Националния събор на левица-
та на Бузлуджа и в книжарни-
цата на “Позитано” 20.

140 застъпници регистрира ГЕРБ в 21 избирателни секции в община Белоградчик
Десет жалби бяха регистрирани на

частичните избори за общински съвет-
ници в Белоградчик, осем подадени
от БСП. “Шпицкомандите на Цветан
Цветанов днес са в Белоградчик. Утре
ще са и във вашите градове”, преду-
преди зам.-председателят на ПГКБ
Михаил Миков. Наемниците на ГЕРБ
не спират с безобразията си, докара-
ните от други части на България пред-
ставители на управляващите оказват
натиск, тормозят и обиждат жителите
на общината. Това заяви Миков, след
като жители на Белоградчик се жал-
ваха срещу действията на председа-
телката на 8 секционна избирателна
комисия Катя Алова и застъпници от
същата секция.

В жалбата до ОИК са описани слу-

чаи на натиск, неправомерен обиск,
упражнено насилие, обиди, прекратя-
ване на изборния процес и дори опит
да се възпрепятства и проконтролира
вота на гражданите на Белоградчик. И
всичко това от наемници, докарани от
ГЕРБ от всички части на България,
както тази председателка на СИК от
Съединение, Пловдивско.

ГЕРБ ще има най-много общински
съветници в новия ОбС, след като спе-
чели 23,78% на частичните общински
избори, похвалиха се в неделя преди
полунощ управляващите. 862 души са
гласували за ГЕРБ, която ще разпола-
га с четирима съветници от общо 13.
РЗС, БСП, “Евророма” и “Български
социалдемократи” ще имат по двама
съветници. С един съветник ще е коа-

лицията “На чисто”, съставена от СДС
и движение “Гергьовден”.

Приближената да управляващите
РЗС е втора политическа сила по брой
гласували избиратели - 495, или 13,66
процента от подадените редовни бю-
летини, но при разпределението на
гласовете ще има само двама съветни-
ци. За партия “Български социалдемо-
крати”, наричана в Белоградчишко пар-
тията на кмета, са гласували 460 изби-
ратели, или 12,69%, БСП има 347 гла-
са - 9,57 на сто, “Евророма” - 294 гласа,
или 8,11 процента, и коалиция “На
чисто” спечелиха 288 гласа, или 7,79%.

59,86 на сто е била избирателната
активност в Белоградчик. Гласуваха
3756 души от имащите право на глас
6225 избиратели.

РЕЗУЛТАТИТЕ СА ОТ КОРПОРАТИВЕН ВОТ

Председателят на Областния съвет на
БСП във Видин и депутат от левицата
Михаил Миков отчете резултатите от

проведените в неделя частични избори
за общински съветници в Белоградчик

“Искам да благодаря на
всички, които свободно уп-
ражниха вота си. Изборни-
те резултати са продукт на
корпоративен вот, на купен
вот, на натиск с цялата
държавна машина и най-
вече на полицията, като не
се размина и с участието
на ДАНС. Никога не е има-
ло такова полицейско струп-
ване в едни избори - от уни-
формени и цивилни, като те
не са били там да попречат

на купуването на гласове, а
да легитимират купуването
на гласове и незаконното
въздействие върху избира-
телите”, заяви Михаил Ми-
ков на пресконференция
във Видин вчера.  Той бе
категоричен, че резултати-
те от изборите за БСП са
свързани с разединение в
левицата, започнало през
есента. “Известно ви е, че
кандидатът на БСП в мест-
ните избори през есента

Людмил Антов сега е
застъпник на Борис Нико-
лов от БСД, бивш депутат
от БСП”, попита Миков и
обясни, че се появи и “Ли-
дер” с водач на листата
Владимир Живков, член на
БСП, активист. Очевидно
ГЕРБ използва формира-
нето и финансирането на
по-малки политически су-
бекти, които да
разпръснат опозиционния
вот, заключи Миков.

БСП ЩЕ ПОДКРЕПИ РУМЕН СТОЯНОВ
В КАЛОФЕР

Румен Стоянов отново ще спечели
вота за кмет на Калофер, защото е спе-
челил доверието на хората, категоричен
бе председателят на ОблС на БСП в
Пловдив Георги Гергов. Той направи изяв-
лението по повод окончателното реше-
ние на ВАС за отстраняване от длъжност
на кмета на Калофер. “Румен може и знае

Снимкa ПРЕСФОТО/БТА

Три години правител-
ството на ГЕРБ живее на
кредит, оставен от Трой-
ната коалиция, заяви на-
родният представител
Петър Мутафчиев в
Пловдив. След време
сигурно ще отчетат и уп-
равлението на Стани-
шев, но ако има нещо
положително в доклада,
то това е оценката за
създадената законода-
телна база именно по

как да направи така, че за Калофер да се
говори в национален мащаб, а това носи
позитиви за града и неговите жители. Ние
сме доказали, че подкрепяме работещи-
те, можещите и кадърните управници,
затова БСП отново ще подкрепи Румен
Стоянов, това е подкрепа за успешното
развитие на града”, заяви Гергов.

Левицата: ГЕРБ живее 3 г. на кредит
време на предишното
управление. И няма защо
да си мълчим - докладът
е добра оценка за
свършеното в двете годи-
ни от управлението на
тройната коалиция.

Седмицата ще бъде
белязана от вота на не-
доверие на правителство-
то заради провала му в
областта на правосъдие-
то и вътрешните работи,
обясни колегата му Заха-

ри Георгиев. В парламен-
та има депозиран до-
клад, но той е хвалебст-
вен и лъжовен, а терори-
стичният акт в Бургас до-
каза това, категоричен
бе Георгиев. За първи
път се прави извод “лип-
сва посока на политика-
та, което възпира на-
предъка” и оправдания-
та с Тройната коалиция
са повече от несъстоя-
телни, отсече Георгиев.
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Цитат на деняЦитат на деня

Áîéêî Áîðèñîâ è Öâåòàí
Öâåòàíîâ ñå ïðåâúðíàõà
â çàïëàõà çà ñèãóðíîñòòà
ñ áåçîòãîâîðíîñòòà ñè‘ Бившият шеф на НСС ген. Атанас Атанасов

посочи източника

РОЗКА АСЕНОВА КАРАДЖОВА

ÂÚÇÏÎÌÈÍÀÍÈÅ

Изминаха 6 месеца без

От семейството

Помним те с много обич и признателност!
Всеки ден си в сърцата ни!

1931-2012

е само пенсионерите, социал-
нослабите,  учащите, но и ра-
ботещите българи няма да мо-
гат да си плащат сметките за
ток в бъдеще, ако проектът “Бе-

Сергей Станишев:

Без „Белене” и работещите
няма да могат да плащат тока
Електроцентралата само в процес на изграждане ще отвори
5-10 хил. работни места, бе категоричен червеният лидер

Мария НИНОВА

Лидерът на БСП Сергей Станишев заяви, че в бъдеще би отговарял отново
на въпроси в социалната мрежа

Снимка Мариета ТОМОВА

“Най-големият страх е да вземеш едно
решение без консултиране, да скриеш
анализа на HSBC, на консултанта и да
бягаш като дявол от тамян от референду-
ма”, отговори Станишев. По думите му по-
ведението на правителството към проекта
“Белене” е като кръчмарски разговор по
въпрос, важен за цяла България. С реше-
нието си за спиране на построяването на
електроцентралата правителството изне-
нада всички и е необяснимо това поведе-
ние, защото България дълги години е вла-
гала пари в този проект, заяви соцлидерът.

Ще има гигантски натиск от правител-
ството към хората, за да обявят подписка-
та за невалидна, предупреди Сергей Ста-
нишев. Затова подписи ще продължават
да се събират, за да може да се неутрали-
зират възможните усложения. Целим да
се чуе гласът на хората, да направим
пробив за повече пряка демокрация, по
повече теми, каза лидерът на БСП. Преди
години, когато имаше подписка срещу
спирането на АЕЦ “Козлодуй”, тя беше
скрита в мазетата на НС, но сега има
закон и Бойко Борисов не може да отка-
же, ако представим нужните подписи,
уточни той. Ако бъдат признати, кабинетът
е длъжен да направи всичко възможно, за
да уважи волята на хората, включително и
във финансово отношение, добави той.

Председателят на БСП беше залят с
въпроси в социалната мрежа, но времето
не му стигна да отговори на всички. “Изви-
нявам се на тези, на които не успях да
реагирам, но ще се постарая да про-
дължим този разговор. Още веднъж бла-
годаря на всички. И, подписвайте се за
референдум. Нека най-сетне вашият глас
има значение”, завърши оналйн разгово-
ра си Станишев.

причини, в това число и заради отчитане-
то на въглеродните емисии. Другите из-
точници на енергия пък, включително и
водните, са още по-скъпи”, посочи той.
Станишев изясни ясно, че БСП не цели

никаква предизборна кампания, а иска
пробив в системата и гласовете на граж-
даните да бъдат чувани.

Онлайн разговорът продължи с въпрос
дали референдумът не е признак на страх.

Н
лене” не бъде реализиран. Това заяви
лидерът на БСП Сергей Станишев вчера
по време на участието си в онлайн раз-
говор в социалната мрежа фейсбук по
въпроси, свързани с референдума за АЕЦ
“Белене”. Един от първите отговори на
соцлидера бе на въпрос колко работни
места ще бъдат отворени, ако проектът
се реализира. По думите му “Белене” ще
създаде между 5 и 10 хиляди работни
места само в процеса на изграждането
му и още двойно повече като производ-
ства, които ще са свързани със строител-
ството. “За последните 25 години Бълга-
рия няма по-голям индустриален проект.
Нали всички говорят за излизане от кри-
зата чрез инфраструктура. Но “Белене” е
и индустриален проект, който е пече-
ливш”, категоричен бе той.

Към Станишев бе отправен въпрос
какъв е неговият материален интерес от
“Белене” и дали референдумът няма да
бъде добра предзиборна кампания за
БСП. “Този проект бе замислен не като
руски, германски, а като български про-
ект, замислен и заради цените на тока. В
момента цената е 2-3 пъти по-ниска от
тази на ТЕЦ-овете. Благодарение на това
имаме по-малко нарастване на цената на
тока. ТЕЦ-овете ще поскъпват по много

Правителството да по-
даде оставка и да бъде
съставен кабинет на нацио-
налното спасение, предло-
жи Волен Сидеров в неде-
ля. Според него, след като
бъде подадена оставка от
настоящия кабинет, прези-
дентът би трябвало да
връчи мандат за съставяне
на ново правителство на
най-голямата партия ГЕРБ.

Кабинет на националното спасение предлага „Атака”
Управляващите, вместо да
съставят еднопартиен каби-
нет, да предложат широка
коалиция на всички парла-
ментарни и извънпарламен-
тарни партии, е идеята на
Сидеров. Според него няма
конституционни пречки и
такова правителство би мог-
ло да се състави.

Кабинет на национал-
ното спасение според Си-

деров ще работи до след-
ващите избори на база на
специално изработена
програма за това, което да
се свърши. Обсъждането на
тази идея може да стане
на консултативния съвет по
национална сигурност при
президента в четвъртък,
посочи националистът.

Сидеров декларира, че
“Атака” няма да подкрепи

правителството в предсто-
ящия вот на недоверие на
правителството в областта
на вътрешния ред и сигур-
ност. Според него вотът не
може да мине, защото уп-
равляващите набират гла-
сове чрез търговия с влия-
ние, което се прави “най-
официално с легитимни
методи за купуване на де-
путати”.

ългарските служби са предотвра-
тили терористичен акт, планиран
да бъде извършен преди няколко
месеца. Това каза израелският

ПРЕДОВРАТЕН ОПИТ ЗА АТЕНТАТ Е ИМАЛО

Авторът на публикаци-
ята от 9.09.2011 г. “Облас-
тен управител блокира
улица край блока си” Хри-
сто Христов изразява
съжаление, че е допуснал
в съзнанието на читателя
да остане съмнение относ-
но съпричастността на
бившия областен управи-
тел, сегашен зам.-кмет на
Стара Загора и член на
ПП ГЕРБ Йордан Николов
към случая и се извинява.

Своите извинения под-
нася и редакцията на вест-
ник ДУМА заради това, че
не е извършила проверка
на съществувалата към мо-
мента на публикацията
фактическа обстановка.

ИЗВИНЕНИЕ

ДСБ ще настоява Синята коалиция
да не участва в утрешното гласува-
не на вота на недоверие към прави-
телството. Зам.-председателят на
ДСБ Радан Кънев заяви, че “вот на
недоверие по европейския доклад
сам по себе си е абсурден”, защото
от документа ставало ясно, че ЕК
знае онова, което всички ние знаем
отпреди доклада.
Заместникът на Иван Костов оче-
видно не беше информиран, че
мотивът на 74-мата депутати, поис-
кали вот на недоверие, е “за прова-
ла на правителството в областта на
правосъдието и вътрешните работи”.
Десницата щяла да прочете декла-

Веселка ВЕНКОВА

От стр.1

рация по темата. С половин уста
беше заявено, че ще бъде предло-
жено Синята коалиция да напусне
пленарната зала, защото те не
подкрепяли правителството, но така
и не беше заявено категорично, че
десните няма да участват в дебата,
който ще се предава пряко по БНТ
и БНР.
От изявата на Радан Кънев и Петър
Москов вчера стана ясно, че парти-
ите от Тройната коалиция и ГЕРБ са
“вкарали в ЕС мафията, но не и
българските граждани”, затова
десницата нямало да участва в
разпрата им по eвродоклада. Спо-
ровете нямало да са същностни, а
за прехвърляне на политическата
отговорност, посочи д-р Москов.

Увеличаване на използването на СРС-та под пред-
текст защита на националната сигурност заради атентата
на летище Сарафово. Такова опасение изразиха от Асо-
циацията за европейска интеграция и права на човека на
дискусия за хода на съдебната реформа след критичния
доклад на ЕК.

Според становище на представителите на подкомиси-
ята за СРС в НС отново се отчита завишаване на броя им
спрямо предходния период при същата или дори по-ниска
ефективност, т.е. много по-малко са използвани за поста-
новяване на присъди, заяви адвокат Емилия Недева.

“В момента няма ясни критерии кога могат да бъдат
прилагани с една или с друга цел. Точно в предизборния
период подслушването не знам дали може да стане по-
масово, защото всички сме убедени, че то надхвърля
разумните граници. Това подслушване, което не дава ре-
зултат и впряга огромен паричен ресурс на държавата,
ще продължи”, коментира Недева.

НПО се опасява от още СРС
заради атентата в Бургас

Б на Израел преди 2 дни. Както е
известно, българските власти и
спецслужби упорито отричат в на-
чалото на годината да е получа-
ван сигнал от Израел за опасност
от атентати срещу израелски
граждани у нас, както и да е пре-

дотвратяван такъв опит.
Стас Мисежников заяви, че

няма съмнения, че атентатът в
Бургас е насочен срещу израел-
ски туристи и че не знае дали е
случайно, че се е случило именно
в България.

ДСБ ще иска Синята коалиция
да не участва във вота
ДСБ ще иска Синята коалиция
да не участва във вота
ДСБ ще иска Синята коалиция
да не участва във вота
ДСБ ще иска Синята коалиция
да не участва във вота
ДСБ ще иска Синята коалиция
да не участва във вота

министър на туризма Стас Мисежников
в София вчера. Той научил това на по-
следното заседание на правителството
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Зам.-ректор на
Американския
университет загина
при катастрофа

Зам.-ректорът по академични-
те въпроси на Американския уни-
верситет в Благоевград д-р
Сайръс Рийд е починал при тежка
автомобилна катастрофа в Мичи-
ган, САЩ. Той е работел във вуза
от август 2010 г. Членовете на
Настоятелството на АУБ изрази-
ха своята болка и подкрепа към
семейството на д-р Рийд в този
тежък момент.

Задържаха група за
кражби на телефонни
кабели

Криминалистите от Шумен
задържаха петчленна група, зани-
мавала се с кражби на телефонни
кабели. Групата откраднала меден
проводник, собственост на теле-
комуникационна компания, а по-
късно били задържани четирима
души. В колите има лопати. При
претърсване в землището на село
Становец е намерен 200-метров
подземен магистрален проводник,
както и инструменти, с които е
извършено престъплението. Уста-
новен е и пунктът за изкупуване
на черни и цветни метали, в който
групата предавала откраднато-
то.

Полски турист се
удави в Царево

Полски турист се удави на не-
охраняема пясъчна зона в Царево.
Инцидентът станал на плаж “Не-
стинарка”. Януш Голик от полския
град Сосновец влязъл у нас през
пункта “Калотина” и се настанил
в Царево като самостоятелен
турист. В неделя въпреки силното
мъртво вълнение той влязъл да се
къпе на неохраняемия плаж. Море-
то го завлякло и той се удавил.

Циментовоз и
трактор затвориха
пътя за морето

Циментовоз и трактор се
блъснаха на пътя Русе-Варна и
затвориха през нощта срещу по-
неделник първокласното шосе към
морето. Инцидентът стана близо
до разклона за село Езерче. Товар-
ният автомобил бил управляван
от румънски гражданин, с когото
пътувала и негова сънародничка.
Когато застигнали колесния трак-
тор, управляван от 47-годишен
мъж от село Дряновец, те се
блъснали във вдигнатата дискова
брана и се преобърнали на пътно-
то платно. От удара влекачът се
запалил, изгорели част от кабина-
та и шест гуми.

Пожарът край Стара Загора, който
обхвана 500 декара сухи треви, борова
и широколистна гора над квартал “Три

чучура”, беше овладян напълно рано
вчера сутринта

„Алфа Рисърч”:

Корупцията е най-
тежкият проблем
на правораздаването

К

Според 90% от българите значимите дела се водят за заблуда
на обществото, а не за търсене на справедливост

орупцията и полити-
ческият натиск са
най-съществените
проблеми в област-
та на правораздава-

нето в България. Тези изводи
са записани в междинен до-
клад на социологическата
агенция “Алфа Рисърч” от про-
учване на тема “Усъвършенст-
ване на работните процеси в
съда”. Проучването обхваща
цялата верига от институции в
сферата - полиция, следствие,
прокуратура и съд.

Съмненията за корупция
засягат почти еднакво и три-
те институции, докато поли-
тическият натиск, особено
сред хората, които са били
страни по дела през послед-

ните години, се свързва най-
силно с прокуратурата. Око-
ло 45% обаче виждат такъв
натиск и върху съда и раз-
следващите органи.

Като проблеми в система-
та се открояват некомпетент-
ността и слабият професиона-
лизъм на полицията (25%),
липсата на прозрачност в про-
куратурата (30%) и тромавите
бюрократични процедури в
съда (34%). Две трети от анке-
тираните са на мнение, че
през последните 5 години, от-
както България е член на ЕС,
не се наблюдава промяна
нито по отношение на ефек-
тивността, нито на безприст-
растността, нито на справед-
ливостта на съда. 23% смятат,

че състоянието дори се вло-
шава.

Обществено значимите
дела влияят най-силно за не-
гативните оценки на общест-
вото. Според почти 90% от хо-
рата тези дела се свеждат до
медиен шум без реален ре-
зултат. Доминира мнението,
че се работи “на парче”, по
конкретни “политически по-
ръчки”, а не принципно и
обективно. У хората се фор-
мира усещането, че целта на
тези дела е не постигането на
справедливост, а заблуда на
общественото мнение.

Според 40% издаваните
присъди никога не са справед-
ливи спрямо извършените
престъпления. Доминира теза-

та, че оправдателните присъ-
ди не са резултат от доказа-
ната невинност на обвиняе-
мия, а от неефективността на
разследващите и праворазда-
вателни органи, от оказвания
политически и икономически
натиск и от войната между ин-
ституциите.

Ниското доверие към ефек-
тивността и безпристрастност-
та на правосъдната система
води до отказ от правосъдие
на българите. 44,6% изпитват
недоверие към резултатите от
обжалването като коригиращ
механизъм. Почти половината
анкетирани (49%) не биха
сътрудничили на праворазда-
вателните органи, ако станат
свидетели на престъпление.

Нито един от първите държавници
не почете паметта на разстреля-
ния преди 70 години поет и рево-
люционер Никола Вапцаров. Най-

Властта не почете паметта на Вапцаров
Снимка Мариета ТОМОВА

високопоставеният представител на
държавна институция, който уважи
възпоменателното събитие, бе зам.-
председателят на Народното събрание
Георги Пирински. Възпоменанието бе
открито от племенницата на поета Мая
Вапцарова в Гарнизонното стрелбище.
Там преди 70 години е бил екзекути-
ран Вапцаров и още пет негови друга-
ри.

Мая Вапцарова заяви, че днес
България вече не е същата, промени-
ла се е, защото на стената, пред която
са били изправени шестимата екзеку-
тирани, са се запечатали вкаменените
сълзи на онези, които са останали.
Всички, които днес са тук, са дошли, за
да почетат разстреляните ценности на
България и на българина, каза Вапца-
рова.

Гарнизонното стрелбище се оказа
тясно, за да побере над 500 души, ко-
ито дойдоха, за да почетат паметта на
Атанас Романов, Цвятко Радойнов, Ан-
тон Попов, Георги Минчев, Никола Вап-
царов и Петър Богданов.

Венци бяха поднесени от името на
Георги Пирински, ПГ на Коалиция за
България, Градския съвет на БСП в Со-
фия, Минчо Минчев, председател на

партия “Нова зора”, семейство Вапца-
рови и фондацията “Вапцарова вяра”.

Шепа благоевградчани сведоха
глави пред барелефа на Никола Вап-
царов в Благоевград. След изпълнени-

ето на националния химн венци и цве-
тя бяха поднесени от името на община
Благоевград, БСП, ГЕРБ, Югозападния
университет “Неофит Рилски”, Българ-
ския антифашистки съюз и др.

НАЦИОНАЛНИЯТ
СРЕДНОШКОЛСКИ
ОТБОР ПО ФИЗИКА
С 4 МЕДАЛА

Националният ни среднош-
колски отбор по физика се завръ-
ща с 4 медала от Международ-
ната олимпиада по физика в Та-
лин, Естония.

Златен медал спечели Весе-
лин Караджов, ученик от Амери-
канския колеж в София.
Сребърни медали завоюваха
учениците Катерина Найденова
и Йордан Йорданов от ПМГ “Ни-
кола Обрешков”, Казанлък. Кон-
стантин Гундев, ученик от ОМГ
“Акад. Кирил Попов” в Пловдив,
бе отличен с бронзов медал.

Ръководители на българския
отбор, в който участва и Калоян
Дърмонев от МГ “Д-р Петър Бе-
рон” във Варна, са доц. д-р Вик-
тор Иванов и доц. Мирослав Аб-
рашев, дфн, преподаватели във
Физическия факултет на СУ “Св.
Климент Охридски”.

В 43-та Международна олим-
пиада по физика са участвали
отбори от 82 държави.

аконът за устройство на черномор-
ското крайбрежие, приет на първо
четене, е поредният пример, че уп-
равляващите работят по презумп-З

С нов закон държавата източва
черноморските общини

ция. Това заяви пловдивският депутат
Захари Георгиев. Текстовете предвиждат
черноморските общини да внасят в ре-
публиканския бюджет 60% от приходите
си от наеми и концесии на плажове. Досе-
га те даваха 50% от събраните суми, по-
ясни депутатът. Допълнителните 10 на сто
се вземат от общините и се насочват към

областните управи, предвиждат новите
текстове. С други думи, изрично и специ-
ално се финансират управленски структу-
ри на държавата с общински средства,
уточни Георгиев. Той посочи, че специа-
лен текст в закона предвижда всички но-
вообразувани плажове да бъдат отчуж-
давани и да стават изключителна държав-
на собственост. Цялата черноморска иви-
ца е такава, посочи Георгиев. Въпросът
дали има новообразувани плажове вно-
сителят МРРБ е оставил без отговор.

ЕВРОПАРИ ЗА ВОДНИЯ ЦИКЪЛ В ДОБРИЧ

Европейската инвестиционна банка
ще осигури националното съфинансира-
не на проекта, свързан с водния цикъл
на Добрич, съобщи зам.-кметът Надежда
Петкова. В края на миналата седмица е
имало среща между представители на
банката, членове на ЕК, на екоминистер-
ството, директорите на “ВиК” в Добрич,
на пречиствателната станция във Врачан-

Дана РУСЕВА ци и общинското ръководство.
Обсъдени били дейностите по адми-

нистрирането и управлението на проек-
та. Община Добрич е на финала на про-
веждането на два търга. Единият, на
стойност 75 млн.лв., е за подмяна на во-
допроводи и канализация. Другият е за
процедура за независим строителен
надзор.

Общинското съфинансиране е в размер
на 10 млн. лв., които ще са кредит от ББР.

Само Георги Пирински, зам.-председател на НС
и на БСП,  уважи честването на Вапцаров
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Снимка Мариета ТОМОВА СОФИЙСКИЯТ УНИВЕРСИТЕТ
НЯМА ДА ВДИГА ТАКСИТЕ

индикатите категорично въз-
разяват срещу поредната
“реформаторска” идея на Си-
меон Дянков. С преместване-
то си морската, митническа-

одишните такси за обуче-
ние в Софийския универси-
тет през 2012-2013 г. няма
да бъдат вдигани и остават

Въпреки че в София вчера температурите не достигнаха рекордни стойности, столичани
имаха нужда от разхлаждане. Във Варна обаче бе регистрирана най-високата стойност, отчитана

някога на този ден - 33 градуса

Г
същите, каквито бяха съобще-
ни с постановлението на МС от
май, заявиха вчера от Алма
матер. Поводът за уточнението
са погрешни публикации в ня-
колко агенции, че правителст-
вото било одобрило изменения
в постановлението си, с които
се вдигат студентските такси в
6 висши училища.

Предложената и приета на

17 юли промяна на майското
постановление се отнася един-
ствено за промяна в таксите за
обучение на чужд език за
гражданите на държави извън
Европейския съюз, уточняват
от СУ. Промените не засягат
таксите за обучение на българ-
ски студенти в държавната
поръчка. Ректорът на СУ проф.
Иван Илчев няколко пъти през
тази година обяви, че Алма
матер няма да увеличава сту-
дентските такси за следваща-
та учебна година.

РАЗПЛАЩАТЕЛНАТА
ДОКУМЕНТАЦИЯ НА
„ВТОРИЧНИ СУРОВИНИ”
ВЕЧЕ Е В НОИ

Разплащателната и трудовоправна документация на “Вторич-
ни суровини”-”Феникс ресурс” АД е предадена в Национал-
ния осигурителен институт и от 24 юли 2012 г. е на разполо-
жение на гражданите. От тази дата всички лица, работили

при този работодател и не притежаващи други документи, доказ-
ващи осигурителните им периоди във фирмата, могат да отправят
запитване към института за издаване на удостоверение за доказ-
ване на осигурителен стаж и доход, поясняват от НОИ. Предадени-
те от “Вторични суровини” ведомости съдържат информация за над
2000 души, които са работили в предприятието през годините и за
това време са им внасяни осигурителни вноски в държавното об-
ществено осигуряване. Всички документи са електронно архивира-
ни и са на разположение на всички заинтересовани.

Синдикатите са срещу
преместването на агенциите

С

При анкета на пациентите на
МБАЛ в Силистра е установено,
че не им се предоставя храна въз
основа на заповед на управите-
ля от 10 септември 2010 г., с из-
ключение на лежащите в интен-
зивно отделение. Това става ясно
от резултатите от проверка на
НЗОК в болницата. Проверява-
щите поясняват в протокола, че
заплащането в болничната по-
мощ включва медицински дейно-
сти по клинични пътеки и услуги
- професионални грижи и диетич-
но хранене, предоставени на па-
циентите по време на тяхната
хоспитализация. В същата болни-
ца проверяващите установили, че
в оперативен екип като анесте-
зиолози са включени двама спе-
циалисти, които обаче не са
включени в списъчния състав.

Проверка констатира, че и на
пациентите в пирдопската бол-
ница не се осигурява храна, дори
и при заболявания с диетично
хранене. Прокуристът обяснил на
проверяващите, че храненето е
преустановено поради финансо-
ви затруднения на болницата. На
нея няма да бъдат платени 1560

ад 80% от смъртните случаи в България през по-
следните десетилетия са причинени от незаразни
болести като сърдечносъдовите заболявания, зло-
качествените новообразувания, хроничните респи-
раторни болести и диабета. Това показва статисти-
ка, изготвена по Националната програма за пре-
венция на хроничните незаразни болести (2013-
2020), съобщиха от МЗ. Ограничаването на риско-
вите фактори, водещи до хронични незаразни за-
болявания, е сред основните цели на разработва-
ната от МЗ Национална програма. Тя се изготвя
съвместно от МЗ, СЗО, МОМН, МТСП, МФВС, НЦО-
ЗА, научни и неправителствени организации и ще
бъде насочена към подобряване на здравето на
населението и повишаване качеството на живота
чрез намаляване на преждевременната смъртност,
заболяемост и инвалидизация, причинявани от
хроничните незаразни болести.

850 висшисти до 29 г. в рамките на 9 месеца
ще могат да придобият трудов стаж и опит по
специалността, която са завършили, в министер-
ства, ведомства, агенции, в областни управи и
общински администрации. Тази възможност ще
имат, ако се включат в програма “Старт на кари-
ерата” като процедурата по кандидатстване за
2012 г. започна. До 17 август 2012 г. в бюрата по
труда ще се приемат документи за участие в

Целта на ГЕРБ е с тези премествания
да се спечели електорат за парламентарните
избори, смятат от КТ „Подкрепа”

та, железопътната и др. агенции ще
бъдат хвърлени в хаос, който ще пара-
лизира тяхната дейност. Много служи-
тели няма да ги последват, за да не
живеят разделени от семействата си,
а това ще наложи месеци и години
наред да бъдат обучавани нови кадри.
Това се заявява в декларация, приета
от Изпълнителния съвет на Федераци-
ята на транспортните работници “Под-
крепа”, която категорично възразява

срещу планираното от Симеон Дянков
преместване на ИА “Морска админис-
трация” от София във Варна.

“Ние добре знаем, че целта на пар-
тия ГЕРБ е с тези премествания да се
спечели електорат за предстоящите
парламентарни избори в регионите,
където ще бъдат ситуирани съответни-
те агенции. Това обаче няма да стане,
тъй като българските граждани в
продължение на изминалите почти 4
години сами се убедиха докъде ги е
докарало “мъдрото, модерно и рефор-
маторско” управление на тази полити-
ческа сила”, смятат от КТ “Подкрепа”.

ФТР “Подкрепа” е разтревожена, че

ще бъде прекъснат социалният диалог
в ИА “Морска администрация”, тъй като
централите на националните синдика-
ти са в София, а бъдещите подотрас-
лови съвети ще се провеждат във Вар-
на. На практика ще бъде невъзможно
подотрасловият съвет по воден транс-
порт дори да бъде конституиран. Ос-
вен това ще бъдат необходими стоти-
ци милиони лева за офиси, оборудва-
не, реорганизация и др. “На фона на
провежданите от г-н Дянков рестрик-
ции във всички области на българския
икономически и социален живот пре-
местването на агенциите звучи като
лоша шега и подигравка с лишенията,
които са принудени да търпят българ-
ските граждани, именно под “лозунга”
за икономия и свиване на социалните
разходи”, възмущават се синдикалис-
тите.

В декларация Федерацията на не-

зависимите синдикати от държавното
управление към КНСБ подкрепя иска-
нията на служителите от агенция “Мит-
ници” за спиране на прибързаните и
немотивирани промени в нормативна-
та уредба, свързани с преместването
на централното управление на аген-
цията в Русе.

“Задава се поредната промяна в
законите за администрацията и за
държавния служител без обсъждане
със синдикатите и пак с цел отнемане
на права. Докога и защо властимащи-
те ще “упражняват” различни идеи
върху работещите в държавната адми-
нистрация?! Да бъдем единни и да
кажем “Стига на необмислени и край-
ни решения - това не е в интерес
не само на работещите в определени
структури на държавното управление,
а и на цялото общество!”, пишат
от федерацията.

Заради пожар в сухи треви вчера бе
затворена част от магистрала “Хемус”
при изхода на Варна в посока София.
Причината е гъстият дим, който пречи
на движението. По-късно огънят се раз-
простря до новата писта на летище
Варна и на метри от една от големите
български фабрики за мека мебел. Че-
тири екипа на пожарната се бориха с
плъмъците. Гъстият дим стана причина
за верижна катастрофа. Пожар се раз-
горя вчера и над софийското село Пла-
на. Той е вследствие на запалване на
сухи треви и е възникнал преди обяд в
местността Манастирище, в границите
на Столична община. В ранния следо-
бед огънят бе локализиран от пет екипа
на столичната пожарна.

Болници в Силистра и Пирдоп
не хранят пациентите
Аида ОВАНЕС лв. за 3 случая, при които са уста-

новени нарушения. В болницата в
Ботевград е липсвал пациент,
приет по клинична пътека, зара-
ди което на болницата няма да
бъдат изплатени 330 лв. В София-
област най-драстичен е случаят с
болницата в Своге, където НЗОК
няма да плати 8202 лв. за 19 слу-
чая. Става въпрос за неспазване
на индикациите за хоспитализа-
ция и критериите за дехоспитали-
зация, неспазване на минималния
болничен престой и на изисква-
нията за работа с медицинска до-
кументация. В 3 отделения на бол-
ницата в Своге са липсвали при-
ети пациенти. В МБАЛ в Търгови-
ще проверяващите са попаднали
на пациентка, която отрича да й е
извършена операция на гърлото,
макар това да е отразено в доку-
ментация. По тази причина каса-
та няма да плати на болницата
420 лв. РЗОК Пловдив няма да
плати на проверените болници 13
245 лв., а РЗОК Варна - 11 114 лв.
Това става ясно от докладите на
проверяващите, които занапред
ще бъдат публикувани на елек-
тронната страница на НЗОК. Към
момента там са резултатите от
одита на 83 болници.

850 висшисти ще приемат на работа
по „Старт на кариерата”

програмата. Пълният списък на обявените ра-
ботни места по процедурата, условията и до-
кументите за кандидатстване са публикувани
на интернет-страниците на МТСП http://
w w w . m l s p . g o v e r n m e n t . b g / b g / p r o j e c t s /
startkariera.htm и Агенцията по заетостта на ад-
рес http://www.az.government.bg/Projects/Prog/
Mladeji/Frame_Mladeji.htm, както и във всички
бюра по труда.

СУХИ ТРЕВИ
ГОРЯХА ВЪВ
ВАРНА И СОФИЯ

НАД 80% ОТ СМЪРТНИТЕ
СЛУЧАИ У НАС СА ОТ
НЕЗАРАЗНИ БОЛЕСТИ

Н
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БНП Париба, да разруши една от ин-
дукционните пещи и да изземе цинка в
нея, предаде БГНЕС.

С призив се обърна към колегите си
от завода председателят на синдиката
“Защита” Стефан Атанасов, който е ин-
женер-технолог в цинковото производ-
ство. Той заяви, че банката е наела 15
от напусналите леяри за източването на
пещта, на които щяла да плати на ръка
по 100 лева. Според него нито ръковод-
ството на ОЦК, нито това на цинковия
завод знаят за предстоящото разруша-
ване на съоръжението.

“Банките умишлено водят завода към
фалит. В една пещ има 20 тона цинк,
които струват около 25 000-30 000 дола-
ра. Очевидно чрез продажбата на мета-
ла кредитната институция смята да си
върне част от парите, отпуснати на ОЦК.
Призовавам колегите утре да излезем

те по търговско-икономически въпроси
(СТИВ) на запитвания на фирми. Това
обяви министърът на икономиката, енер-
гетиката и туризма Делян Добрев след
среща на екипа на министерството с
представителите в СТИВ, предаде БТА.

До края на годината администраци-
ята на министерството ще изпраща на
търговските представители от три до пет
запитвания от фирми с измислени име-
на и електронни адреси. На базата на
това как са реагирали на всяко запит-
ване ще ги оценяваме, заяви ми-
нистърът. Той уточни, че сега има об-
ратна връзка само през Българската
търговско-промишлена палата и Аген-
цията за малки и средни предприятия.

Има търговски служби, от които не

Сигнал до Софийска-
та градска прокуратура,
до Окръжната прокурату-
ра в Монтана и до пред-
седателя на Европейска-
та комисия, в който се
твърди, че птицефермата
на бившия депутат от
Монтана Димитър Авра-
мов нарушава санитарно-
хигиенните норми за от-
стояние от жилищни сгра-
да в областния град, е
подал заместник-предсе-
дателят на Национално
движение “Екогласност”
Петър Пенчев, съобщи
БТА вчера.

Пенчев обяви, че мно-
гократно е подавал сиг-
нали в прокуратурата, че
птицефермата на Авра-
мов, която в момента е
собственост на съпругата

кингови съоръжения за тежкотоварни автомобили. Това
съобщи вчера в Русе министърът на транспорта Ивайло
Московски, който посети дунавския град, за да инспекти-
ра транспортни обекти.

Обособяването на тези места е необходимо, заради
въвеждането на ограничения за движение на ТИР-ове
през почивните дни и през официалните празници. На
Дунав мост министърът огледа терен, на който ще бъде
изграден такъв буферен паркинг за около 500 ТИР-а.
Изчаква се да мине на второ четене законът за публич-
но-частното партньорство, за да може да се премине към
процедура по избор на изпълнител. Мястото ще бъде обо-
собено като модерно съоръжение с всички битови удоб-
ства за шофьорите, уточни Московски.

Новата процедура по раздържа-
вяване на “БДЖ Товарни превози”
ще започне до месец и половина,
съобщи шефът на Агенцията за
приватизация и следприватизацио-
нен контрол (АПСК) Емил Карани-
колов, цитиран от Медиапул.

Критериите ще бъдат чувстви-
телно занижени. За стратегичес-
ките инвеститори критериите бяха
да имат по 400 млн. евро оборот
за всяка от последните три годи-
ни и да са работили в сектора на
жп транспорта поне 10 години.

Големите търговски
вериги ще премахнат
проблемните клаузи от
договорите, които поста-
вят доставчиците им в
подчинено положение,
става ясно от съобщение
на Комисията за защита
на конкуренцията (КЗК),
разпространено вчера.

В сключените между
търговските вериги и тех-
ните доставчици верти-
кални договори за достав-
ка на определени стоки,
КЗК установи наличието
на клаузи, свързани пре-

Металурзи бранят пещите
в ОЦК с жива верига
Банка-кредитор искала да разруши едно
от съоръженията, за да изземе цинка в него

на жива верига и да спрем хората, които
трябва да източат пещите”, посочи Ата-
насов. Спрат ли пещите, няма вече опти-
мистичен вариант”, допълни той.

Атанасов припомни, че миналата
седмица на 18 юли започнаха между-
банковите преговори, които по предва-
рителна информация щяха да траят три
дни, а идеята бе да се стигне до окон-
чателно споразумение и решение за
съдбата на ОЦК. Никой от синдикатите
не знае за хода на тези преговори, дори
и да продължат през тази седмица, щом
утре започне източването на пещите,
заводът умира, подчерта синдикалистът.

Неотдавна другият кредитор - Първа
инвестиционна банка, обяви, че до две
седмици ще посочи новия инвеститор, но
това беше абсурден блъф, за да
задържат хората и да намалят напреже-
нието, каза още Атанасов. От началото
на протестите на 1 март до момента
напусналите по собствено желание и
поради отчаяние са около 260 души,
останалите наброяват не повече от 180,
но след утре (днес - б.р.) ще има нова

вълна от заявления за напускане, пояс-
ни Атанасов. Сред все още очакващите
възкресението на завода 70 души са ан-
гажирани с поддръжката на непрекъсва-
емия режим. Те са наети на граждански
договори от банките срещу заплата от
400 лева. До работниците достигнала ин-
формацията, че от февруари до момента

заводът е натрупал близо
400 000 лева задължения
само за електричество.

“Две пещи харчат по
около 10 000 лева за ток,
които сега няма кой да ги
плаща. Когато заводът
работеше при пълно на-
товарване, преди да се
закрие оловният завод,
електроразпределително-
то дружество EVN полу-
чаваше по 1 милион лева.
За да се рестартира в
бъдеще производството
на цинк, трябва да се из-
градят поне нови две
пещи за 80 000 лева”,
посочи Атанасов.

Към момента все още
няма яснота дали плани-
раната от “Защита” жива

верига днес ще се състои. Другите два
синдиката в металургичното предприя-
тие - КНСБ и КТ “Подкрепа”, са “обез-
главени” - лидерът на първия Белю
Стайков не получи продължение на
трудовия си договор, а колегата му от
втория Анни Георгиев напусна и си на-
мери работа в “Горубсо - Кърджали” АД.

М
еталурзите от синдиката “За-
щита” в ОЦК в Кърджали гот-
вят жива верига заради наме-
рението на една от банките
кредитори на комбината -

Птицефермата на Аврамов
нарушавала хигиенните норми

съм доволен, каза министърът, но от-
каза да ги цитира поименно. Те полу-
чиха втори шанс, ще видим до края на
годината как ще се справят, допълни
той. Няма да се поколебая, ако някоя
СТИВ не си върши съвестно задълже-
нията, да сменя ръководството дори
преди изтичането на мандата му, за-
яви министърът.

Той съобщи, че сред отличниците
са търговските ни представителства в
Китай и Румъния.

На срещата стана ясно още, че 60%
от фирмите очакват от българските
СТИВ в чужбина да им намират биз-
нес партньори, а около 30 на сто -
икономическа информация за съответ-
ната страна. Това показват данни от
проучване сред членовете на Българ-
ската търговско-промишлена палата,
оповестено от председателя на БТПП
Цветан Симеонов.

и баща му, се намира на
166 метра от най-близки-
те жилищни сгради в
Монтана, вместо на
задължителните 3000 ме-
тра. През 2010 година
РИОКОЗ в Монтана е из-
лязла със становище, че
местоположението на
птицеферма “Гала”, в коя-
то се отглеждат до 816
000 бройлери и пилета,
не отговаря на записани-
те в закона 3000 метра.

С постановление от 3
август 2011 година про-
курорът от Окръжната
прокуратура в Монтана
Виолета Пунова констати-
ра, че птицефермата не
отговаря на законните
разпоредби. Във въпрос-
ното прокурорско поста-
новление пише още, че с

изходящо писмо номер
47-22-ПСК-2147 от 12 ок-
томври 2010 година Ми-
нистерството на здравео-
пазването е намалило
хигиенно-защитната зона
от 3000 метра на 166
метра за птицефермата на
семейство Аврамови.

Екологът Пенчев ко-
ментира, че действията
на здравното министерст-
во са своеобразен чадър
над бизнеса на бившия
депутат от ГЕРБ Димитър
Аврамов, който беше аре-
стуван по обвинение за
търговия с влияние. Пен-
чев настоява преписката
по делото за птицефер-
мата да бъде приобщено
към материалите по обви-
ненията срещу Димитър
Аврамов.

Изграждат 21 паркинга
за ТИР-ове

БЕЗ ИЗИСКВАНЕ ЗА СОБСТВЕН КАПИТАЛ В
НОВАТА ПРОЦЕДУРА ЗА „ТОВАРНИ ПРЕВОЗИ”

Изискването за оборот пада на
250 млн. евро, но се запазва усло-
вието за 10 години опит, каза Ка-
раниколов. За финансовите кан-
дидати условията бяха да управ-
ляват активи над 1 млрд. евро и
да имат собствен капитал поне 20
млн. евро. Сега условието е да уп-
равляват активи за 700 млн. евро,
а изискването за собствен капи-
тал отпада. Причината е, че този
тип инвеститори - инвестиционни
фондове и т.н., оперират с активи
на други дружества и често нямат

собствен капитал, обясни шефът
на приватизационната агенция.

Агенцията ще възложи на меж-
дународен консултант и нов пра-
вен анализ, оценка на дружество-
то и информационен меморандум
по сделката, съобщи Караниколов.
В първата процедура държавата
разчиташе на приходи от минумум
100 млн. евро и инвестиции в раз-
мер на още 50 млн. евро. След
новата оценка и тези условия може
да се променят, но не е ясно дали
в посока нагоре или надолу.

Големите вериги обещават
да възстановят конкуренцията

ди всичко с ценообразу-
ването на доставяните
стоки, които създават
задължения и ограниче-
ния за доставчиците в
рамките на отношенията
им с всяка от веригите.

Комисията счита, че
едновременното и успо-
редно присъствие на тези
клаузи в договорите на
различни търговски вери-
ги с едни и същи достав-
чици би могло да доведе
до възникване на съзна-
телна координация в по-
ведението на предприя-

тията без изрично
споразумение или
директни контакти
между тях. Чрез по-
добна съгласуваност
би се постигнало уеднак-
вяване на търговската им
и маркетингова политика
на пазара за доставка на
стоки. Навременното отст-
раняване на тази възмож-
ност е от ключово значе-
ние за нормалното функ-
циониране на конкурен-
цията.

КЗК е одобрила постъ-
пилите от “Метро”, “Бил-

ла”, “Кауфланд”, “Хит”,
“Максима” и “Пикадили”
предложения, тъй като е
установила, че посочени-
те задължения в тях водят
до бързото и ефективно
предотвратяване на опас-
ността за конкуренцията
и съдържат конкретни
мерки за възстановяване
на конкуренцията на па-
зара.

В рамките на година и половина на територията на
цялата страна трябва да бъдат изградени 21 пар-

инистерството на икономиката,
енергетиката и туризма (МИЕТ)
ще проверява дали и как реа-
гират служителите от Служби-

Тест с измислени фирми за
търговските ни представители
Тест с измислени фирми за
търговските ни представители
Тест с измислени фирми за
търговските ни представители
Тест с измислени фирми за
търговските ни представители
Тест с измислени фирми за
търговските ни представители
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В периода до 28.07.2012 г. времето ще се стабилизира, като минималните
температури няма да надвишат 20 градуса, а максималните стойности ще дости-
гат до 31 градуса. Не се очакват значителни валежи и това най-вероятно ще
създаде проблеми на посевите с царевица.

Определиха ставките по de minimis
за пчеларите и животновъдите

ДФ “Земеде-
лие” обработи
всички подадени
заявки за държав-
на помощ de
minimis за земе-
делски производи-
тели, които отглеж-
дат пчелни семей-
ства, а също така
и овце (кози-май-
ки). На базата на
броя приети заяв-
ления и след
извършване на не-
обходимите адми-
нистративни про-
верки, УС на ДФЗ
определи следни-
те ставки: 12 лв./
пчелно семейство
по схемата за
държавна помощ

за пчелари; 7 лв./овца или коза-майка по схемата за подпомагане на живот-
новъди.

Схемата de minimis за подпомагане на пчелари се прилага за първи път от
ДФ “Земеделие”, като разпределеният бюджет е 3,2 млн. лева. В периода на
прием документи са подадени 3178 заявления за 262 587 пчелни семейства.
Крайният срок за изплащане на субсидиите е 26 юли 2012 г.

Приключи и приемът на заявления за помощ de minimis за земеделски
производители, отглеждащи овце-майки и кози-майки. Общият брой на пода-
дени заявления е 5384, като животновъдите ще получат финансова помощ за
общо 705 227 овце и кози-майки. Срокът за договаряне на субсидиите е от 16
до 31 юли, а крайната дата за изплащане на средствата е 10 август 2012.

Областните дирекции на ДФ “Земеделие” имат готовност да приемат одо-
брените кандидати за сключване на договори в установените срокове.

ЕВРОПЕЙСКА АГЕНЦИЕВРОПЕЙСКА АГЕНЦИЕВРОПЕЙСКА АГЕНЦИЕВРОПЕЙСКА АГЕНЦИЕВРОПЕЙСКА АГЕНЦИЯЯЯЯЯ ПО БЕЗОПАСНОСТ НА ХРАНИТЕ ПО БЕЗОПАСНОСТ НА ХРАНИТЕ ПО БЕЗОПАСНОСТ НА ХРАНИТЕ ПО БЕЗОПАСНОСТ НА ХРАНИТЕ ПО БЕЗОПАСНОСТ НА ХРАНИТЕ

EFSA направи оценка на
рисковете от ГМ соя на
Монсанто. Според анализа
на EFSA, отглеждането на
генетично модифицираната,
устойчива на хербициди соя
Roundup Ready на Монсанто
не би трябвало да доведе до
негативни последици за
околната среда.

Отбелязва се, че е необ-
ходимо е да се спазват
препоръките за използване
на хербицида глифозат,
както и да се предприемат
някои предпазни мерки. Препоръчва се провеждането на допълнителен
мониторинг за появата на резистентни плевели и прилагането на допълни-
телни експерименти за възможните негативни ефекти върху пчелите.

Това решение следва да се разгледа от Европейската комисия.
Според EFSA тази линия соя сама по себе си е не по-опасна от тради-

ционните си партньори. Въпреки това потенциалният отрицателен ефект
може да бъде свързан с режима на използването на хербициди. Неспаз-
ването на предпазните мерки за безопасност може да доведе до промени
във видовия състав и развитие на плевели, устойчиви към хербициди.
Затова EFSA препоръчва употребата на глифозат по такъв начин, че
въздействието му върху околната среда да не е по-силно от това, наблю-
давано при отглеждането на традиционни сортове соя.

Като мерки за намаляване на риска от появата на отрицателни въздей-
ствия се препоръчват следните конкретни мерки:

 намаляване на интензитета на обработка на почвата;
 редуване на културите;
 намаляване на натоварването с хербициди;
 защита на прилежащите площи от хербициди;
 въвеждането и правилното управление на буферната зона около

полетата.
Анализът показва липсата на възможното отрицателно въздействие

върху нецелеви организми. Въпреки това EFSA е посочила липсата на
данни за въздействие на отделните ГМ линии на опрашителите. Липсата
на тази информация трябва да бъде допълнена в един експеримент, в
който учените ще могат да сравнят въздействието на соята Roundup
Ready и традиционното отглежданата соя върху възрастни пчели.

НОВИНИ

МИНИСТЕРСТВО НА ЗЕМЕДЕЛИЕТО
И ХРАНИТЕ

По обобщени данни на областните
дирекции “Земеделие” на МЗХ до 12
юли са реколтирани 67 хил. декара от
насаждения с череши, които представ-
лява близо 92% от плододаващите пло-
щи в страната. Общата продукция за
страната до този момент възлиза на
близо 18 хил. тона череши. По предва-
рителни данни средният добив за стра-
ната е 261 кг/декар. Областите с най-
голям дял в производството на череши
са: Бургас - 5233 тона, Кюстендил -
3360 тона, Пловдив - 2040, Стара Заго-
ра - 1700 тона и Пазарджик - 994 тона.

Това е един от най-ниските добиви
регистрирани в страната през последните години. Традиционно производство-
то в страната е над 20 хил.тона, средният добив надхвърля 340 кг/дка.

Плододаващите площи в страната са 73 342 декара, от които до момента са
регистрирани 3153 декара напълно пропаднали площи, вследствие на небла-
гоприятни климатични условия.

на сто, а през първото тримесечие на 2012 г. НСИ отчита тяхното
увеличаване в абсолютна стойност с 5.4 на сто (229 лева средно на лице
от домакинствата).

Темата е важна и от гледна точка на тенденциите на пазарите на
основни земеделски продукти и тяхното влияние върху цените на край-
ните продукти.

Уверенията на МЗХ, че няма проблеми със зърнената реколта за про-
доволствения баланс на страната са наполовина верни. Проблем няма за
количествата, необходими за изхранване на населението, но проблем има
с драстичния скок в цените. Стартовата цена на пшеницата от новата
реколта е 400 лв./тон (към 12 юни) без ДДС, а от понеделник сделки се
сключват на цена от 420 лв./тон. Това е най-високата стартова цена
регистрирана в страната от 2000 година насам, а през 2011 г. тя е била
318 лв./тон.  Като се има предвид, че цената на пшеницата е база за
равнището на всички останали цени в продоволствения комплекс, безпо-
койството е реално за доходите на населението и инфлацията в стра-
ната.

Искаме да уточним, че пазарните цени, на които се изкупува зърното
при стартиране не са само в резултат на вътрешни фактори, а най-вече
на международна конюнктура. Фермерите по правило не могат да влияят
върху цените в зърнения комплекс.

Цената, на която се реализира зърното, въпреки високите й стойно-
сти, се доближава плътно до себестойността на продукцията. При сре-
ден добив от около 370 кг/дка и разходи на декар от 120 лв./дка се вижда,
че себестойността на тон продукция ще е една от най-високите в Ев-
ропа - 340 лв./тон. При ниското ниво на подпомагане на селското стопан-
ство с национални доплащания - за 2011 г.-  2.30 лв./дка, може да се
направи изводът, че земеделските производители са изостанали значи-
телно спрямо подпомагането в страните от ЕС. Отделно от това от
2009 г. се поема ангажимент от правителството за възстановяване
акциза за горивата. Обещанията, че от началото на 2012 г. тази мярка
ще бъде използвана и прилагана в българското земеделие, се оказаха
поредната лъжа. Преди няколко дни МЗХ официално обяви, че през тази
година няма да действа механизъм  на държавна помощ, която да доведе
до възстановяване акциза на горивата.

Цените на зърното поставят в тежка ситуация сектор “живот-
новъдство”, тъй като близо 70 на сто от себестойността на продукци-
ята се формира от равнището на фуража.

Увеличението на изкупната цена на зърното се отрази директно върху
цените на брашната. В рамките на една седмица цената на брашната на
едро се повишиха средно с 20  лв./тон и тенденцията е цената на брашно
тип 500 да надхвърли 700 лв./тон средна за страна до края на месеца. В
област Варна цената на брашното достигна до 780 лв./тон. Освен цена-
та на зърното, върху цената на брашната, а също така и на хляба вли-
яние оказва и новата цена на електроенергията.

Производителите на месо, мляко и хляба са категорични, че производ-
ствените разходи тръгват нагоре и няма как да не се отразят в по-
високите цени на купувача.

На този фон много от производителите се опасяват от фалити или
свиване на производството.

С цел предотвратяване на фалити в сектор “земеделие” предлагаме:
Първо, правителството да изпълни ангажиментите си за възстано-

вяване на акциза на горивата.
Второ, увеличаване на националните  доплащанията на единица площ

на декар от 2.60 лв./дка през 2011 г. на 7.60 лв./дка за 2012 г.
Трето, специален финансов пакет за сектор “животновъдство”, кой-

то да компенсира повишените цени на фуражите и еленергията.

КОМЕНТАРЪТ НА „АГРО ММ”

Цените излизат извън контрол

Т емата за цените на продоволствените стоки в страната е особе-
но чувствителна за българските граждани поради факта, че стра-
ната ни отчита най-висок дял на  разходите за храна в страните
от ЕС. За 2011 г. разходите за храна в домакинствата заемат 36.2
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С разрастваща се сила
продължават протестите срещу

рестриктивните мерки, наложени
от испанското правителство.

Поредното шествие се проведе във
Валенсия и премина без инциденти

Повече от 100
души бяха убити
при серия от
нападения по
цялата територия
на Ирак след
началото на
свещения месец за
мюсюлманите -
Рамадан. Местни
полицейски
източници
съобщиха за над
сто ранени. Най-
малко 13 войници
бяха убити при
нападение на
въоръжени мъже
срещу военна база
в град Удаим, на
стотина км
северно от Багдад.
Така вчерашният
ден се очерта
като най-кървавия
в Ирак от година
насам

8000 служители, в Словакия
създаде 900 работни места
от началото на годината.

В страната с население 5,4
млн. души, която е член на
еврозоната от 2009 г., има
заводи на германския автомо-
билопроизводител “Фолксва-
ген”, френското обединение
“Пежо-Ситроен” и южнокорей-
ския “Киа Моторс”. С други
думи автомобилът тук е глав-
ният двигател на промишле-
ността. Секторът дава работа
на 72 000 души и представля-
ва 39% от националната ико-
номика. Очаква се тази годи-
на словашката икономика да

сиране от ЕС от до 50 млрд. евро, а изпадането на не-
платежоспособност на страната става все по-вероятно.

Като се позовава на правителствени източници от
Берлин, вестникът пише, че е немислимо Меркел да
застане още един път пред германския парламент и да
поиска консенсус за трети спасителен пакет за Гърция.
Припомняме, че германският канцлер беше изправена
пред проблеми предишния път в опита си да обедини
управляващата коалиция по въпроса.

Междувременно германският вицеканцлер и ми-
нистър на икономиката Филип Рьослер постави под
съмнение дали Гърция може да изпълни условията, за
да продължи да получава международна финансова
помощ. Според него възможността Гърция да напусне
еврозоната вече не е толкова плашеща, коментира
гръцкият вестник “Катимерини”. В интервю за телевизия
А Ер Де Рьослер посочи, че е повече от скептично
настроен и няма да има нови плащания за Гърция, ако
не изпълни условията.

В същото време “Ди Пресе” пише, че МВФ е изгубил
доверие в Атина. Поради това Гърция очевидно вече не
може да разчита на по-нататъшна финансова помощ от
международния кредитор. В неделя стана ясно, че МВФ
иска да се изтегли от международната програма за фи-
нансова помощ за икономически затруднената Гърция.

В последно време все повече правителства в евро-
зоната обявиха, че вече не са склонни да подкрепят
нова финансова инжекция, а това увеличава вероят-
ността Гърция да изпадне в неплатежоспособност през
септември.

Меркел: Стига
помощи за Гърция

Словакия - шампион по
растеж в еврозоната
Доброто състояние на автомобилния сектор
превръща страната в шампион по растеж сред 17-те
страни от еврозоната въпреки дълговата криза

нарасне с 1,8%, докато за
цялата еврозона ЕК прогнози-
ра свиване от 0,3%.

При последната световна
криза от 2008 г. Словакия
понесе с пълна сила после-
диците от спада на търсене-
то в Западна Европа, като
рецесията в страната през
2009 достигна 4,9%. Оттога-
ва обаче е направена стра-
тегическа промяна в заводи-
те за сглобяване, които се
съсредоточиха върху произ-
водството на малки, евтини
модели. Приемането на евро-
то даде на Словакия конку-
рентно предимство пред
съседите й, които са извън
еврозоната - Унгария и Че-
хия, като така инвеститорите
си спестяват конвертирането
на валута. В завода си в

Търнава “Пежо-Ситроен”
произвежда “Ситроен С3” и
новото “Пежо 208”. Компани-
ята, която има 3500 служите-
ли в Словакия, създаде трети
производствен екип тази го-
дина с цел да произвежда
300 000 автомобила през
2013 г. В съседна Чехия
съвместното предприятие Ти
Пи Си Ей (TPCА), което обе-
динява “Пежо-Ситроен” и
“Тойота”, обяви, че съкраща-
ва 345 души от общо 2800
служители на компанията.

“Фолксваген” обяви наме-
рението си да инвестира 1,5
млрд. евро в Словакия и да
наеме още 500 души към вече
работещите за компанията
8400 души, които сглобяват
автомобили. Германският ав-
томобилен гигант, който ми-

налата година започна да
произвежда малките си моде-
ли “Фолксваген Ъп”, “Шкода
Ситиго” и “Сеат Мий” в заво-
да си в Братислава, откъдето
излизат и големите 4х4 “Туа-
рег”, “Ауди Q7” и “Порше Кай-
ен”, очаква да достигне капа-
цитет от 400 000 автомобила
годишно през следващите
две години. Южнокорейската
“Киа”, която произвежда мо-
делите си “Сийд”, “Спортиж”
и “Венга” в завода си в Жили-
на, обяви 10-процентно уве-
личение на производството
си през първото полугодие и
планира капацитет от 300 000
автомобила през 2013 г.

Същевременно словашка-
та икономика не е изолирана
от рисковете на икономичес-
ката ситуация в съседни стра-
ни. 20% от словашкия износ
отива за Германия и страните
от ядрото на еврозоната, от-
белязва Владимир Вано, ана-
лизатор от “Фолксбанк”.

Д
окато във Франция
“Пе Ес А Пежо-Сит-
роен” (PSA Peugeot-
Citroеn) обяви план
за съкращаване на

Аерофлот спира
полетите си
до Дамаск

Руският авиопревозвач Аеро-
флот съобщи, че през идния
месец ще спре полетите си до
Дамаск заради резкия спад на
търсенето вследствие на нара-
стващото насилие в страната.
От началото на протестите
срещу управлението на сирий-
ския президент Башар Асад в
страната загинаха над 19 хиля-
ди души. Конфликтът в Сирия
продължава вече 16 месеца.

Испанската
икономика се свива
с бърз темп

Темпът на свиване на испан-
ската икономика се е засилил
през второто тримесечие на
2012 г., като разходите на по-
требителите са намалели. Това
съобщи Централната банка на
Испания, цитирана от АФП. БВП
на Испания се е свил с 0,4% във
второто тримесечие в сравне-
ние с предишните три месеца.
През първото тримесечие сви-
ването е било 3%.

Протести и в Гърция

Сблъсъци между полиция и
протестиращи работници са
избухнали в района на стомано-
леярен завод западно от столи-
цата Атина. Полицията е използ-
вала лютив спрей, за да
разпръсне протестиращите. В
петък полицията сложи край на
стачката в частния завод, коя-
то продължи девет месеца.

Италия и Русия увеличиха стра-
тегическото си сътрудничество в
рамките на енергетиката по време
на първото посещение на премиера
Марио Монти в понеделник, съобщи
Reuters. Целта на визитата му има-
ше за цел да поднови двустранните
отношения, които бяха близки по
време на мандата на Силвио Берлу-

скони, поясни агенцията.
В Москва Марио Монти се срещ-

на с руския премиер Дмитрий Мед-
ведев. Малко по-рано Кремъл за-
яви, че през ноември се очаква фи-
налното инвестиционно решение за
“Южен поток”, който е конкурентен
на подкрепяния от ЕС проект “На-
буко”, а строежът трябва да започ-

не през декември тази година,
Един от партньорите по проек-

та, италианската енергийна компа-
ния Eni, заяви, че очаква последно-
то инвестиционно решение за
“Южен поток” в края на 2012 или в
началото на 2013 година. Между-
временно вчера Eni подписа спо-
разумение с руската страна и за
проучвания в Баренцово и Черно
море съвместно с руския гигант
“Росснефт”.

По-късно италианският премиер
пристигна в Сочи за преговори с ру-
ския президент Владимир Путин.

“Нестабилността на световната
икономика не влияе на търговско-
икономическите връзки и съвмест-
ните проекти на Русия и Италия”,
заяви Путин, откривайки прегово-
рите с Монти. Той отбеляза, че не-
зависимо от “сложните времена”,
които особено силно се чувстват в
Европа, това не се отразява на
добрите отношения между двете
страни. Владимир Путин напомни,
че възстановяването на двустран-
ния стокооборот, който през 2011
година нарасна с над 25%, състав-
лява 45,9 млрд. долара. До пред-
кризисния период, според Путин,
остава да се постигне ръст от още
7 млрд. долара и ако този процес
продължи със същите темпове, две-
те страни много скоро ще достиг-
нат същото ниво в икономическите
взаимоотношения.

“Независимо от турбулентния характер на икономиката нито
един от тези съвместни проекти не загина, а напротив, всички

те се развиват успешно, подчерта руският президент след
разговорите си с Марио Монти

Снимка ПРЕСФОТО/БТА

Снимка БГНЕС

Снимка БГНЕС

Г ерманският канцлер Ангела Меркел се обяви про-
тив отпускането на по-нататъшна финансова помощ
за Гърция, пише “Зюддойче цайтунг”. Според изда-
нието Атина вероятно ще се нуждае от ново финан-

Монти укрепва връзките с РусияМонти укрепва връзките с РусияМонти укрепва връзките с РусияМонти укрепва връзките с РусияМонти укрепва връзките с Русия
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Свят

Американците
най-бедни от 1965 г.
Проучване на
Асошиейтед прес
показва, че
стандартите
на живот в
страната
продължават
да се сриват

Страните от Арабска-
та лига призоваха прези-
дента на Сирия Башар
Асад да се оттегли неза-
бавно от властта, обяви
премиерът на Катар Ха-
мад бин Джасам ал Тани
на пресконференция в
Доха. В замяна ще му
бъде гарантирано, че ще
може без опасност да
напусне страната, преда-
де АФП.

В Доха късно вечерта
в неделя се проведе извъ-
нредна среща на равни-
ще министри на Арабска-
та лига. Премиерът и ми-
нистър на външните рабо-
ти на Катар призова Ба-
шар Асад “да вземе това
смело решение, за да спа-
си страната си и да се

Техеран е готов да повиши нивото
на обогатяване на уран до 56%, ако
международната общност продължи
натиска върху страната заради ядрена-
та й програма, заяви Реза Такави, по-
мощник на върховния лидер аятолах
Хаменей.

Иран вече е в състояние да обогатя-
ва уран до 20%, но ако те (международ-
ната общност) продължат да оказват
натиск, ние ще повишим нивото на обо-
гатяване до 56%, подчерта Такави, ци-
тиран от местните медии. Неговото изяв-
ление дойде в навечерието на срещата
в Истанбул между заместник-секретаря
на Върховния съвет за национална си-
гурност Али Багери и заместничката на
външната министърка на ЕС Хелга
Шмидт, която ще е посветена на иран-
ската ядрена програма.

Арабската лига призова
Асад да се оттегли

сложи край на убийства-
та и разрушенията”.

Едновременно с това
Арабската лига призова
сирийската опозиция и
Свободната сирийска ар-
мия да сформират преход-
но правителство, което да
поеме управлението на
страната след оттегляне-
то на президента. На сре-
щата бе взето решение
страните от Арабската
лига да отпуснат 100 млн.
долара за сирийските бе-
жанци.

Междувременно ЕС
засили санкциите срещу
режима на президента
Башар Асад. Постигнато
бе и споразумение за за-
тягане на оръжейното ем-
барго чрез инспекции на

кораби и самолети, запо-
дозрени в пренасяне на
оръжия, съобщиха евро-
пейски дипломати. Минис-
трите на външните работи
от 27-членния блок обсъ-
диха замразяването на
активите на 26 сирийци и
на три фирми, близки до
режима на Асад. Това е 17-
ият пакет от санкции от
началото на протестите в
Сирия през март 2011 г..

Европейската коми-
сия пък съобщи, че удво-
ява помощта си за осигу-
ряването на спешна ме-
дицинска помощ, под-
слон, храна и вода за най-
засегнатите от тежката
криза сирийци, които се
намират в Сирия или
извън страната.

Иран заплашва
да обогатява
уран до 56%

резидентът на Венецуела Уго
Чавес призова сънародниците
си да пият сок, произвеждан
от местна компания, вместо
сладки газирани напитки като
“Кока-Кола” и “Пепси”, преда-
де Асошиейтед прес.
При дългите си телевизионни
речи социалистическият лидер
на Венецуела често дава
съвети на сънародниците си,
призовавайки ги да ядат
здравословни храни, да
спортуват и да избягват
наркотиците и алкохола.
Във поредната си реч Чавес
посочи, че Венецуела планира
да увеличи потреблението на
местни стоки, което означава,
че ще намали вноса.

Чавес: Пийте
сок вместо
„Кока-Кола”

П

едността в САЩ за-
плашва да надмине
нивата от 60-те годи-
ни. По-подробни
данни на национал-

Б
ната статистика ще излязат
през ноември, точно преди
президентските избори. Спо-
ред проучването се очаква
процентът на бедните да се
увеличи от 15.1% през 2010 го-
дина до 15.7%, което е най-
високо ниво от 1965 г. насам.

“Когато бях малка, всяко
лято отивахме на Хаваите на
почивка”, казва 27-годишната
Лора Фриц. “Сега подавам
молба за помощи”. Фриц е
една от многото, които трябва
да свикнат с нов начин на
живот. Тя се е смятала за бога-
та, но когато семейството й
губи огромна сума заради кри-
зата в имотния сектор, тя се
оказва без доходи. Нейният 25-
годишен съпруг е градинар,
който в момента е безработен.
Имат малка дъщеря и не успя-
ват да платят наема си от 650
долара с чековете за помощи,
които съпругът й получава.

Миналата година около 47
милиона американци (или 1 от
всеки 6) са спадали към графа
“бедни”. През 1985 г. бедни са
били 1 от всеки 10 американци.
Най-висока бедност е имало
през 1959 година - 22.4%.

 Заради икономическата криза непрекъснато нараства
броят на безработните и бедните в САЩ

Процентът на бедните е пря-
ко свързан с процента на без-
работните. Последният се е по-
добрил до 8.9% за 2011 година.

Нивото на най-бедните ще
се запази около сегашните
6.7%, прогнозират анализато-

ри. През 2010 година прагът
на бедността в САЩ беше 22
314 долара за 4-членно семей-
ство и 11 139 долара за сам
човек. Това включва доход в
брой преди плащането на
данъци.

СТАТИСТИКАТА ПОКАЗВА ОЩЕ:

Бедността ще остане над нивата от преди рецесията
(12.5%) с години. Според някои прогнози пикът от 15-16%
ще продължи до 2014 година.
Бедността извън централните градски райони вече е на
рекордно ниво от 11.8%.
През 2010 година имаше рекорден брой на граждани,
работещи на половин работен ден, които не са безработ-
ни, но нямат достатъчно доходи, за да живеят добре.
На исторически ниско ниво остава бедността на гражда-
ните на възраст на и над 65 години.
Процентът на децата, живеещи в бедност, ще се увеличи
до 22%.

В еврейското гробище на унгарския
град Капошвар, на 200 км югозападно
от Будапеща, са били осквернени 57
гроба, съобщи Ласло Рона, ръководи-
тел на Сдружението на еврейските
общности в Капошвар, окачествявайки
инцидента като расистки акт.

Полицията е започнала разслед-
ване, за да открие авторите на ван-
далщината. “Актът очевидно е продик-
туван от расизъм. Да се оскверняват
гробове, е скандално и ненужно, не-
зависимо дали става въпрос за еврей-
ско гробище. В тези 57 гроба са по-

орвежки политици вече говорят за
възможността страната да напусне
Шенгенската зона. Преди всичко те
се опасяват от влизането в Шенген
на България и Румъния, което ще

Осквернени еврейски
гробове в унгарски град

гребани останките на около 250
души”, подчерта Ласло Рона. Щетите
от вандализма се изчисляват на око-
ло 3,5 милиона форинта (12 000 евро),
което представлява 150% от годиш-
ния бюджет на еврейското сдружение
в Капошвар.

Инцидентът става само няколко
дни, след като на 18 юли беше поста-
вен под домашен арест нацисткият во-
еннопрестъпник Ласло Чатари, обви-
нен за депортирането в концлагера
Аушвиц на 15 700 евреи по време на
Втората световна война.

Н
доведе до наплив от роми от двете страни,
предаде информационното издание “Скай
туристик”. Представителката на центристките
сили Йени Клинге се опасява, че имиграция-
та на роми на територията на Норвегия ще
доведе до увеличаване на случаите на просия и на престъпността. Според
нея трябва да се приеме закон, който да забрани просията в Норвегия.
Клинге смята, че след присъединяването на България и Румъния към
Шенген на норвежката полиция ще й бъде много по-трудно да се справя с
организираната престъпност.

Норвегия извън Шенген?Норвегия извън Шенген?Норвегия извън Шенген?Норвегия извън Шенген?Норвегия извън Шенген?
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Свят

Русия, въпреки увеличаването на соб-
ственото производство, е увеличила до-
ставките на птиче месо от Америка двой-
но, съобщи американското министерство
на селското стопанство. Тази новина на-
право си мирише на сензация: изглежда
ние така и не сме успели да се отървем от
“бутчетата на Буш”.

Руските експерти обаче смятат, че уве-
личаването на вноса през първите четири
месеца на тази година не е повод за тре-
вога. Нещо повече, време е нашите про-
изводители да се замислят за износ на
птиче месо.

Нека обаче първо да разберем откъде
е дошъл този скок на вноса. Съществена-
та разлика в цифрите се обяснява с после-
диците от “хлорната война” през 2010 г.,
ни каза ръководителят на изпълкома на

Планът за месото

Альона УЗБЕКОВА

Националната месна асоциация Сергей
Юшин. Тогава девет месеца действаше
забрана за внос на американски птици
и доставките през първото тримесечие
на миналата година са били минимал-
ни. Когато конфликтът е бил изчерпан,
вносно птиче месо от САЩ отново се е
появило на нашия пазар. Така че срав-
нението между тези два периода в този
случай не е показателно.

Нещо повече, през тази година На-
ционалната месна асоциация дори про-
гнозира намаляване на вноса на птиче
месо. И не само от САЩ. Според идеята
това трябва да стимулира руските пти-
цевъди. “В страната има още много от-
далечени и малки населени места, къде-
то охладена продукция не може да се
намери. Имаме още много работа”, от-
беляза Сергей Юшин. Това важи и за
износа на руско птиче месо. Сега страна-
та ни продава в чужбина основно субпро-
дукти. Обемът на доставките на такава про-
дукция на пазарите на Югоизточна Азия
през 2011-а е останал на нивото на 2010
г. - близо 20 хиляди тона. В същото време
руското месо може да намери пазар в
Близкия изток, в Саудитска Арабия и Се-

голяма добавена стойност е въпрос на
следващите години, смята Юшин. Много
зависи от това, как държавата ще под-
крепи нашите птицевъдни фирми. Тяхно-
то финансиране трябва да бъде предви-
дено в държавната програма за разви-
тие на селското стопанство през 2013-
2020 години. “Там е и проблемът, тъй
като програмата сега се преработва. Има
рискове за бюджетен дефицит и нивото
на окончателната подкрепа засега не е
ясно нито през 2012-а, нито за следва-
щите години”, отбелязва Сергей Юшин.
По тази причина, убеден е експертът,
могат да се променят цифрите на обеща-
ното субсидиране на селското стопанст-
во в рамките на СТО. Вместо 9 милиарда
долара през 2013 г. от бюджета най-ве-
роятно ще бъдат дадени 4,5 милиарда,
смятат в асоциацията. Благодарение на

позитивните промени в птицевъдния от-
расъл, които станаха напоследък, евенту-
алното намаляване на държавната подкре-
па обаче не трябва да повлияе за намаля-
ване на производството на птиче месо през
следващите три години. “Затова ние засега
не предвиждаме увеличаване на цените”,
констатира Юшин.

верна Африка. Трябва обаче да се поста-
раем, за да получим достъп до тези паза-
ри, където има особени изисквания към
продукцията. Освен това на потенциални-
те външни пазари съществува голяма кон-
куренция. Там активно работят предприе-
мачи от Бразилия и САЩ.

Затова износът на месна продукция с

очно 40 на сто от
парите на Европей-
ския съюз са пред-
назначени за сел-
ското стопанство,

и вярва, че европейците ще
направят съответния завой в
аграрната политика. Накратко
- Чолош настоява в бъдеще сел-
скостопанските субсидии да се
обвързват със строги екологич-
ни изисквания. Плановете му

предвиждат седем процента от
култивираните площи да бъдат
освободени от неекологичния
натиск на понякога прекалено
интензивното земеделие. Евро-
комисарят вижда селяните на
бъдещето да засаждат живи
плетове и да създават изкуст-
вени езерца, така че естестве-
ната вегетация и животните да
се завърнат по изтощените
земи.

Германската министърка на

земеделието Илзе Айгнер не
споделя тези визии. Тя подчер-
тава, че в Германия потребле-
нието нараства и страната не
може да си позволи да “замра-
зява” селскостопански земи.
Плановете на Чолош навярно

ще попаднат и под ударите на
повсеместните икономии, защо-
то ако парите за селско сто-
панство бъдат орязани, това
най-вероятно ще стане именно
за сметка на природата, а не
на помощите за селяните.

„Новите” няма
да догонят скоро

„старите”

Разпределението на по-

мощите между отделните
страни в Евросъюза също е
източник на напрежение. На-
времето изкупните цени на
някои продукти бяха гаранти-
рани от Европейския съюз и
така възникнаха прочутите
“морета от мляко” и “планини
от масло”, които отчасти оти-
доха на боклука, за да се за-
пазят цените. Днес селяните
получават директни помощи
за обработваемите площи, а
не за произведените количе-
ства. От този регламент най-
много печелят големите
държави с традиционно раз-
вито селско стопанство като
Франция и Испания. А ново-
приетите източноевропейски
страни настояват за равно-
правно третиране, защото за
една и съща площ полският
селянин съвсем не получава
същите пари като френския
си колега. Облагодетелства-
ните се защитават с твърде-
нието, че и цените във Фран-
ция са по-високи от полски-
те. Но в момента, така или
иначе,  няма признаци,  че
селските стопани от “новите”
страни ще започнат да полу-
чават толкова, колкото взи-
мат другите. Ако изобщо ня-
кога субсидиите се уеднак-
вят, това ще стане на по-нис-
кото, а не на по-високото

ниво, смятат наблюдателите.
Още повече, че много държа-
ви-членки на Европейския
съюз, в които селското сто-
панство не играе такава
роля, като Великобритания,
например, смятат субсидиите
за същинско разхищение и
непрекъснато искат съкраща-
ването им.

Отвън нещата изглеждат
много по-добре. Като “страни-
чен наблюдател” Организаци-
ята за икономическо сътруд-
ничество и развитие оценява
положително аграрната поли-
тика на общността. От ОИСР
напомнят, че само преди
трийсетина години европей-
ските селяни са получавали
близо 40 процента от своите
доходи благодарение на суб-
сидиите, а днес този процент
е паднал до 20. Същевремен-
но препоръката е Евросъюзът
да подпомага не доходите на
селяните, а производител-
ността на труда, рентабил-
ността, устойчивото развитие
и конкурентоспособността на
селското стопанство. Защото
за бранша настъпват златни
времена, твърдят от ОИСР.
Търсенето на храни в свето-
вен мащаб нараства с неве-
роятни темпове и в това отно-
шение европейците имат от-
лични шансове.

Т
като тези 50 млрд. са един вид
добавка към доходите на селя-
ните. В момента европейските
правителства обсъждат общия
си бюджет до 2020 г. и въпрос-
ните десетки милиарди са сред
най-горещите теми. Защото
става дума не само за субси-
дии, а за аграрна, социална,
икономическа и екологична
политика.

„Зеленото” засега
е химера

В областта на селскостопан-
ската политика интеграцията на
Евросъюза е стигнала особено
далеч, т.е. националните дър-
жави вече имат твърде малко
правомощия. А еврокомисарят
по селското стопанство Дачиан
Чолош иска да използва
възможността за реформи, на-
сочени най-вече към защитата
на природата. Той се кълне в
устойчивото “зелено” развитие

Как ще изглеждат
селяните
на бъдещето,
предстои ли
завой в
аграрната
политика на
общността?

Как ще изглеждат
селяните
на бъдещето,
предстои ли
завой в
аграрната
политика на
общността?

Как ще изглеждат
селяните
на бъдещето,
предстои ли
завой в
аграрната
политика на
общността?

Как ще изглеждат
селяните
на бъдещето,
предстои ли
завой в
аграрната
политика на
общността?

Как ще изглеждат
селяните
на бъдещето,
предстои ли
завой в
аграрната
политика на
общността?

ГРЕЙНАЛИТЕ ЖИТА НА ЕС...ГРЕЙНАЛИТЕ ЖИТА НА ЕС...ГРЕЙНАЛИТЕ ЖИТА НА ЕС...ГРЕЙНАЛИТЕ ЖИТА НА ЕС...ГРЕЙНАЛИТЕ ЖИТА НА ЕС...



www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

11 ВТОРНИК 24 ЮЛИ 2011

Общество
24

Датата

За храната
и болниците

БОРИС
ДАНКОВ

Защо властта се скри
от Никола Вапцаров?

АИДА
ОВАНЕС

1974 - ПУСНАТ Е ПЪРВИЯТ ЕЛЕКТРИЧЕСКИ
ТОК ОТ АЕЦ „КОЗ-
ЛОДУЙ”. Строежът

на единствената ни за-
сега атомна централа
започва на 6 април 1970
г., а официалното й от-
криване е на 4 септем-
ври 1974 г. На днешна-
та дата преди 38 години
в енергийната мрежа на страната потича първи-
ят ток, произведен от “Козлодуй”. В момента
работят само пети и шести блок от централата.

1901 - РАЖДА СЕ ИЛИЯ БЕШКОВ, ХУДОЖ-
НИК, ПИСАТЕЛ И ПЕДАГОГ (УМИРА 1958 Г.).

Един от най-забележителните
български творци в ХХ в. Още
като студент печата карикату-
ри в сп. “Маскарад”, “Бълга-
ран”, “Див дядо”, “Стършел”,
“Вик”, илюстрира книги. Арес-
туван през 1923 и 1925 г. От
1945 г. преподава в художест-
вената академия рисуване,
илюстрация и оформление на
книгата, редовен професор е от 1953 г. Колекци-
ята от творби на Илия Бешков в Плевенската
художествена галерия включва почти цялото
творчество на автора - социалната тема, испан-
ска хроника, карикатури, религиозни творби,
илюстрации, скици и гвашове.

1911 - РАЖДА СЕ ХРИСТО КЪРПАЧЕВ, ПОЕТ
И ПАРТИЗАНИН. Органи-

затор на въоръжената съпро-
тива в Ловешко-Троянския
край по време на Втората све-
товна война. През 1942 г. по
негова инициатива е създа-
ден първият у нас нелегален
партизански в. “Истина”. През
1943 г. става командир на На-
родна бойна дружина “Чав-
дар”, в която се обединяват
партизаните от Ловешко-Тро-
янския край. Загива при пре-
стрелка с полицейско подраз-
деление на 23 май 1943 г.
След смъртта му дружината прераства в парти-
зански отряд “Христо Кърпачев”. От поетичното
му творчество са оцелели 31 стиха, които са
отпечатани след 1944 г. (На снимката - паметник
на Христо Кърпачев в родното му с. Кърпачево.)

1919 - РАЖДА СЕ ТОДОР ДИНОВ, ХУДОЖ-
НИК-АНИМАТОР (УМИРА 2004 Г.). Доайенът

на родното анимационно кино.
Създател на първия български
професионален рисуван филм
- “Юнак Марко” (1954). През
1964-а създава емблематич-
ния филм “Маргаритката”,
събрал овациите на фестива-
лите на анимационното кино в
Лайпциг, Буенос Айрес, Анка-
ра, Виена, Чикаго и Кан. Дру-
ги известни негови анимационни филми са
“Гръмоотвод”, “Ревност”, “Епиграма”, “Прометей
20”, “Тъпанът”, “Парижкият дъжд”. Един от осно-
воположниците на първата студия за анимаци-
онни филми в България. Основава специалност-
та анимационна режисура в НАТФИЗ, където
негови ученици са Доньо Донев, Стоян Дуков,
Иван Андонов. Режисьор и сценарист на играл-
ните филми “Иконостасът”, “Барутен буквар”,
“Грехът на Малтица”. Удостоен с орден “Стара
планина” I степен за изключителен принос за
развитието на българската култура.

2007 - БЪЛГАРСКИТЕ МЕДИЦИ СА ОСВО-
БОДЕНИ ОТ ЗАТВОРА В ЛИБИЯ. От “Джу-

дейда” излизат
медицинските се-
стри Кристияна
Вълчева, Нася
Ненова, Валенти-
на Сиропуло,
Валя Червеняш-
ка, Снежана Ди-
митрова и палес-
тинският лекар
Ашраф ал-Хад-
жудж, на които либийският Наказателен съд
присъжда смъртни присъди (издадени на 6 май
2004 г., потвърдени на 19 декември 2006 г. от
Наказателният съд и окончателно потвърдени
на 11 юли 2007 г. от Върховния касационен съд
на Либия) за умишлено причиняване на епиде-
мия от СПИН в Бенгази. Те отпътуват за София
с френски правителствен самолет заедно с д-р
Здравко Георгиев. Придружават ги съпругата
на френския президент Никола Саркози - Сеси-
лия, и европейският комисар за външните отно-
шения Бенита Фереро-Валднер. В София са по-
срещнати от роднините си, от представители на
държавните институции и от журналисти. След
пристигането им президентът Георги Първанов
издава указ за помилването им.

70-годишнината от раз-
стрела на Никола Вапца-
ров вчера бе отбелязана с
поклонение на Гарнизон-
ното стрелбище, където на
23 юли 1942 г. проехтяха
злокобните изстрели, отне-
ли живота на големия
български поет; покосили
останалите антифашисти
Антон Попов, Атанас Рома-
нов, Георги Минчев и

Петър Богданов (стр. 4).
Паметта на Никола

Вапцаров бе почетена с
поклонение в родния
град на поета Банско и
в Благоевград; с митинг
пред неговия бариелеф
в Пловдив, където млади
и възрастни социалисти
поднесоха цветя пред
лика му в знак на при-
знателност. Паметна ве-
чер се състоя и в Цент-
ралния военен клуб в
столицата.

При повечето от тези
прояви главни организа-
тори бяха Българският
антифашистки съюз и
БСП, фондация “Вапца-
рова вяра”, Асоциацията
на възпитаниците на
Морското училище “Ни-
кола Йонков Вапцаров”
във Варна. Ще кажете:

“Нормално е да бъде така”.
Дори е естествено, след
като през последните го-
дини родните “демократи”
и “постмодернисти” не про-
пускаха случай да вменя-
ват “вина” на Никола Вап-
царов заради... неговите
леви убеждения; да “до-
казват” колко много той е
“сгрешил”, като е обвързал
своя живот и творчеството
си със социалната кауза, с
лявата идея.

Колкото до неговото
верую на убеден антифа-
шист и патриот, тук бяхме
свидетели на какви ли не
гърчове и спекулации,
стигнали едва ли не до
идеализация на “супер-
ченгето” Гешев, до откро-
вени лъжи и пошли под-
мятания на плитко скрое-
ни люде и пишман изслед-

вачи на Вапцаров, него-
ви мними “познавачи” и
самозвани “биографи”,
надъхани “преоценители”
и какви ли не още.

Ако България беше
цивилизована и демокра-
тична държава, паметта
на големия български
поет антифашист щеше
да бъде почетена не само
“еднопартийно”. Ако това
беше наистина така, на
мястото, където фашистки
куршум е покосил мла-
достта и таланта на Ни-
кола Вапцаров и остана-
лите български патриоти,
щяха да склонят чела и
представители на  власт-
та. Както се казва в таки-
ва случаи - по делата им
ще ги познаете. И ще раз-
берете защо те се скриха
от Никола Вапцаров...

Точно в Деня на вред-
ната храна, отбелязван от
САЩ, излезе и информа-
ция, че в някои болници в
страната не се отпуска
храна за пациентите (стр.
5). Едва ли някой, запоз-
нат с проблемите на об-
щинското здравеопазва-
не, е изненадан от този
факт. Защото отлично
знаем колко много малки
болници бяха принудени
през последните 2-3 го-
дини да сложат катинари
на вратите си. Хората от
онези населени места
вероятно биха си казали:
“По-добре да не хранят в
болницата, но болницата
с докторите и сестрите да
я има!” И сигурно са пра-
ви, защото за един пре-
глед или едно изследва-
не трябва да пропътуват
десетки километри в студ
и пек.

Практиката показва,
че храненето на пациен-

тите е първото нещо, от
което се лишават болнич-
ните шефове, когато па-
рите не стигат. В едната
от болниците, проверява-
ни от здравната каса, за-
поведта за спиране на
храната е от есента на
2010 г. - точно когато
финансовият и тогавашни-
ят здравен министър по-
ставиха пред едно от
най-големите изпитания
болниците в страната.
Разбира се, първи усети-
ха тоягите по гърба си
общинските. И никой от
новите управляващи през
всичките 3 години така и
не си направи труда да
осъзнае, че големите
пари затъват в големите
болници. Защото около
100 малки лечебни заве-
дения в страната харчат
17% от ресурса, а 60-70%

отиват за издръжката на
5-6 големи болници. Ста-
тистиката именно от
2010 г. показва, че сред-
но храноденът в общин-
ските болници е бил...
1.88 лв., докато в град-
ските и бил 2.97, а в
областните - 2.04 лв. Е,
ако може да прозвучи
като утеха, храноденът
в държавните психиат-
рични болници е бил
1.73 лв.

Болничното хранене
наистина е един нере-
шен проблем, оставен
на плещите на общини-
те най-вече. Независимо
че НЗОК, давайки пари
на дадена болница по
дадена клинична пътека,
в тях уж е предвидена и
сума   за “хранене” на
пациента. Но не е ясно
за колко стотинки

всъщнаст става дума. От-
делен въпрос е, че според
експерти един болничен
храноден трябва да е не
по-малко от 9-10 лв. Защо-
то все пак става въпрос за
храната на болен човек и
тя не може да е ни кюфте,
ни кебапче, ни варен гев-
рек, а трябва да следва
определен диетичен ре-
жим. Отделен въпрос е, че
ни един от четиримата
здравни министри за 2
години и половина, които
толкова парадират с анга-
жираността си с проблеми-
те на болните не се сети
да погледне над 40-годиш-
ната нормативна база за
болничното хранене.

Ситуацията на малките
общински болници и в мо-
мента е като затишие
пред буря. Поредицата от
законодателни и норма-

тивни промени така или
иначе води много от тях
към... небитието. Въпреки
че всяка от тези малки
болници има своя 60-65-
годишна история и е дала
на националното здраве-
опазване не един и два-
ма доценти и професори.
Свидетели сме на тези
всекидневни атаки, на
които са подложени мал-
ките болници и работе-
щите, а от това страдат
най-много болните. Веро-
ятно и затова никой не бе
изненадан и ни една ин-
ституция не реагира пре-
ди няколко месеца, кога-
то за пореден път в Брюк-
сел бе “обявено” от Евро-
пейския здравен потреби-
телски индекс за 2012 г.,
че България е на предпо-
следно място по здравео-
пазване.

Анатолий СТАНКУЛОВ
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България се нужд
от АЕЦ „Белене”
Управлението на еврофондовете да бъде поставено на научна основа, предл

 Господин Бебенов, подкрепяте
ли размразяването на проекта “Беле-
не” и каква е активността на хората
от общината в подписката за рефе-
рендум?

- При нас темата за АЕЦ “Белене” е
твърде чувствителна, защото засяга не
само националната сигурност на Бълга-
рия и развитието на икономиката, но и
защото за нашето население изграж-
дането на атомната централа е много
важна за разкриването на нови работ-
ни места. Ето защо проектът “Белене”
за нас е от огромно значение. Ако по-
гледнем процентите на гласувалите на
общинските изборите в края на 2011 г.,
и сега при подписката за референдум,
само в Никопол има около 35-36% по-
вече активност, а за населението на
цялата община, активността е с около
20% повече. Подкрепата за втората
атомна централа обаче трябва да бъде
всеобща, защото наистина България се
нуждае от АЕЦ “Белене”, особено Се-
верна България. Не трябва да се допу-
ска от страна, износителка на електро-
енергия да станем зависими от вноса
на ток на съседните държави.

  Когато встъпихте в длъжност
в какво финансово състояние зава-
рихте общината?

- Финансовото състояние на общи-
ната не беше твърде добро, но с усили-
ята на цялата администрация се опит-
ваме да намалим задълженията, които
наследихме. Разходите, които напра-
вихме през зимата за снегопочистване
и поддържане на пътищата, както и за
тротоарите и алеите глътнаха доста
финансов ресурс. В момента стъпваме
на крака и общината е стабилизирана.
Ограничили сме до минимум всички
разходи и същевременно се опитваме
да увеличаваме приходите. Засилили
сме финансовата дисциплина, изпрати-
ли сме уведомителни писма до лица и
фирми, които имат задължения към нас
и ако те в рамките на едномесечен срок
не възстановят задълженията си доб-
роволно, ще потърсим правата си по
съдебен път.

 Как беше приет бюджетът на
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общината? Имахте ли проблеми с об-
щинския съвет и каква е конфигура-
цията на политическите партии в
него? На какво най-важно заложихте
в бюджета?

- Община Никопол в момента се уп-
равлява от БСП в коалиция с ДПС.
Председателят на общинския съвет е
от ДПС. С общинския съвет работим
добре, защото имаме регламентирани
правила, поставени на принципна ос-
нова. Може би затова получаваме и
подкрепата на обществото. Главният
акцент на бюджета беше  насочен пре-
димно в сферата на образованието и
здравеопазването и там са насочени и
основните средства. Почти нямаме се-
сия на общинския съвет, на която да не
сме разглеждали проблемите в здра-
веопазването. В Никопол има много-
профилна болница за активно лечение
и медицински център, които са със
100% общинско участие. Отделили сме
над 15 хил. лв. за закупуване на горива,
медицински консумативи и други при-
добивки. Болницата няма големи
задължения. През настоящия мандат бе
открито и акошеро-гинекологичното
отделение, което беше закрито в пред-
ходните години. Това, което сме поели
като ангажимент пред обществото, е да
не закриваме болницата и медицинския
център. В сферата на образованието:
на територията на общината  има две
училища - едно средно общообразова-
телно в Никопол и едно основно в с.
Новачене. Извозването на учениците
става с три автобуса за гимназията в
Никопол и още три за учениците от
другите селища на общината. Обхвана-
ти са всички деца.

 Какви спечелени проекти има-
те по европейските програми и по
какви в момента се готвите да кан-
дидатствате?

- Първо бих искал като приоритет
да поставя въпроса за безработицата в
общината и оттам да преминем към
оперативните програми. Безработица-
та в началото на годината беше около
36%, а за предходния месец - 40%.

 Това е много сериозно.
- Да така е. Затова се наложи да

набележим  мерки, за да може по ня-
кякъв начин да влияем на безработи-
цата. Най-важно за нас е участието ни
в оперативните програми по заетостта.
В момента в Никопол се водят курсове
и предстоят още два курса да започнат
работа  по девет проекта финансирани
от ОП “Развитие на човешките ресур-
си”. Обхванати са над 200 човека, кое-
то е един отдушник в настоящия мо-
мент. С придобитата квалификация се
надяваме тези хора да намерят работа.
Смятам, че един от механизмите, които
държавата ни предоставя, са именно
тези оперативни програми и ние тряб-
ва да умеем да ги ползваме, за да вли-
яем на пазара на труда. Не трябва да
се задоволяваме само с тези програми,
по които се осигурява работа за около
година и половина. Няма семейство, в
което поне един от членовете да не е
на работа.

В момента в Никопол се преватизи-
ра дърводелският цех, който работеше
на голяма загуба. Яви се инвеститор,
който купи предприятието и гарантира
запазване на дейността на цеха и се-
гашните работни места. Отделно в об-
щината влязоха свежи средства от при-
ватизацията. Интересът на инвеститора
е да се разшири дейността на пред-
приятието и в близко бъдеще да произ-
вежда сглобяеми къщи, които ще се

изнасят в Германия. Това от своя стра-
на ще доведе до разкриването на още
нови работни места. Инвеститорът има
и идея да изгради голям бетонов възел,
който да произвежда бордюри и трото-
арни плочи. Така ще бъдат отворени
още работни места.

Има и друг инвеститор, който про-
явява интерес в с. Лозица, а желанието
му е да отглежда 5000 овце, където ще
се открият над 20 работни места. В
момента има готовност да започне от-
глеждането на около 1000 - 1500 овце,
което означава, че веднага ще бъдат
назначени от 8 до 12 души.

 Вие сте първата община в
страната, която започна изгражда-
нето на т.нар. консултативни съве-
ти. Каква ще бъде тяхната дейност?

- Наистина новото в нашата работа
е изграждането на тези обществено-
консултативни съвети, които ще бъдат
в сферата на икономиката, инфраструк-
турата, здравеопазването, образовани-
ето, в сферата на младежките дейнос-
ти, културата и туризма и не на по-
следно място обществено-консултати-
вен съвет за решаване проблемите на
пенсионерите. В процеса по изграж-
дането на тези съвети стигнахме до
извода, че е необходимо да имаме и
съвет за работа по евроинтеграцията
и еврофондовете. Тези съвети ще са
съставени от хора, които са експерти в
дадена професия и направление. Те
ще бъдат на обществени начала, но
ще могат да се регистрират като не-
правителствена организация. За тази
цел сме изготвили и анкетни карти. В
момента се изработва устройственни-
ят правилник. В тези съвети сме анга-
жирали и общински съветници.  Изгот-
вените анкетни карти ще бъдат предо-
ставени на цялото население. Така
всеки един гражданин на общината ще

‘

‘

Интервю на Петрана СОМЛЕВА

Снимки Слав ЙОРДАНОВ
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Бебенов:

дае

лага кметът на Никопол

ЕМИЛ БЕБЕНОВ е роден на 7 февруари 1961 г.
в Никопол. Завършва средното си образование
в родния град. След това завършва СА “Ди-
митър Ценов” - Свищов, със специалност
“Финанси”. Работил е в полицията, бил е
началник на РДВР - Никопол. Два мандата е
бил директор на дирекция “Стопански дейнос-
ти” в община Никопол. От ноември 2011 г. е
кмет на община Никопол.
Семеен е, има две деца. Съпругата му Снежа-
на е с висше икономическо образование, рабо-
ти в Бюрото по труда като главен експерт.
Синът е завършил висше икономическо образо-
вание и в момента работи в централата на
банка ДСК в София. Дъщеря му е завършила
политология и право.

може да поставя въпросите, от които
се вълнува. Защото има много пробле-
ми - за питейната вода, тротоарите,
бордюрите, проблеми с уличното ос-
ветление и пр. Попълнените анкетни
карти ще послужат като основа за
разработване на общинския план за
развитие 2014 - 2020 г. И нещо, което
е много важно - с тези анкетни карти
хората от общината няма да изразяват
своята воля в местното самоуправле-
ние веднъж на 4-ри години с пускане-
то на бюлетината, а това ще бъде по-
стоянен процес.

В момента разработваме правилни-
ци и наредби за управление на средст-
вата по еврофондовете. Искам управ-
лението на еврофондовете да бъде
поставено на научна основа - регла-
ментирано и ясно. Правила има, изграж-
даме съветите и работим по тях. Нека
който има по добър начин да го пред-
ложи. Доколкото знам в някои общини
в Белгия работят по тази система. Не
казвам, че измисляме нещо ново, но
ние трябва да предлагаме това, което
е успешно и се практикува в ЕС, защо-
то  Европа работи точно по тези прави-
ла. Най-после трябва да чуем и хората
какво желаят. Заради това обикаляме
всяко едно селище в общината, правим
срещи с населението, разясняваме им
докъде сме стигнали с поетите ангажи-
менти, изслушваме техните препоръки.
За мен близкият контакт с хората е от
съществено значение. Затова нямам
приемен ден. Когато съм в Никопол,
приемам по всяко време и всеки може
да дойде при мен и да сподели про-
блемите си.

За оперативните програми мога да
кажа, че някъде около 70% от тях сме
изпълнили. В момента имаме завърше-
на процедура по програма за първона-
чално залесяване на земеделски земи.
Това е един проект, който спечелихме.
Той е на стойност 360 хил. лв. Ще зале-
сяваме някъде около 300 дка.

 Инвеститорите, които проявя-
ват интерес към региона, български
граждани ли са или чужденци?

- Инвеститорите са предимно
български граждани, което е добре за
нас. А това, което е необходимо от об-
щинското ръководство, ние го правим,
т.е. да създадем условия, за да те да
реализират своите идеи. Имаме много
предимства - ферибота, рехабилитаци-
ята на пътя Плевен - Никопол, в момен-
та изграждаме нов стадион, който поч-
ти е на привършване. Имаме футбол-
нен отбор, който участва в  “Б” репуб-
ликанска футболна група. По мярка 322
завършихме реконструкцията на един
парк и на детски кът в Никопол, рекон-
струирахме и централния площад в с.
Мусалиево на стойност над 450 хил. лв.

 Работите ли по проекти за
трансграничното сътрудничество с
Румъния?

- Да, и то много добре. Завършваме
един проект за техническа помощ за
развитие и оборудване на пристанищ-
ната инфраструктура на двата бряга на
реката. Изпълняваме и проект за раз-
витие и реконструкция на пътната мре-
жа, който включва две отсечки
четвъртокласни пътища в община Ни-
копол, както и общински улици и пъти-
ща в румънския град  Турну Мъгуреле.
С този град работим от години по
съвместни проекти. Много важно е Ду-
нав не да разделя, а да свързва наши-
те две държави.

 Как се развива социалната по-
литика в община Никопол?

-  В сферата на социалната полити-
ка работим много активно. Наскоро
завършихме един проект “Домашна
грижа” за социален асистент, който е
за 200 хил. лв. В момента работим по
друг проект -   “Подкрепа за достоен
живот”, където сме партньори на АСП
при МТСП и предоставяме услугата
“личен асистент”. Партньори сме на
АСП и при изпълнението проект “и аз
имам семейство”, който ще продължа-
ва и през 2013 г. и е свързан с реали-
зирането на услугата “приемна грижа”
в общината. За поредна година през
зимните месеци изпълнихме и проект
за хората в социален риск - обществе-
на трапезария.

Връщам се към Програма “Транс-
гранично сътрудничество Румъния -
България 2007 - 2013”. Подготвяме под-
писването на договор за изпълнение
на проект “Предотвратяване на риска
от наводнение от река Дунав при Нико-
пол - Турну Мъгуреле”, който е свързан
с изграждането на 1,5 км геозащитна
система от ферибота до промишлената
зона на Никопол на стойност за 10 млн.
лв. Имаме подготвени проекти за енер-
гийната ефективност за общинската

Никопол е един от най-старите градове в България. Този малък град с богата
история възниква като крепост през 169 година по времето на римския император
Марк Аврелий. С това се поставя началото на осемнадесетвековната история на
Никопол. Оттогава е запазен най-старият писмен паметник в града - надгробната
плоча на римлянката Елия, вградена в чешмата “Сютлийка”.

През 629 г. за ознаменуване на голямата победа на Византия над Персия визан-
тийския император Хераклий основава селището Никопол.

Император Никифор III Вотаниан през 1059 г. превръща средновековното селище
на брега на река Дунав в град и му дава името Никопол - град на победата.

През периода на Първата и Втората българска държава Никопол е с важно
военно и политическо значение. Той се налага като главна търговска врата на
Балканите към Европа. Це-
нен паметник на среднове-
ковието са останките от
крепостта “Калето” и
кръстокуполната църква
“Св.св. Петър и Павел” от
ХIII-ХIV век.

“Малкият Цариград” -
така е наричан през XVI-ХVII
век Никопол, като голям ад-
министративен и политичес-
ки център - санджак.

Никопол даде на Бълга-
рия Тодор Балина - ръково-
дител на Първото българ-
ско въстание през 1598 г.
Тук Филип Станиславов
през 1651 г. написва първа-
та българска печатна книга
“Абагар”.

сграда и за общинския детски комплекс.
В момента изготвяме паспорти на обек-
тите, които са общинска собственост.
Внесли сме проект за изграждане на
осем обекта в Никопол и една улица за
около 2 млн. лв. Същевременно рабо-
тим много добре с църковните настоя-
телства. Имаме одобрение за ремонт
на две църкви за около 500 хил. лв.и в
момента сме внесли за нови четири
църкви. Ремонтът само на едната ще
бъде над 200 хил. лв.

 Според вас работата по опера-
тивните програма единствената
възможност ли е за понататъшното
развитие и просперитета на малки-

те общини?
- Още в нача-

лото ви казах, че
ние разчитаме на
новите инвести-
тори, които ще
осигурят някъде
към 65 постоянни
работни места.
Влизането на
нови инвестиции
е по-важно, а не
само да се
мъчим да реша-
ваме проблемите
с оперативните
програми. Защо-
то една трайна
заетост има мно-
го по-голяма зна-
чимост отколкото
например един
проект. Трудно е,
защото световна-
та криза оказа

НИКОПОЛ ПРЕЗ ВЕКОВЕТЕ

влияние, рецесията в Европа продъл-
жава, а това неминуемо  рефлектира и
у нас.

 Как може Никопол да стане ту-
ристическа дестинация, каквото жа-
ление имате? “Асоциацията на дунав-
ските общини” с какво ви помага?

- Аз съм член на управителния съвет
на Асоциацията на дунавските общини.
Преди няколко дни бях на заседание
на управителния съвет. Това, към което
асоциацията в момента основно е на-
сочила своята дейност, е въпросът за
дунавската стратегия на развитие. За
съжаление на този етап все още няма
осигурено финансиране. Има проекти,
които са спечелени от асоциацията и
те основно са по трансграничното
сътрудничество, най-вече за панорам-
ния път, който ще се изгражда от Ви-
дин до Силистра. За да направим Ни-
копол туристическа дестинация, преди
всичко трябва да влезем в разговори с
туроператорите, които осигуряват тези
дестинации. В града акустират над 80
кораба на година, предимно с чужди
туристи. Оттук те поемат за Плевен и
Велико Търново. Нашата цел е, ако
може един ден, или половин ден, кол-
кото е възможно в графика на туропе-
раторите, да бъде включен и Никопол.
Има какво да покажем от нашия град -
чешмата Елия от римско време, тук е
Шишмановата крепост, тук е и църквата
“Св. св. Петър и Павел” и много други
исторически паметници. Ние като ръко-
водство правим всичко възможно Нико-
пол все повече да прилича на красив и
приветлив европейски град, като се
стремим това да се превърне в обща
грижа на всички мои съграждани.

Шишмановата крепост

Чешма Елия - I в.

Скална
църква
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На фокус

Европейският съвет попари
надеждите за промяна

На 28-29 юни 2012 г. консервативният
догматизъм надделя над идеите за поврат
в икономическата политика на ЕС

ато изключим няколкото укра-
сителни прилагателни пред
думата “растеж”, отново като
основа на стопанското ожив-
ление е посочена правилната

Във втория параграф на заключени-
ето на Европейския съвет, приети на
заседанието на 28-29 юни т.г.,
пише: “Ние сме решени да предпри-
емем категорични действия за
намаляване напрежението на финан-
совия пазар, да възстановим дове-
рието и да съживим растежа”. Ясно
и категорично признание! Тяхната
икономическа логика е по веригата:
финансов пазар - доверие - растеж.
Всичко друго за тях е празно
бръщолевене! За да успокоят
нарастващия натиск за коренни
промени в политиката за излизане
от кризата, те добавят клишето:
“силен, умен, устойчив и приобща-
ващ растеж, основан на солидни
публични финанси, структурни
реформи и инвестиции за повишава-
не на конкурентоспособността,
остават наш ключов приоритет”.

Европейският
съвет на
29 юни т.г.

Проф. Иван
АНГЕЛОВ

Продължение от
вчерашния брой

растежът не е забравен: първо, защото
здравословен траен растеж не се постига
само на базата на финансова стабилност
и доверие, а главно на базата на плате-
жоспособно търсене. Второ, защото Ев-
ропа се нуждае сега от незабавни мерки,
които да съживят растежа през 2012 и
най-късно от 2013 г. Внимателното про-
читане на препоръчаните мерки в разде-
ла “растеж, инвестиции и работни места”
и в приложението “Пакт за растеж и ра-
ботни места” показва, че преобладават
мерките със средно- и дългосрочен хори-
зонт, които може би ще дадат някакъв
резултат след 5-7 и повече години. Освен
това много от тях звучат като най-общи
пожелания и тепърва предстои изработ-
ването на конкретни мерки и механизми
за тяхното прилагане в една много слож-
на система, каквато е ЕС.

Европейската икономика се нуждае и
от такива мерки, но преди да се стигне до
тях, тя трябва да оцелее през тази и след-
ващите 2-3 години.

Оцеляването на еврозоната

трябва да бъде във фокуса на икономиче-
ската политика през тази и следващите

години. И то ако мерките бъдат изпълне-
ни. Защото историята на ЕС, наред с го-
лемите постижения, е и история на взе-
мане на правилни, но нереалистични и
поради това - неизпълнени решения. Да
напомням ли за утопичната Стратегия от
Лисабон от 2000 г., поставила като стра-
тегическа задача в срок от 10 години
европейската икономика да стане най-
мощната и конкурентоспособна икономи-
ка в света. Тази стратегия претърпя пълен
провал. И никой не понесе отговорност
за това.

Европейските ръководители в Брюк-
сел и в столиците на страните-членки
допускат фундаментална грешка, като

отлагат вземането на трудните и спешни-
те решения на днешния ден и се занима-
ват с проблемите след 5-10-15 години.
Характерно за техния стил на поведение
е - движение след събитията, а не изпре-
варващите мерки. Кризата заплашва
съществуването на еврозоната през близ-
ките години, а те се занимават главно със
средносрочното или далечното й бъде-
ще. И то не с конкретни мерки, а с обща
фразеология. И не могат да решат такъв
важен проблем на днешния ден - ускоре-
ното въвеждане на единна бюджетна
политика и необходимите за това бюд-
жетни институции. Не смеят дори да взе-
мат решение за постепенно сближаване
на корпоративния данък и на данъка
върху доходите на физическите лица в
страните-членки, поради съпротивата на
тесни национални и корпоративни инте-
реси на отделни страни-членки, предим-
но от Източна Европа.

На думи всички са за “Повече Евро-
па”, но всеки иска такава Европа (т.е.
такава интеграция), каквато му е изгодна.
Страните-членки

не поставят на преден план
решаването

на стратегическите текущи и бъдещи
проблеми на общността, от които зависи
нейната стратегическа съдба в конкурен-
цията със САЩ, Китай, Япония, Индия и
други икономически гиганти в условията
на глобализацията, а своите користни
национални и дори корпоративни инте-
реси. С такова поведение на европейски-
те ръководители нищо добро не очаква
Европа!

Европейският съвет реши да мобили-
зира около 120 млрд. евро (1% от брут-
ния национален доход на ЕС). Уточняват
се три източника: 60 млрд. евро кредити
от Европейската инвестиционна банка; 55
млрд. евро от структурните фондове, кои-
то не са разпределени досега по проекти
и пилотна фаза на проектни облигации
за около 5 млрд. евро. Не е ясно как все-
ки от тези ресурси ще се разпределя по
страни и проекти и на основата на какви
критерии ще се конкурират кандидатст-
ващите за финансиране проекти. Има и
много други неясноти по конкретиката на
тази инициатива. Ще са нужни няколко
години, докато този обещаващ на пръв
поглед механизъм заработи и допринесе
за растежа и заетостта. А дотогава?

В “Пакта за растеж и заетост” се пре-
поръчва на страните-членки да прилагат
“диференцирана рестриктивна бюджетна
политика, която помага на растежа
(growth-friendly fiscal consolidation)”. Като
правило всяка рестриктивна бюджетна
политика потиска растежа. Това важи за
мерките по ограничаване на доходите от
заплати, пенсии, свиване на социални
програми; ограничаване на държавни
разходи за здравеопазване, образова-
ние, наука, иновации, инвестиции за ин-
фраструктура; ефикасна данъчна и мит-
ническа администрация, ефикасна съдеб-
на система за ограничаване на сивата
икономика, на престъпността и корупция-
та, и т.н. Те са производителни разходи,
защото спомагат за растежа и заетостта

и тяхното намаление е недопустимо.
Полезни съкращения на държавни

разходи са тези по издръжката на преко-
мерно голяма централна и местна адми-
нистрация, изграждане на представител-
ни инвестиционни проекти, издръжка на
прекомерно развит финансов сектор, ико-
номически и политически неоправдани
командировки на министри, парламента-
ристи и други висши и средни държавни
чиновници в екзотични страни, провеж-
дане на семинари по евроинтеграция на
България в трети страни или на луксозни
кораби, насищане на държавната адми-
нистрация със служебни автомобили,
издръжка на военни контингенти в чуж-
бина, покупка на скъпа военна техника и
т.н. Този вид бюджетни разходи са непро-
изводителни и съкращаването им спома-
га за растежа.

От казаното дотук следва изводът, че
надеждите на много хора за промяна във
фундаменталната философия на икономи-
ческата политика за излизане на ЕС от
кризата и за следкризисно развитие през
следващите години и десетилетия

са удавени в бюрократичната
фразеология

на европейските политици и техните
брюкселски чиновници. Една от най-го-
лемите опасности е, че в документа от 29
юни често се споменава за “растеж” и
“заетост”, но липсва политическа воля и
искрена убеденост, защото европейските
политици подчиняват всичко на подобря-
ване на финансовите показатели, а не на
качеството на живота на хората.

Още по-тревожно е, че липсват спеш-
ни конкретни мерки за съживяване на
вътрешното домакинско, държавно и ин-
вестиционно търсене, а също и на
външното търсене през 2012 - 2013 - 2014
г. Не личи и желание да се търсят и при-
лагат такива мерки. Повишаването на
платежоспособното търсене дори не се
споменава в заключенията на Европей-
ския съвет. Верни на своите теоретични
догми, авторите на документа не считат
ефективното търсене за фактор, от който
зависи растежът и заетостта. Поставяне-
то пред растежа на украсителни прилага-
телни като силен, умен, приобщаващ,
устойчив не променя нищо. Това съм го
чел многократно през последните годи-
ни и в други документи на Европейския
съвет и на Европейската комисия.

Ако продължава досегашният стил на
подмяна на целите със средствата на ико-
номическата политика, т. е. подчиняване
на производството, заетостта и доходите
на митичната финансова стабилност, няма
да има растеж и още по-малко силен,
умен, приобщаващ и устойчив. Поставя
се кръст на стратегията за ускорено раз-
витие на Европа и постигане на целите
към 2020 година, забиват се последните
пирони на Европейския социален модел,
с който тя доскоро се гордееше. Европа
е изправена пред опасността да загуби
цяло десетилетие в икономическа стагна-
ция и 500 милиона души в страните-член-
ки да платят астрономическата цена на
консервативния догматизъм на сегашни-
те ръководители на ЕС и на някои стра-
ни-членки. И все пак се надявам, че све-
жият полъх от Франция и от други рефор-
маторски настроени европейски държав-
ници за по-гъвкава икономическа поли-
тика ще надделее над смразяващия кон-
сервативен икономически догматизъм.

К
финансова система и общите декларации
за структурни реформи и конкурентоспо-
собност, повтаряни непрекъснато в доку-
ментите на Европейския съвет и на ЕК
през последните години.

И нито дума по дълбоката причина за
липсата на растеж сега и тук в Европа -

слабото вътрешно
и външно търсене

Без решаването на проблемите с пла-
тежоспособното търсене не могат да се
решат проблемите на растежа, заетостта
и доходите. А по-голямата заетост и дохо-
ди, от своя страна, са източник на още
по-голямо търсене и по-висок растеж в
бъдеще. И така нататък по икономичес-
ката верига на възхода.

Веруюто на тези хора е, че спокойни-
ят финансов пазар възстановява довери-
ето, а то, на свой ред, съживява растежа.
За тях ключовата фраза е “доверието на
финансовите пазари поражда растеж”. За
алтернативната политика, която аз спо-
делям, ключовата фраза е “платежоспо-
собното търсене поражда растеж”. Наис-
тина в една пазарна система доверието е
много важно, но то не може да съществу-
ва, ако липсва платежоспособно търсене.
На доверие може да се купува известно
време от малкия селски магазин със за-
пис на вересията в тефтера, но с голо
доверие не може да функционира наци-
оналната и още по-малко световната ико-
номика, ако липсват най-важните движе-
щи сили на системата. Платежоспособно-
то търсене е една от тях, защото открай
време хората произвеждат, за да потре-
бяват. Липсата на платежоспособно
търсене прави производството безсмис-
лено. Никой предприемач не би произ-
веждал, за да пълни складовете си с не-
реализирана продукция и да замразява
оборотни средства. Това би го довело до
сигурен фалит.

По-нататък в заключението четем:
“Ето защо днес ръководителите на държа-
ви и правителства решиха да се създаде

„Пакт за растеж
и работни места”

който включва действия на страните-член-
ки и на ЕС с цел да се възстанови рас-
тежът, инвестициите и заетостта; да се
повиши конкурентоспособността на Евро-
па”. Това е куха фраза, предназначена да
успокои радетелите за промяна в иконо-
мическата политика, като им покаже, че
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Позиция

Проф. Алеко БИЧЕВСКИ

Зад ъгъла

астоящият кабинет
изглежда се чувст-
ва най-добре при раз-
лични бедствия и

Нахлупват каски.
Обуват ботуши. Обличат якета. Качват се на
БТР-и и хеликоптери. И шоуто започва. Електо-
ратът наблюдава нещо като пътуващ цирк.

По всичко личи, че скучната рутинна работа на
висшите администратори не им е в амплоато, не
ги задоволява. Още повече че каквито и решения
да вземат, каквито и законопроекти да предложат,
неизменно след месец-два им се налага да ги
отменят заради неизменно възникващите протес-
ти на групи граждани и цели съсловия. Между
другото министрите биха постъпили твърде раци-
онално, ако в последния момент решаваха да
направят точно обратното на това, което първона-
чално са си намислили. Така в огромна част от
случаите биха налучкали верните действия и ре-
шения. Но това само в скоби.

Да се върна на основната си мисъл. Очевидно,
че само в бедствията, катострофите, ексцесиите и
екстремните ситуации правителствената трупа
плува в свои води. Тук не се искат уморителни
анализи, стратегии, експертни умения, ме-
ниджърски опит и тежка мисловна дейност. Напро-
тив, всичко се развива в реално време, а камерите
и микрофоните край тях ги ободряват и настървя-
ват.

Това, че премиерът и вътрешният министър
посетиха мястото на трагедията в Сарафово, е
нормално, дори задължително. Но оттам нататък
височайшето нашествие на министри стана страш-
но.

“Горда съм, че съм министър на здравеопазва-
нето в този момент!”, заяви патетично г-жа Атана-
сова от Бургас, задъхвайки се от вълнение в
първите часове след терористичния атентат срещу
израелските туристи. Само допреди 3 месеца бив-
шата юристконсултка на русенската болница не бе
и сънувала, че някога може да заеме такъв пост.
Но ето, че сега е на авансцената и играе ли,
играе... А с каква всъщност задача тя е на мястото
на атентата? Не е ясно. Хайде, за шефа на Воен-
номедицинска академия ген. Тонев разбираме. И
с министърката и без министърката медицинските
екипи щяха да направят каквото трябваше и как-
вото можеха. Но явно в художествения сценарий
пише друго.

Какво правеше министърът на икономиката Де-
лян Добрев сред пушеците на летището? Ходел по
хотелите да търси психолози за пострадалите ту-
ристи! Това ли е работата на един икономически
министър? А може би изчислява на коляно загу-
бите на туристическия бранш и убеждава израел-
ските летовници да не си тръгват? Тя цялата ни
икономика колабира, заливат ни фалити от всички
страни и във всички сектори, а министърът си
дигнал чукалата и се мотае по хотели и летища.
Но сценарият е неумолим.

Какво правеше финансовият министър в Бур-
гас? Изчисляваше финансовите загуби? Какво общо
имаше атентатът с държавния бюджет, за който
отговоря Дянков? Нищо. Но и той направи няколко
кръгчета пред репортерите в Сарафово и Бургас,
после отлетя с правителствения хеликоптер да
гастролира в Белоградчик, където ГЕРБ на живот
и смърт трябваше да спечели повторните избори
за общински съветници, след като ги загуби в
Кюстендил и Съединение. И той с неотразимия си
американски чар трябваше да удари едно рамо.

Какво правеше президентът Плевнелиев в Бур-
гас? Казват, че се явявал нещо като преводач там,
понеже само той знаел английски и превеждал на
другите си колеги от висшия етаж на властта.

В крайна сметка стълпотворението на ръковод-
ни кадри в Бургас доведе до това, че прескачайки
се един друг, те започнаха да дават противоречи-
ви, а често и взаимноизключаващи се информации
на преследващите ги репортери. Просто ръсеха
версии като семки от чувал. Нервите на разслед-
ващите от МОСАД, ЦРУ и другите специални
служби не издържаха и в събота те забраниха да
се дава каквото и да е информация по разследва-
нето. Експерт по международна сигурност буквал-
но заяви: “Не трябва цялото държавно ръководство
на България да е в Сарафово, защото пречат на
разследването”.

Министрите с неудоволствие се изнесоха от
Бургас. Няма страшно, следващото бедствие ги
очаква.

Правителствената
трупа

Н
аварии. Тогава е във
вихъра си. Управленски-
те кадри започват да
реагират. Викат първо
медиите, които само
това чакат. Слагат
защитни жилетки.

Подайте оставка,
господин премиер -
в името на България!

К
Отворено писмо до Бойко Борисов,
министър-председател на Република България

огато настъпят драматични
времена и националните инте-
реси са сериозно увредени,
управляващите поемат полити-

ческа отговорност - пред парламен-
та и народа. Когато щетите са непо-
носими, държавните мъже, които
държат на своята чест и достойнство,
подават оставка. Това е морален им-
ператив! Той не е записан в основ-
ния закон, но се подразбира и спаз-
ва във всички демократични страни.
Последвайте примера на големите
държавници и демократичните поли-
тици, господин премиер!

С действията си през последните
три години управляващото мнозинст-
во нанесе сериозен удар върху меж-
дународния авторитет на нашата
държава:

 Вашето правителство върна
България пет години назад, на из-
ходната точка, от която започна ней-
ното членство в ЕС. Ние ще
продължим да бъдем наблюдавана
държава, с ограничени правомощия,
което е безпрецедентно решение в
историята на европейската общност.
България е класифицирана като стра-
на на организираната престъпност,
държава на мафията, свърталище на
международна контрабанда и зона
на “перфектната корупция”

 Вашето правителство поведе
политическа война срещу независи-
мата съдебна власт. Установихте
пълен контрол върху назначенията и
работата на правосъдните институ-
ции. Последният драстичен пример е
поръчковото уволнение на предсе-
дателя на Съюза на съдиите г-жа
Тодорова - заради проявения от нея
кураж да заведе съдебно дело сре-
щу първия ви заместник в партия
ГЕРБ и министър на вътрешните ра-
боти г-н Цветан Цветанов

 Вашето правителство постави
под пряк и косвен контрол всички
водещи медии в страната, превърна
ги от трибуна на свободното слово и
информационен посредник между
властта и гражданите в инструмент
за срамен слугинаж на правителст-
вото и възхвала на неговия титуляр

 Вашата партия и нейната пар-
ламентарна група демонстрираха
най-безскрупулното лобистко пове-
дение в цялата история на прехода.
За да реализират своите корпора-
тивни и фамилни бизнес интереси,
депутати от ГЕРБ прекроиха десетки
законови регулациии - за горите, ле-
карствата, банковите кредити, пуб-
личните търгове, кадастъра и други.

Добрите дела, които успя да
сътвори правителството на ГЕРБ
(техническа подготовка за влизане
в шенгенската зона; строителство на
пътища; строга фискална дисципли-
на) не могат да компенсират щети-
те, нанесени върху националния
престиж.

Изброените по-горе факти и ар-

гументи, взети поотделно, са до-
статъчни, за да се поискат оставки
от отговорните лица-министри, пар-
ламентаристи, партийни лидери. Та-
кава отговорност не беше потърсе-
на. Промените в кабинета досега
бяха направени от други  съобра-
жения: главно заради несъобразя-
ване с ваши разпореждания.

Днес обаче всички прегрешения
и безпринципни компромиси се
струпват накуп и са документирани
в очаквания да бъде финален мони-
торингов доклад на ЕК за България.

Докладът е вече факт и той чертае
нов, унизителен период на полу-
членство на страната ни в ЕС. Сри-
нат е почти до основи  авторитетът
на България в Европа и света.

За наша беда точно в този мо-
мент беше извършен кървавият атен-
тат срещу израелски туристи в Бур-
гас. Той извади на показ една непри-
ятна истина - колко некомпетентно и
хаотично действат специализирани-
те служби у нас при подобни терори-
стични акции. Всичко това се случва
в разгара на туристическия сезон и
се третира като изненада. Но същите
тези служби работиха цели седем
години под ваше лично ръководство
като бивш главен секретар на МВР и
настоящ премиер. За България като
страна със занемарена сигурност и
лесна мишена за терористични ата-
ки узна целият свят!

Именно в такива съдбоносни мо-
менти истински-
те политически
мъже се оттег-
лят, за да отво-
рят път към про-
мяна и
възвръщане на
уважението към
държавата като
гарант за право-
вия ред. Оттегля-
нето е и жест,
който показва на
дело, че държав-
ните мъже са
слуги на народа,
а не обратното.

Докажете се
като достоен
мъж, господин
премиер!

Поемете цялата отговорност - как-
то на правителството, което ръково-
дите, така и вашата лична отговор-
ност!

Подайте оставка!

Независимо експертно сдруже-
ние „ГЛАС”, председател: Рачо
ПЕТРОВ (п), управител: проф.
Кръстьо ПЕТКОВ (п).

Подписали настоящото „Отво-
рено писмо”: проф. Чавдар НИКО-
ЛОВ, доц. Николай РАДУЛОВ,
Цветан НАЧЕВ

Така и не се разбра какво точно правеха повечето от
министрите на мястото на трагедията в Бургас

ие, обикновени-
те български
граждани, все
още чакаме
“манната небес-

Не Витоша, държавата гори!

Н
Полк. Т. П. ТРИФОНОВ

на” да ни споходи, но уви!
Чакайки, по-точно не-

правейки нищо, помогнах-
ме на мутрите и техните
“кукловоди” да сринат
държавата, а чувството за
държавност да бъде из-
трито от съзнанието на
хората. “Кукловодите”
пуснаха в обращение не-
доимъка, ментетата, чал-
гата, наркотиците, битова-
та престъпност, заплахите
и убийствата. Извършиха
касова (разбирай бандит-
ска), а не масова привати-
зация, заграбвайки наци-
оналното богатство. Всич-
ко това го комбинираха с
унищожаването на първо
място с НТР (научно-тех-
ническото разузнаване),
след това последва афе-
рата с “оня списък” и ос-
тавиха държавата без очи
и уши. В същото време се
задействаха определени
чуждестранни политичес-
ки цели, които пък, за да
се изпълняват без пробле-
ми беше осакатено кон-
траразузнаването. Всички

мерки, които водеха към
поддържане на определе-
на дисциплина, бяха обя-
вени за недемократични.
В добавка тотално беше
унищожена Българската
армия, като основен стълб
на държавността. Кражби-
те и разхищенията дове-
доха страната до хиперин-
флация, която многократ-
но обогати “кукловодите”
и доведе до бедност по-
вече от 90% от населени-
ето на България. Страната
изпадна във финансов ко-
лапс. Съдебната система
стана тромава, неефектив-
на и много рядко спра-
ведлива. Успоредно с
всичко това “специално
внимание” беше обърнато
на подрастващите. Те по-
лучиха калпава образова-
телна система и всички
други “екстри”, водещи
към тотално оглупяване.

Пряката демокрация
беше забравена, а пред-
ставителната дотам изкри-
вена, че веднъж избрани,
народните представители
станаха недосегаеми за
тези, който ги избраха. В
резултат на всичко това
България се превърна в
страна на абсурда. Целе-
насочено “кукловодите”
оставиха държавата без
национална доктрина.
Това е все едно кораб без
посока в “бушуващото
море” на световните про-
мени. Българската право-
славна църква беше нати-
кана в ъгъла на общест-
вото, като се предизвика
разкол, а впоследствие
някои членове на Светия
синод, работили за наше-
то разузнаване и контра-
разузнаване, бяха при-
равнени с обикновените
доносници. По средства-

та за масова информация
често се тиражират мне-
ния на хора, нямащи еле-
ментарни познания за
това, което ги питат, но
после “кукловодите” се
позовават на тяхното мне-
ние. Примери колкото
щеш: за АЕЦ “Козлодуй”;
АЕЦ “Белене”; “Южен
поток” и др.

Всичко това може да
се класифицира като по-
литика на самоубийство.
Единствената възможност
за укрепване на нацио-
налната политическа сис-
тема, а оттам и на държав-
ността, е гражданите да
отхвърлят “олигархичес-
ката демокрация” и
създадат нови възможно-
сти за политически живот.
Какво да кажем за това,
че повече от две десети-
летия България е в пламъ-
ците на алчността, бед-
ността, безхаберието и
непукизма на управлява-
щите.

Не гори само Витоша,
гори България! Такъв по-
жар не се гаси от пожар-
никари!

Този пожар може да
бъде изгасен единствено
само от ГРАЖДАНИТЕ на
България!

За тях бие камбаната!
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Уважаеми господин Рашидов,
Като се запознахме отблизо

с резултатите от промените,
извършени преди малко повече
от една година в НДК от публи-
кувания годишен доклад за дей-
ността за 2011 г. на “Национа-
лен дворец на културата - кон-
гресен център София - ЕАД”,
както и от непубликувания пред-
варителен доклад за извършен
одитен ангажимент по заповед
NЗМФ-396/3.04.2012 г., конста-
тирахме, че има наличие на из-
ключително тежки неблагополу-
чия, които ще си позволим да
отбележим накратко:

1. Установена е значителна
годишна загуба от 6 100 000
лв., и то преди заплащане на
дължимите данъци.

2. Драстично е намаление-
то на приходите - 5 647 000
лв., и то предимно от дългос-
рочни наеми по договори,
сключени от предишното ръко-
водство.

Справка: през последните
10 години собствените прихо-
ди на НДК не са по-малко от
10 000 000 лв. годишно.

3. На изчезване са собст-
вените културни продукции.
Такива има само от външни
организатори, ползващи зали-

18 юли 2012 г. ще остане като черен
ден за управлението на ГЕРБ. Той започ-
на с неумел опит да се смекчат чрез аре-
ста за “търговия с влияние” на депутата
Димитър Аврамов критиките в съсипващия
петгодишен доклад на ЕК и завърши с
разтърсилия не само България, но и света
кървав атентат в Бургас.

Една от основните критики, записани в
доклада на ЕК по механизма за сътрудни-
чество и проверка, който бе публикуван в
сряда, е, че независимостта на съдебната
власт е застрашена и няма ефект от ре-
формите. Въпросът, който неизбежно
възниква след нея, е: “Защо след 3-годиш-
но управление ГЕРБ така и не успя да
“реформира” съдебната система?” И него-
вият отговор е много кратък: “Защото уп-
равляващите не пожелаха да го напра-
вят!” Причината за това е, че въпреки
щедрите си предизборни обещания Бой-
ко Борисов и компания, които овладяха и
парламента, и кабинета, много бързо раз-
браха, че могат да удвоят властта си не
“реформирайки”, а поставяйки под контрол
съдебната власт.

Предизборният обет, че ще бъде на-
малена парламентарната квота във ВСС,
остана една красива илюзия. Пък и да
очакваш от властващата днес гербокра-
ция, че когато е хванала здраво юздите на
държавното управление, ще отпусне тези
на съдебната система, е... просто немис-
лимо. Ето защо станахме свидетели не на
“реформа”, а на “мущровка” на съдебната
система, която продължава и до днес! И
тъй като мущровката е наниз от специфич-
ни действия, целящи да се смаже психика-
та на индивида и той да бъде превърнат в

Отворено писмо от 11 творчески съюза
до министъра на културата Вежди Рашидов

Черният за ГЕРБ 18 юли бе очакван

Евгений
ЕКОВ

един безропотен изпълнител
на чужда воля, тя бе поета от
Цветанов.

Няма обаче да сме честни
пред “труда и гения” на
вътрешния министър, ако не
изброим поне най-важното
свършено от него за “поста-
вяне на ред” сред съдиите и
прокурорите, колкото и да не
зачитат постигнатите от него
“забележителни резултати”
евробюрократите в Брюксел.
Впрочем подходът при “укро-
тяването на опърничавите”,
което Цветанов стартира с
ВСС, е класика в жанра,
напълно заслужаваща да се
изучава в учебниците по по-
литтехнологии, по които се
готвят курсантите в Академия-
та на МВР. Първо, силовото
вице, който е и шеф на МВР, спретна на
възгорделите се от скорошния им избор
и “гарантиран” 5-годишен мандат члено-
ве на ВСС такова активно мероприятие,
че направо главите им се завъртяха от
случилото се. Иде реч естествено за слу-
чая “Красьо Черничкия”, който не само
доведе до неописуем разкол във ВСС, но
и накара разни съдии, прокурори, следо-
ватели и адвокати взаимно да почнат да
си вадят кирливите ризи и да се от-
люспват. Така, след като “паднаха” някол-
ко глави на членове на съвета, а остана-
лите се почувстваха персонално застра-
шени, Цветанов изигра нов ход - да се
дава индивидуален достъп на всеки член
до класифицирана информация. Шах и
мат! Може без никакво преувеличение да
се каже, че с този свой ход вицепреми-
ерът буквално счупи гръбнака на ВСС.
Изтръпнали само от мисълта, че могат да
бъдат проверявани, членовете на ВСС
гласуваха всяко едно кадрово желание
на вътрешния министър - от назначава-
нето на семейната му приятелка Влади-
мира Янева за шеф на СГС до уволнени-
ето на далата го под съд шефка на съди-
ите Мирослава Тодорова... Така Цветан
Цветанов се превърна както в безконт-
ролния силов вицепремиер в кабинета,
така и в неоспоримия кадровик на съдеб-

ната власт!
И тук неизбежно възниква въпросът:

“Защо Цветанов не бе спрян или озаптен
от премиера Борисов?” Причината за без-
силието на министър-председателя се
крие във факта, че не той, а друг - Цветан
Цветанов, в действителност кара влака в
ГЕРБ?! Още в началото на своето минис-
терстване “дясната ръка” на Борисов успя
да върне почти всичко “отнето” от МВР
през последните две десетилетия и така
да съсредоточи в ръцете си изключителна
власт, нямаща равна в кабинета! За да не
храни никой, в т.ч. и премиерът, илюзия,
че при вицепремиерстването на Цветанов
може да има втори “силов център” на
власт, първата му работа, след като зае
поста си, бе да попилее ДАНС. Освен че
успя да установи почти пълен контрол
върху съдиите, Цветанов от самото начало
се радва на безпрекословната поддръжка
на прокурорите.

Не бива да забравяме и че още от
изграждането на ГЕРБ контролът върху
структурите на партията е почти изцяло
на Цветанов. Това го доказаха и отмина-
лите местни избори, на които той
затвърди позициите си, издигайки свои
хора. Вярно е, че в персонален план Ц.Ц.
претърпя тежък провал на президентски-
те избори, като не можа да се кандида-

тира, но началото на реванша
му вече е факт - Плевнелиев
тепърва ще понася тежките кон-
траудари на вицепремиера.

Така за Борисов остана “не-
повторимата харизма”, която все
по-трудно и по-трудно е
поддържана от услужливи медии
и социологически агенции. Имай-
ки предвид и неерозиралата под-
крепа, която американският
възпитаник Цветанов, за разлика
от разлюбения Борисов, про-
дължава да получава, то изводът,
който се налага, е, че проблемът
на ЕК не е в “реформата”, а в
Цветанов! Защото хвърлил всич-
ки свои сили (а те съвсем не са
много!) в битката за разширява-
не на собствената си власт, той
буквално заряза преките си
задължения - на вицепремиер и

вътрешен министър, отговарящ за сигур-
ността. И резултатите не закъсняха! Вътреш-
ната сигурност се превърна във фикция,
след като страната бе залята от нараства-
щата битова престъпност. Не бе смазана и
“организираната престъпност”, въпреки
всички заклинания, че МВР се е справило
с поръчковите убийства, отвличанията, ко-
рупцията, кражбите на европари... Но най-
кървавото доказателство за това, че Бълга-
рия няма “имунна” система за сигурност,
даде атентатът срещу израелските турис-
ти на летище “Сарафово”. За да се стигне
до тази касапница обаче, “заслугата” не е
само на Цветанов. Тук неоценим принос
има и неговият колега Николай Младенов!
Защото без преувеличение може да се
каже, че ако не бе неговата недалновид-
на, водеща неизбежно до подобна атака
“външна политика”, кръвопролитието мо-
жеше да ни се размине.

Затова като оставим настрани обезли-
чения от последвалите събития арест на
герберския депутат, другите два удара,
които се стовариха върху властта, може
спокойно да се определят като очаквани.
Нещо повече, за тях и в страната, и извън
нея нееднократно бе предупреждавано,
но управниците ни останаха глухи!

Назаем от NEWS.BG
(със съкращения)

те под наем.
4. В назначеното ново ръко-

водство няма нито един, който
да има какъвто и да е опит в
културната и конгресно-конфе-
рентната дейност.

5. Установено е, че това
ръководство няма приет стра-
тегически план.

6. Има сериозни нарушения
във финансово-счетоводната
практика на НДК през послед-
ната година. Пример: одитът не
е намерил нито един ордер със
задължителните два подписа.

7. Също в този одит се уста-
новява крайно намалената на-
товареност на залите на НДК,
много под необходимата за по-
криване на разходите за  са-
мите зали. Дори се препоръчва
да се промени предназначени-
ето им (!).

8. Неприятно впечатление
прави упоритостта, с която не
се обявява размерът на запла-
тите на новото ръководство и
бонусите, които се получават,
особено след отчитането на
неблагоприятните финансови
резултати на НДК през послед-
ната година.

Въз основа на гореизложе-
ното, г-н Рашидов, Ви молим
за следното:

Арх. ГЕОРГИ БАКАЛОВ,
председател на Съюза на архитектите в България
ГЕОРГИ СТОЯНОВ,
председател на Съюза на българските филмови дейци
НИКОЛАЙ ПЕТЕВ,
председател на Съюза на българските писатели
ЛЮБЕН ГЕНОВ,
председател на Съюза на българските художници
ДАМЯН ДАМЯНОВ,
председател на Съюза на учените в България
ЕМИЛИЯ СТАЙЧЕВА,
председател на Съюза на преводачите в България
БОРИС НАЙМУШИН,
председател на УС на Асоциация на преводачите
ЕМИЛ ГАЛЕВ,
председател на Съюза на ландшафтните архитекти
АНГЕЛ АНГЕЛСКИ,
зам.председател на Съюза на музикалните и танцовите дейци
СНЕЖАНА ТОДОРОВА,
и.д.председател на УС и главен секретар на СБЖ
ВЕЛИСЛАВ ЗАИМОВ,
зам.-председател на Съюза на българските композитори

Заглавието е на редакцията

1. За да
се убедите
във верност-
та на изло-
женото, по-
искайте от
Вашия коле-
га министъра
на финансите да Ви представи
копия от двата цитирани доку-
мента.

2. Считаме за крайно необ-
ходимо да се възстанови ста-
тутът на НДК като държавна
публична собственост. Включ-
ването на НДК във временния
забранителен списък не е га-
ранция срещу приватизация.
НДК да бъде под юрисдикция-
та на Министерството на кул-
турата. Да се подготви  специ-
ален законопроект за НДК,
който след публично обсъжда-
не да се внесе в Народното
събрание.

3. Бъдещото ръководство на
НДК да бъде определено след
конкурс при спазване на ясни
условия за образование и опит
в сферата на културата и кон-
гресния туризъм.

4. Към НДК да бъде създа-
ден обществен съвет, в който
да участват и представители на
творческите съюзи.

Уважаеми господин министър,
Уверяваме Ви, че нашите предложения за подобряване

състоянието на НДК са продиктувани единствено от же-
ланието ни тази национална   институция да работи като
действащ център на българската култура, изкуство и ду-
ховност, за което вече има световно признание.

 Като разчитаме на Вашето разбиране, с уважение:

Снимка БГНЕС

Върнете НДК
като център
на културата

Върнете НДК
като център
на културата

Върнете НДК
като център
на културата

Върнете НДК
като център
на културата

Върнете НДК
като център
на културата
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„Турандот”, „Риголето” и „Дон
Кихот” са включени в афиша
на петата „Сцена на вековете”

естата поред книжка
джобен формат, или
“Предсрочни лозан-
ки”, напират да оста-

Лозан Такев е подготвил
за печат предсрочни лозанки
Те обикновено не изпреварват събитията, а вървят успоредно с тях и са отзив и
дневник на времето и действителността, която сами и вкупом всички ние пишем

не се знае кое е по-доброто за
Балканския полуостров - краят
на света през декември 2012 г.
или след 70 века, още с човека
от Банкя и ГЕРБ.

Колкото повече се сгромо-
лясват имиджът и рейтингът на
партии, лидери, коалиции, на
политици, министри, заместник-
министри, народни представи-
тели, калинки от правителство-
то, толкова повече се вдига
търсенето и рейтингът на ло-
занките, които вече са над хи-
ляда, издадени в общ тираж
вече пет-шест хиляди екземп-
ляра, печатани преди това във
вестниците ДУМА, “Ретро”, “Ми-
наха години”, “24 часа”, “Софий-
ски бюлетин” и като книжки в
джобен формат, удобни за че-

тене в превозните средства, на
пейката в парка, докато чака-
ме градския транспорт и на
опашката за някоя администра-
тивна услуга, за пенсия...

Не е имало друго правител-
ство, което така близко да е
било до предсрочните избори
с начина, по който управлява
страната... Не става въпрос
само за замразените доходи на
населението и увеличените за-
плати на управляващите, не
става въпрос за престъпността,
образованието, културата, мут-
ризацията в политиката, не ста-
ва въпрос за темите на сутреш-
ните телевизионни блокове,
мненията на социолози, поли-
толози, на избирателите - всич-
ко това ни тласка към предсроч-

ни избори още тази година.
Особено, ако джибрито е истин-
ско... Нищо, че до изборите ще
бъдат създадени поне още де-
сетина нови политически пар-
тии, които ще искат да спася-
ват отечеството.

Даже да няма предсрочни
избори, има предсрочни лозан-
ки. Горните изводи влязоха в
дневния ред на едни бъдещи
извънредни предсрочни лозан-
ки, които не са проста художе-
ствена измислица или сатирич-
на приумица на автора им, а
малко скромно литературно ог-
ледало, в което всяка сутрин се
оглежда денят, в който протича
животът ни - такъв, какъвто сами
ни го планират, предвиждат,
творят управляващите, амери-

канският посланик, Европейски-
ят съюз, шепата олигарси, кои-
то с пълни шепи окрадоха об-
щото... И, общо взето, както каз-
ва един приятел сатирик - вече
общото е взето... Всеки ден, все-
ки час, всяка минута лозанките
обикновено не изпреварват
събитията, те вървят успоредно
с тях и са отзив и дневник на
времето и действителността,
която сами и вкупом всички ние
пишем. Остава само да ги про-
четем, преди да влезем за по-
реден път в тъмната или про-
зрачна стая, пред урната, в из-
бирателната секция, в деня на
размисъл, за да е по-малко гор-
чив остатъкът от живота ни, пре-
ди да влезем наистина за по-
следен път в самата урна...

Ш
нат върху хартиен носител още
в края на това лято и рано есен-
та. И само ако земетресение или
прогнозата от календара на
маите се сбъдне, те ще секнат.
Защото животът е немилостив,
той ги подрежда, както тече -
немилостиво към читатели и
потърпевши. Последни научни
публикации ни уверяват, че
светът няма да свърши през
2012 г., а ще съществува поне
още 70 века. Може би толкова,
колкото е решил да управлява в
България Бойко Борисов чрез
своята политическа партия
ГЕРБ. При това положение вече

Цветан Добрев и неговият свят,
изграден от ноти и думи

Ìóçèêàòà íà Öâåòàí Äîáðåâ å òâúðäå
èíäèâèäóàëíà, äàæå êîãàòî íåãîâèÿò
åìîöèîíàëåí ñâÿò èçäàâà âðúçêà ñúñ
ñïåöèôè÷íàòà îáðàçíîñò íà
íàöèîíàëíèÿ àðõàèçúì è åëåìåíòèòå íà
äæàçà, êàêòî å âúâ “Folk Sketches” èëè â
“Àíòè÷íà ïîåìà” çà âèîëîí÷åëî è ïèàíî

Фр. Дювийе, сп. “Ecoutervoir”

‘
Снимка ЛИЧЕН АРХИВ

лед като завършва композиция
в класа на Ал. Танев, пиано (К.
Ганев), орган (Нева Кръстева),
специализира полифония (Д.
Христов), Цветан Добрев пре-
подава полифония в Държав-

Боряна СТАТКОВА сембург, Италия, Прага, Будапеща, Гер-
мания с творби от западноевропейската
и славянската църковна музика, песни от
автори от различни епохи и стилове и от
български композитори. Негови творби (от
различни жанрове - инструментални ка-
мерни, солови и хорови песни, за деца, 3
мюзикъла, балет, театрална, тв и филмо-
ва музика) са изпълнявани на авторски
концерти и в смесени програми в Белгия,
Франция, България, Италия, Япония, Ка-
нада, Люксембург, Москва, Баку, Виена,
Братислава, награждавани са, записани
са на компактдискове. Цветан Добрев пре-
подава музикална теория и композиция
на многонационална аудитория, като е
разработил собствен метод в изследва-
нето “Опит за синтез на музикалното по-
знание”, издадено в три тома на френски
и английски език.

Композиторът Цветан Добрев бе гост
в “Студио 5” на разговор-концерт в рам-
ките на международния фестивал “Софий-
ски музикални седмици”, както ДУМА
писа. Представи го Божидар Добрев, из-
дал “Български прелюдии и фуги” (2005,

посветени на българската пианистка Ми-
лада Прибил) от Цв. Добрев. Публиката
имаше възможност да изживее тези мно-
го ефектни, колоритни и наситени с музи-
ка пет творби. С много настроение и вни-
мание бяха изпълнени от талантливите
ученици по пиано от класа на проф. Бо-
рислава Танева - Мануела Генова, Мире-
ла Валявичарска, Ралица Димитрова, Де-
сислава Маркова, Ния Недкова.

“Много съм благодарен на проф. Б.
Танева, сподели Цветан Добрев. Позна-
вам я още 12-годишна, когато баща й Ал.
Танев ми преподаваше уроци. Нейна идея
е студентите й “да се запознаят” в съпри-
косновение, с “прочит” с новата българ-
ска музика. Като резултат усетих искрено
отношение на студентите към произведе-
нията, приема от публиката, които ме
трогнаха. Не е било дидактика, а да се
създава вкус към българската звучност.
Написах Прелюдии и фуги на един дъх.
Чух ги като едно цяло произведение.
Темите са от различни фолклорни обла-
сти. Може би детството ми в Казанлък е
помогнало да ми звучи българска музика.
В селото на баща ми Ветрен, между Ка-
занлък и Стара Загора, пееха само на-
родни песни, които и до днес звучат.
Интересува ме, още откогато бях в Со-
фийското музикалното училище, темата
за фолклорната музика, дали не е греш-
ка вкарването на фолклорни мелодии в

темпериран (равномерен) строй, хармо-
низирането по немски тип. Това ме нака-
ра да се обърна към електронната музи-
ка. Развих темата във Франция, в много
по-различен от тукашния контекст. Париж
е мегаполис. Тази смесица ме разви в
педагогически и в естетически план.
Мелодиите, фолклорът звучат там. В
“Българска литургия” (2000) в църковно-
славянски стил, неутрален има и цитат в
III ч. от песента “Вечеряй, Радо”.”

След записите от БНР на “Metastases
et Adio”, “Marionnettes”, Мануела Генова и
Ралица Димитрова (с награда от конкур-
са в Провадия) представиха пред публи-
ката и с правостоящи звукоизразителна-
та Малка морска приказка - за 4 ръце на
пиано. Лиричният или богат на изживява-
ния вокален цикъл “Трябва да те има”
(1989) за сопран и пиано по текст на
Паулина Герджикова, Станка Пенчева и
Калина Ковачева, с камерно въздействие
изпълни Ралица Ралинова от класа на
проф. Илка Попова и Вивиана Грудинска.

Цветан Добрев посвещава малка част
от времето си на писане на разкази и
стихове. “Може би абстракциите в елект-
роакустичната му музика заедно с камер-
но-музикалните произведения ще
допълнят едно пулсиране, носещо всич-
ки най-важни отражения от последните
години”, пише в антоация за стихосбир-
ката му “Графики”.

С
ната музикална академия. В Българското
национално радио има възможност със
съдействието на Симо Лазаров да усвои
технологията и стилистиката на електро-
акустичната музика. Създава първите си
композиции. “Метаморфози” (по картини
на Хр. Симеонов) през 1982 г. е с Голяма-
та награда на международния конкурс за
съвременна музика (електроакустична и
дигитална) във Варезе, Италия. Няколко
години след това е член на журито на
този конкурс в продължение на 10 годи-
ни. Специализира електронна музика при
Пиетро Гроси в Пиза. От 1990 г. живее и
работи във Франция. Създава камерен
оркестър “Academus”, обръща се към хо-
ровата музика и създава пет хора, с кои-
то концертира във Франция, Австрия, Люк-

„Детско лято” в града на Майстора
Николая ИВАНОВА

“Детско лято 2012” започва в Кюстендил. В курса участват над
30 деца, на възраст от 6 до 16 години. Той е безплатен и с
продължителност от 1 месец - от 23 юли до 24 август. Ръководите-
ли са актрисата Ани Кръстева и треньорът по художествена гимнас-
тика Мая Юн, която ще обучава децата на модерен балет. “Децата
предлагат, а ние им помагаме в идеите какво да правим. Решихме
да работим за една съвременна интерпретация на класически
приказки. Ще има вълшебна гора, Червената шапчица, вълка, не 3,
а 6 прасенца, Пинокио и други герои. Декорът също ще е от деца”,
каза Ани Кръстева. Заниманията са три пъти седмично - в понедел-
ник, сряда и петък, от 9.30 до 11.30 ч. Обучението ще се провежда
в голямата зала на Обединения детски комплекс.

Ани
Кръстева с

част от
децата в

театралния
курс

Снимка
ОДК�Кюстендил
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Култура
очаквайте

Рецитал на Ивайло
Диманов в НЧ „Добри
Чинтулов 1935”

ай-младият българ-
ски драматург Сте-
фан Прохоров, чиито
първи пиеси “Прави-
лата на играта” и

Поетичен рецитал на Ивайло
Диманов, носител на литератур-
ната награда на СБП “Георги Джа-
гаров” за 2011 г., ще се състои на
25 юли от 17.30 ч. в салона на
Народно читалище “Добри Чинту-
лов 1935”, научи ДУМА от М. Тон-
чева. “Няма да говоря за неговите
поетични постижения, вие всички
много добре ги знаете. Искам само
да кажа, че този “млад” поет - с
побеляла коса - е изключително
силен характер, а това за поези-
ята е много важно. Той е творец,
който се стреми към нови подходи
в стиха и най-важното - човек с
бъдеще според нас!” Това каза
председателят на СБП Николай
Петев при връчването в галерия-
книжарница “София прес” на отли-
чието, присъдено на Ивайло Дима-
нов от жури в състав Николай
Петев, Петър Андасаров, Захари
Иванов и Михаил Белчев.

Артистка от модерния танцов театър
със седалище в Тайван “Врата в

облаците” общува с минувачите в
Тайпей, където трупата представя

“Девет песни”. Постановката на
спектакъла, който ще бъде игран и в

Китай, Хонконг и Макао през есента и
зимата на тази година, е дело на

известния хореограф Лин Хуай-мин

„Джурасик парк 4”
ще бъде по кината
през 2014 г.

Четвъртият филм “Джурасик
парк” ще бъде готов през лятото
на 2014 г., казва в интервю за
“Collider” продуцентът Франк Мар-
шал. В продължението ще бъдат
използвани високо технологични
инструменти, но това не означа-
ва, че всичко ще бъде специални
ефекти. Маршал изрази надежда,
че лентата ще бъде по кината до
две години. Той потвърди още, че
режисьор на четвъртта част няма
да е Стивън Спилбърг. Назначени
са и нови сценаристи - Рик Джафа
и Аманда Силвър, които са работи-
ли по “Възходът на планетата на
маймуните”, съобщи БГНЕС.

Грузински деца в традиционни национални
костюми репетират за представянето

си на фолклорния фестивал на открито
в Националния етнографски музей на

Тбилиси, който всяка година събира
млади артисти от цялата страна

Снимка Анжела ДИМЧЕВА/Културни новини

Снимки ПРЕСФОТО/БТА

Стефан Прохоров

Най-младият
български
драматург,
който есента ще
кандидатства
в НАТФИЗ,
вече е автор
на две пиеси

представи страната ни
на фестивал в Испания

Снимка WWW.PUBLIC"REPUBLIC.COM

чен потомък на руския писа-
тел Алексей Толстой и на ре-
волюционера Георги Бенков-
ски, но не отдава голямо зна-
чение на този факт. Иска хо-
рата да го запомнят с него-
вото собствено име и с твор-
чеството му. Пише от дете, а
мечтата му да стане театра-
лен режисьор е на път да се
сбъдне - в началото на сеп-
тември ще кандидатства в
НАТФИЗ. Владее няколко
езика, свири на китара и хар-
моника.

“Europe Interplay” e с над
20-годишна история и е най-
сериозната платформа в Ев-
ропа за срещи на млади ав-
тори и драматурзи. От фести-
вала са тръгнали световни

имена в театъра от ранга на
Сара Кейн. Всяка година фо-
румът е в различна европей-
ска страна. Сега беше в Ман-
хирон, Испания. “Всеки уча-
стваше със своя авторска пи-
еса. В рамките на четири дни
имаше обсъждания на текс-
товете, няколко уъркшопа,
четене на откъси от пиесите
за многобройната публика
на фестивала. Изключително
полезно беше, че и всеки
млад драматург имаше
възможност да обсъди на че-
тири очи своята пиеса с ня-
кой от най-елитните евро-
пейски преподаватели в
тази област, пристигнали
специално за събитието”,
разказва Стефан Прохоров

пред БТА. Той е впечатлен и
от богатата културна програ-
ма - панорама на испанско-
то кино, театър, разходки из
областта и много срещи с
гостоприемните домакини от
град Манхирон.

“Участието на фестивала ми
даде възможност да се запоз-
ная с представители на различ-
ни театрални култури, да видя
интересни чужди гледни точки
и да се убедя в бъдещето на
европейския театър”, коменти-
ра младият автор. Той благо-
дари за възможността на фон-
дацията “Стоян Камбарев”,
партньорите й от сдружение
“Средец” и на режисьора
Петър Тодоров - селекционер
на “Europe Interplay”.

Н
“Братята, това е” предизвика-
ха истинска сензация, се
завърна от Испания, където
представи България на един
от най-сериозните фестивали
за драматургично изкуство в
Европа “Europe Interplay”.
Това съобщиха от фондация-
та “Стоян Камбарев”. Тази го-
дина 18-годишният ученик
беше номиниран за награда-
та за полет в изкуството “Сто-
ян Камбарев”, отличаваща та-
лантливите млади творци в
България. Признание за не-
говата дарба е специалната
награда от фондацията - уча-
стието като представител на
България в “Europe Interplay”,
отбелязват инициаторите.

Стефан Прохоров е дале-

Националната филхармония подготвя обеща-
ващ предюбилеен сезон с интересни автори
и произведения, които ще звучат под дири-
гентските палки на именити диригенти, в
изпълнение на  солисти, доказали своята
висока класа у нас и по световните сцени.
Вече са в продажба новите абонаментни
цикли за предстоящия сезон.
Концертите са обединени в заглавията
“София, култура, Европа”, “Класично и роман-
тично” и “Класика в неделя”. В репертоара
на филхармонията са включени и програми
специално за децата. Под диригентството на
главния диригент Мартин Пантелеев, дириген-
тите Росен Миланов, Павел Балев, Рани
Калдерон, Кристофър Линдън Гий, Любка
Биаджони и др. ще звучат любими на публи-
ката произведения, но както е традиционно
за Софийската филхармония ще бъдат пред-
ставени и премиерни творби. Солисти в новия
сезон ще са обичаните Веско Пантелеев-
Ешкенази, Георги Черкин, Мила Георгиева и
още много други.
Новите абонаменти цикли можете да се
купят от билетната каса на Софийската
филхармония, която в летния период ще е с
работно време в делнични дни от 10 ч. до 18
ч. Скоро ще бъде оповестена информация и
за новите абонаментни цикли на съставите
към Софийската филхармония - “Виенска
класика” на София квартет, “Органова
палитра” с Велин Илиев и “Звукови диалози”
с Националния филхармоничен хор, научи
ДУМА от Иглика Ганева.

афиша на

Софийската
филхармония с
нови абонаментни
цикли

Болшой театър закри
236-ия си сезон

атърът, ще са минимум
девет. “Травиата” на
Верди ще бъде поста-
вена от една от най-
търсените съвременни
режисьорки Франческа
Дзамбело, която вече е
поставяла там “Туран-
дот” на Пучини и “Огне-
ният ангел” на Проко-
фиев. Авторска версия
на “Княз Игор” ще пред-
стави патриархът на
руската режисура Юрий
Любимов. Големият ита-
лиански режисьор и
сценограф Пиер Луид-
жи Пици ще покаже
“Сомнамбула” на Вин-
ченцо Белини. С нова
сценична редакция ще
излезе “Царска невес-
та” на Николай Римски-
Корсаков. Големият ру-
ски хореограф Юрий
Григорович ще възобно-
ви “Иван Грозни” по
музика на Прокофиев.
Премиерата на този
балет е през ноември,
а през септември зри-

телите ще могат да оце-
нят вечерите на съвре-
менните едноактни ба-
летни спектакли като
“Аполон Мусагет” на
Джордж Баланчин,
“Класическа симфония”
в постановката на Юрий
Посохов и “Dream of
Dream”, създаден от
известния финландски
хореограф Йорма Ело.

През март стана из-
вестно, че прочутият
Болшой театър в Моск-
ва ще отвори залите си
за уникален мегаспек-
такъл на брилянтните
български оперни гла-
сове, прославили стра-
ната ни в целия свят.
Това ще стане по вре-
ме на Дните на българ-
ската духовна култура в
Русия през есента на
тази година.

Болшой театър бе
изцяло ремонтиран по
време на продължила-
та 6 години реставра-
ция.

В
московския Болшой те-
атър вече има само
едно заглавие - “Няма
спектакъл”. Появилият
се тези дни надпис
няма да изчезне скоро.
В неделната вечер се-
зонът бе закрит с поста-
новката на операта на
Рихард Щраус “Кава-
лерът на розата”, съоб-
щи БГНЕС. Държавният
театър за опера и ба-
лет на Русия закри
236-ия си сезон и из-
лезе в отпуска до 15
септември.

Следващият сезон
започва ефектно с гас-
троли на “Ла Скала”. На
6 септември на главна-
та музикална сцена на
Русия ще бъде предста-
вена операта “Дон
Жуан” на Моцарт. Пре-
миерата на спектакъла
в Милано беше през де-
кември 2011 г.

Собствените преми-
ери, които обещава те-
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о четете скоро

В РИТЪМА НА
ЗАБАВЛЕНИЕТО
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Лято... Жега... Докторите пре-
поръчват много да се пие. Няма
какво да им възразя!

АНДРЕЙ ДРЕНИКОВ, композитор
АСЕН ГАРГОВ, музикант, композитор
Проф. ВАЛЕРИЯ ФОЛ, траколог
ЕВГЕНИ СТОЕВ, народен представител
ЗДРАВКА ЕВТИМОВА, писателка
ИВАН ИВАНОВ, народен представител
ИРИНА КАНУШЕВА, кинокритичка
РОСЕН ПЕТРОВ, сценарист,
продуцент, тв водещ

www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

Екипът на “Spirit of Burgas”, който тази
година очаква над 25 000 посетители, пре-
движда засилени мерки за сигурност. Ще
бъдат положени всички усилия гостите на
фестивала да се чувстват сигурно и тяхно-
то спокойствие да е гарантирано.

“Изказваме най-искрените си събо-
лезнования към семействата и близките
на жертвите и се надяваме всички пост-
радали и ранени да се възстановят и пре-
живеят шока максимално бързо... До
момента няма нито едно отменено учас-
тие на артист, част от програмата на
петото издание на фестивала”, каза
изпълнителният диркетор на “Spirit of
Burgas” Стефан Еленков по повод тра-
гичните събития на летище Бургас.

Подготовката на фестивала продължа-
ва по предварително планираната про-
грама, като не се предвиждат промени в
датите и часовете, обявени за всяка от
сцените. Информация, която не е публику-
вана на сайта или потвърдена от органи-
заторите, не следва да бъде приемана за
достоверна. Ако се наложат бъдещи про-
мени сред имената на артистите, датите и
часовете на техните участия, и/или други
активности, част от официалната програ-
ма на “Spirit of Burgas”, те ще бъдат свое-
временно оповестявани на официалния
сайт на фестивала www.spiritofburgas.com.

Засилени мерки за
сигурност ще има
на „Spirit of Burgas”
Силвия ШОПОВА

ÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍ

ÊÀËÅÍÄÀÐÊÀËÅÍÄÀÐÊÀËÅÍÄÀÐÊÀËÅÍÄÀÐÊÀËÅÍÄÀÐ

24
Св. великомчца Хри-

стина († ок. 300). Свв.
мъченици благоверни князе Борис и Глеб
(† 1015)

Когато се родила, родителите й й дали
името Христина, което било не според
тяхното езическо мъдруване, но по Божий
промисъл. Името предсказвало, че деви-
цата, когато порасне, ще стане християн-
ка, Христова рабиня и мъченица. Когато
станала на единадесет години, се открила
необикновената й красота, и сред девици-
те нямало подобна на нея. Тогава баща й,
желаейки да я запази от човешки погле-
ди, я скрил във висока кула, дал й най-
добрите слугини и поставил там златни и
сребърни изображения на своите богове.
Много от знатните хора, слушайки за кра-
сотата на девицата, желаели да я имат за
съпруга на своите синове. Христина бла-
гославяла Бога и хулела идолите и идоло-
служителите. Управителят заповядал да я
предадат на смърт. Светицата била пробо-
дена с железни копия от войниците и
предала своята честна и свята душа в
ръцете на Господ. Такава велика сила
показал Господ в нейно лице, че трима
жестоки мъчители не могли да победят
една девица. Един човек от рода на Хри-
стина, вярващ в Христа, взел многостра-
далното й тяло и го погребал с чест.
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мъглърс суинг клъб
се завръща в летен
формат на 29 юли
от 16 ч. на лятната
сцена пред НДК.

която няма да остави никого
безразличен, гостите на съби-
тието ще могат да разгледат
изложените ретроавтомобили
и мотори, да научат основите
на суинг танците в организи-
рания специално за целта
уъркшоп по суинг или да уча-
стват във фотоконкурса за вин-
тидж снимка с мобилен теле-
фон. Всеки, който желае да
участва в конкурса, трябва
само да направи снимки от
мястото на събитието с мобил-
ния си телефон, да им прида-
де интересен ретроефект и да
ги качи на фейсбук страница-
та на “Смъглърс кълектив”
w w w. f a c e b o o k . c o m / s m u -
gglers.bg. Късметлията, чиято
снимка е получила най-висо-
ко одобрение, ще получи без-
платен пропуск за всички из-
дания на Смъглърс суинг клъб
до края на годината.

Суинг купонът ще завърши
с кино. На големия екран на
“Art Space” ще бъде прожекти-
ран един от култовите филми
на съвременната рокендрол
култура - “Cry Baby”, режиси-
ран от Джон Уотърс и с участи-
ето на Джони Деп. Прожекци-
ята ще започне в 22 ч. Филмът
се излъчва със съдействието на
американското посолство в

“Смъглърс
кълектив”

България. Джони Деп изпълня-
ва ролята на непокорното и не-
устоимо лошо момче, чиято
способност да отронва една-
единствена сълза подлудява
всички момичета. Саундтракът
на филма блести със страхотни
изпълнения, някои от които
изпети от самия Джони Деп.

Входът за събитието на 29
юли е безплатен.

С
“Art Space” ще се върне назад
във времето с много винтидж
музика и кино за десерт. За
всички почитатели на суинга,
рокендрола, винтидж емоции-
те и хубавите филми момчета-
та от “Смъглърс кълектив” са
приготвили ексклузивно лятно
издание на традиционния си
суинг клуб. Събитието ще съче-
тае музика, танци и кино в една
незабравима вечер, диджеите
от “Смъглърс кълектив” ще ни
върнат назад във времето с
най-доброто от суинг, рокенд-
рол, рокабилити и ду уоп зву-
ченето от 40-те години до наши
дни, научи ДУМА от Павел Ата-
насов.

Освен страхотна музика,

Книгата “Вкусно с Йоли” вече е на пазара
благодарение на издателство “Сиела”, научи
ДУМА от Елица Пенова. Авторката Йоланта
Делибозова е завършила Националната
музикална академия “Проф. Панчо Владиге-
ров”. Работи като артист-оркестрант в Софий-
ската филхармония, солистка е на Бургаска-
та и Русенската филхармония и на
Румънската филхармония - Крайова. Обика-
ля света като част от проекта на Теодосий
Спасов “Небесни струни”. Голямата страст
на музикантката е готвенето. Таланта и
рецептите наследява от
баба си. Йоли обича да
експериментира и да
интерпретира в собствена-
та си кухня всичко вкус-
но, видяно и чуто. Вълнува
я не само качеството, но и
визията на домашната
храна. Йоланта Делибозо-
ва-Йоли е авторка на най-
четения кулинарен блог.
Класическата музика е
нейната любов и профе-
сия, но тя не спира да ни
изненадва с оригинални и
вкусни рецепти. Виолонче-
листката не е просто любител, а истински
майстор-кулинар. Развила е невероятните си
умения съвсем сама и при вида на блюдата
й никой не остава равнодушен. Нейната
рецепта за добрата храна е: “Готви с усмив-
ка, желание и въображение. Накрая поръси
щипка любов и ястието се превръща в
изкуство.”Йоли е участвала във всекиднев-
ното магазинно предаване “Денят е прекра-
сен” на Би Ти Ви, писала е за списание
“Bravacasa”, а в момента има самостоятелно
кулинарно предаване “Юлисима” на Fox
International Channels - 24 Kithcen, и води
шоуто “Вкус на музика” в “Студио 5”.

Най-красивата жена в света има косата и
очите на Черил Коул, челото на Кайли Миноуг,
скулите на Кейт Мос, плътните устни на Анджели-
на Джоли и прекрасния тен на Кейти Прайс. Тези
известни личности са избрани за модел за пер-
фектната жена. В проучването участват 1500 жени.
Всяка пета от тях иска да има косата и очите на
певицата Черил Коул, а 12% искат загара на
колежката й Кейти Прайс. Устните на Анджелина
вдъхновяват 23 на сто от участничките.

Известен пластичен хирург споделя, че най-
често неговите пациентки искат скулите на моде-
ла Кейт Мос и челото на Кайли Миноуг. Според
експертите големите очи и устни подмладяват
жените визуално, карайки ги да изглеждат и да
се чувстват по-свежи и красиви, съобщава БГНЕС.

Ризата на лидера на индианско-
то племе не-персе Вожда
Джоузеф бе продадена
за 877.5 хиляди долара
на аукциона “Coeur
d’Alene” в щата Невада,
съобщи Асошиейтед прес.
На търга е била предло-
жена т.нар. военна риза,
която индианците, включи-
телно и Вождът Джоузеф,
обличали само в специ-
ални случаи. Особена
стойност на одеждата
придава фактът, че имен-
но с нея Вождът Джоузеф
е облечен на най-ранна-
та известна негова сним-
ка, направена през 1877 г., с нея е
изобразен и на портрет, нарисуван
през 1878 г. Организаторите на аук-

Виолончелистка издаде
готварска книга

ВСЯКА ПЕТА ЖЕНА ИСКА КОСАТА
И ОЧИТЕ НА ЧЕРИЛ КОУЛ

Риза на индиански вожд
бе продадена за $877.5 хиляди

циона предвиждали да получат за ри-
зата, определена като
най-ценния индиански
артефакт, предлаган ня-
кога на търг, от 800 хиля-
ди до 1.2 млн. долара.
Вождът Джоузеф, роден
през 1840 г. и починал
през 1904-а, се смята за
един от най-великите во-
еначалници на индианци-
те от Северна Америка.

Най-скъпият предмет
на проведения аукцион,
специализиран за пред-
мети, свързани с “Дивия
Запад”, е станала карти-
ната “Scout’s Report” (“До-

клад на разузнавача”) на Хауърд
Трепнинг, купена за 994.5 хиляди до-
лара, съобщава Лента.ру.

Портрет на Вожда

Джоузеф от 1878 г.
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Памет

Район Място на пункта График  Телефон

“Средец” РС на БСП - ул. “Леге” 10, ет. 4 Понеделник-петък 9:00 - 17:00  029818161
Пространството до метростанция “Сердика”, пред “Уникредит Булбанк” Всеки ден 10:00 - 20:00 ч.

“Красно село” РС на БСП - ул.”Пчела” № 27 Понеделник-петък 9:00 - 18:00  028556150
жк “Красно село”, входа на пазар “Красно село”, откъм бул. “Гоце Делчев” Събота-неделя 10:00-14:00
Руски паметник, кръстовището на бул. “Ген. Михаил Д. Скобелев” и бул. “Цар Борис III” Неделя 11:00 - 15:00

“Възраждане” РС на БСП - ул. “Позитано” 20 Понеделник-петък 9:30 - 18:00  028107268
Кръстовището на бул. “Ал. Стамболийски” и ул. “Опълченска”, до входа на МОЛ “София” Събота и неделя - 10:00 - 16:00
Пазар “Димитър Петков”, от страната на бул. “Димитър Петков” Събота и неделя - 10:00 - 16:00

“Оборище” РС на БСП - бул.”Дондуков” 62 Понеделник-петък 9:00 - 18:00 029446010
Парк “Заимов”, пред кафенето, откъм бул. “Янко Сакъзов” Понеделник - петък 16:00 - 19:00
Пред МОЛ “Сердика” Понеделник - петък 16:00 - 19:00

“Сердика” Пространството между Централна ЖП гара и Централна автогара София Събота-неделя 8:00-19:00 029314171
кв. “Орландовци”, ул. “Съединение”, до бл. 3 Всеки ден 8:00 - 20:00 ч.
Лъвов мост Събота-неделя 8:00-19:00.

“Подуяне” РС на БСП - жк “Суха река”, бл. 11, вх. 1 Понеделник-петък 10:00 - 17:00 029441305
Пазар “Герена”, до светофара на кръстовището на ул. “Васил Кънчев” и ул. “Тодорини кукли” Понеделник-петък 16:30 - 19:30; събота-неделя 9:30-12:30
Пред читалище “Иван Вазов”, ул. “Макгахан” Понеделник-петък 16:30 - 19:30; събота-неделя 9:30-12:30.
жк “Левски Г”, пространството при магазините “Рода”, “Баумакс” и “Техномаркет” Понеделник-петък 16:30 - 19:30; събота-неделя 9:30-12:30

“Слатина” РС на БСП - кв. “Гео Милев”, ул.”Г. Галилей” 17 бл. 251 Понеделник-петък 10:00 - 17:00 028722457
Подлезът при хотел “Плиска” Понеделник-петък 17:00 - 19:30
Парк “Гео Милев”, центъра на парка Събота-неделя 10:00-13:00
Пазар “Ситняково”, до посолството на Република Румъния  Петък 17:00 - 19:30

“Изгрев” РС на БСП - кв.”Изток”, ул.”Пиер Дигейтър” №1 Понеделник-петък 13:00 - 19:00 028720325
жк “Изток”, пл. “Радой Ралин” Всеки ден 16:00 - 19:30
жк “Изгрев” и жк “Изток” - входове на метростанция “Ж. Кюри” Всеки ден 16:00 - 19:30
жк “Дианабад”, пресечката на бул. “Н. Габровски” и ул. “Кирил Цонев”, до магазин “БМБ” Всеки ден 16:00 - 19:30

“Лозенец” РС на БСП - ул.”Димитър Димов” 14 Понеделник-петък 10:00 - 17:00 028656995
Пространството пред метростанция “Стадион Васил Левски” Понеделник-петък 16:30 - 19:30
Кръстовището на бул. “Арсеналски” и бул. “Черни връх”, до входа на МОЛ “София сити център” Понеделник-петък 16:30 - 19:30
Градинката на площад “Журналист” Понеделник-петък 16:30 - 19:30

“Триадица” РС на БСП - ул.”Н. Буботинов”, бл. 31 Понеделник-петък 9:00 - 17:00 029520177
Централен вход на “Южен парк”, откъм бул. “Витоша” Понеделник-петък 16:00 - 20:00; събота-неделя 9:00 - 13:00
Кръстовището на бул. “Христо Ботев” и ул. “Прага” Понеделник-петък 9:00 - 18:00

“Красна поляна” Районен съвет на БСП “Красна поляна”, бул. “Вардар”, бл. 34 Понеделник-петък 11:00 - 17:30 028294615
жк “Красна поляна” - пазар “Росица”, срещу магазин за цветя Понеделник-петък 17:30 - 19:30; събота 10:30-13:30
жк ”Красна поляна” - 3-та част - трамвайна спирка на ул. ”Добротич”, до бл. №329 7:00-10:00 / 16:30 - 18:30

“Илинден” РС на БСП - кв.”Св. Троица”, траф. до бл. 303/Б Понеделник-петък 10:00 - 13:00 028283798

“Надежда” РС на БСП - жк “Надежда”, ул. ”Дравски бой” 6 Понеделник-петък 8:60 - 18:00 029382968; 028362170
бул. “Ломско шосе”, до магазин “345” Всеки ден 17:00 - 20:00
кв. “Свобода”, бул. “Ген. Жеков”, до магазин “ЕНА” Всеки ден 17:00 - 20:00
кв. “Надежда 5”, до магазин “Била” Всеки ден 17:00 - 20:00

“Искър” РС на БСП - жк “Дружба”, траф. до бл. 36 Понеделник-петък 10:00-17:00 029790811

“Младост” РС на БСП - жк “Младост I”, бл. 76 Понеделник-петък 9:00-17:00 028776084

“Студентски” РС на БСП - кв. “Дървеница”, ул. “Бели мел” 2А Понеделник-петък 10:00-17:00 02773334

“Витоша” РС на БСП - жк “Бъкстон”, ул. ”Мусала”, траф. до бл. 38 Понеделник-петък 15:00-20:00 028654871
кв. “Павлово”, пазара Понеделник-петък 16:00 - 20:00
До магазин “Фантастико”, крастовището на бул. “Братя Бъкстон” и ул. “Тодор Каблешков” Понеделник-петък 16:00 - 20:00

“Овча купел”  жк “Овча купел” 1, до търговския дом Събота-неделя 14:00 - 21:00 0896671214

“Люлин” РС на БСП - жк “Люлин”, бл. 348, магазин 1 Понеделник - петък 10:-18:00 028256825
жк “Люлин”, Кооперативен пазар, до тролейбусната спирка в посока центъра Събота - неделя 10:00 -12:00; 17:00-20:00
жк “Люлин”, до метростанция “Люлин”
Подлез на метростанция “Западен парк”
Подлез на метростанция “Сливница”
жк “Люлин”, бул. “Панчо Владигеров”, началната спирка на автобусите за гр. Банкя

Връбница жк “Обеля 2”, до входа на магазин “Т маркет” Сряда 17:00 - 20:00 029433376
жк “Надежда 6”, до магазин “Т маркет” Понеделник 17:00 - 20:00; четвъртък 17:00 - 20:00
жк “Надежда 5”, до магазин “Била” Понеделник 17:00 - 20:00; четвъртък 17:00 - 20:00
кв. “Модерно предградие”, до магазин “Лидъл” и “Кауфланд” Вторник 17:00 - 20:00; събота 17:00 - 20:00
с. Мрамор, площада Петък 17:00 - 19:30; неделя 17:00 - 20:00
с. Волуяк, площада Петък 17:00 - 19:30; неделя 17:00 - 20:00
До метростанция “Обеля” Вторник 17:00 - 20:00; сряда 17:00 - 20:00; събота 17:00 - 20:00

Нови Искър гр. Нови Искър, ул. “Искърско дефиле” 259 Понеделник-петък 17:00 - 19:00 029916507

СПИСЪК
на местата в София, на които ще се разположат временни пунктове

за събиране на подписи за национален референдум за развитието на атомната енергетика в България

ази история е описана от моя
вуйчо - доц. Христо Машков, а
също и от дългогодишния ди-
ректор на Русенския окръжен
музей Иван Иванов.

Унгарски принц умира
в русенско село
Огнян СТАМБОЛИЕВ

доказва, че става дума за село Черве-
на вода в Русенска околия - тогава в
рамките на Османската империя. В ар-
хивите историкът от Будапеща открива,
че Ракоци е погребан в християнска
църква в българско село. Това се
потвърждава и от предания от с. Черве-
на вода. Желанието на принца било да
бъде погребан до баща си в Цариград

и след временното му погребение
тук, неговата воля е изпълнена.

Животът на унгарския престоло-
наследник Йожеф Ракоци (1700-
1738) е пример за всеотдайност към
народ и родина. Неговият баща княз
Ференц II Ракоци ръководи селско
въстание, прераснало в революция
за освобождение от властта на Хаб-
сбургите от Виена. Претърпял пора-
жение от австрийците, той емигри-
ра в Цариград, където умира през
1735 г. Синът му Йожеф Ракоци
продължава борбата. През 1697 г. е осъ-
ден за участието си в заговор срещу
императора, но успява да избяга в Ца-
риград. През 1738 г. той, заедно с вой-
ската си, е настанен от турското прави-
телство на местоживеене в село Черве-
на вода - на 16 км източно от Русе.

бил малък търговски и земеделски
град и епархийски център със седем
църкви (!), който бива опожарен от
турците, а населението му зверски
избито. След около 30 години Черве-
на вода бива възстановена от засел-
ници от Стара планина, от Еленско и
Тревненско. Будни и трудолюбиви
българи, те скоро издигат нова голя-
ма каменна църква. Интересното е, че
надгробната плоча на княза-револю-
ционер Йожеф Ракоци с герба на рода
Ракоци бива вградена от строителите
във фасадата над главния вход, къде-
то може да се види и днес. Релефното
изображение на герба на князете
Ракоци разсейва всякакво съмнение:
в средата на плочата, върху издаден
щит, е издълбан образът на голяма
птица, която със своите широко раз-
перени криле се готви да излети от

колело, поставено върху трихълмие.
Според унгарските историци, изслед-

вали тази интересна и неочаквана наход-
ка, и другите елементи от герба са също
така ясни и изключват всяко съмнение за
неговата автентичност.

Настина, неведоми са пътищата на
историята...

През есента на същата година унгар-
ският принц заболява внезапно и умира
едва 38-годишен. Погребват го с почести
в старата селска църква “Свети Йоан
Предтеча”, върху чиито основи е постро-
ена сегашната, по-голяма и красива
църква. Тук трябва да отбележим, че пре-
ди повече от два века Червена вода е

Т
През 1973 г. в града на Дунава присти-

га  историкът д-р Йожеф Бьодай от Будапе-
ща. Той е тръг-
нал по следите
на унгарския
кралски син Йо-
жеф Ракоци. До-
тогава всички
негови колеги
са считали, че
мястото, където
принцът е почи-
нал, е град Чер-
на вода, нами-
ращ се в Румъ-
ния. Но д-р Бьо-
дай открива тур-
ски документи,
преведени на
унгарски през
1911 г., в които
съвсем ясно се
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ад страната ще преобладава слънчево време.
В следобедните часове над Западна България
и Рило-Родопската област ще се развива купе-
сто-дъждовна облачност и на места ще прева-

ли и прегърми. В Източна България ще продължи да
духа умерен до силен вятър от изток, североизток, в
останалата част от страната вятърът ще е слаб. Макси-
малните температури в повечето места ще са между
30o и 35o. В София: 30o. Купеста и купесто-дъждовна
облачност ще се развие след обяд над масивите в
Западна България и над Родопите. На места там ще
превали и прегърми. Ще духа силен вятър от източната
четвърт. Максимална температура на 1200 метра - 23o,
на 2000 метра - около 15o. Над Черноморието ще е
слънчево. Ще духа умерен, временно и силен вятър от
север-североизток. Максимални температури на възду-
ха по крайбрежието - между 29o и 31o. Температурата
на морската вода е 25o-28o.

Н Изгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи за

EUR
1.95583

USD
1.60314

GBP
2.51279

CHF
1.62864

ВАЛУТНИ КУРСОВЕ

В сряда и в четвъртък ще е слънчево, следВ сряда и в четвъртък ще е слънчево, следВ сряда и в четвъртък ще е слънчево, следВ сряда и в четвъртък ще е слънчево, следВ сряда и в четвъртък ще е слънчево, след
обяд - горещо. В следобедните часове надобяд - горещо. В следобедните часове надобяд - горещо. В следобедните часове надобяд - горещо. В следобедните часове надобяд - горещо. В следобедните часове над
Западна България ще се развива купеста об-Западна България ще се развива купеста об-Западна България ще се развива купеста об-Западна България ще се развива купеста об-Западна България ще се развива купеста об-
лачност и на места, главно в планините илачност и на места, главно в планините илачност и на места, главно в планините илачност и на места, главно в планините илачност и на места, главно в планините и
северозападните райони, ще превали и прегърми.северозападните райони, ще превали и прегърми.северозападните райони, ще превали и прегърми.северозападните райони, ще превали и прегърми.северозападните райони, ще превали и прегърми.
Ще продължи да духа слаб, в Източна БългарияЩе продължи да духа слаб, в Източна БългарияЩе продължи да духа слаб, в Източна БългарияЩе продължи да духа слаб, в Източна БългарияЩе продължи да духа слаб, в Източна България
- умерен, източен вятър. Максималните тем-- умерен, източен вятър. Максималните тем-- умерен, източен вятър. Максималните тем-- умерен, източен вятър. Максималните тем-- умерен, източен вятър. Максималните тем-
ператури ще са между 31 и 36 градуса.ператури ще са между 31 и 36 градуса.ператури ще са между 31 и 36 градуса.ператури ще са между 31 и 36 градуса.ператури ще са между 31 и 36 градуса.
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ÒÂ Á‡ÔÓÁÌ‡ÈÚÂ Ò Ì‡-
ÏÂÂÌË Ú̌‡ Ì‡ ÔË -̌
ÚÂÎËÚÂ ÒË, Á‡ ‰‡ ÒÔÓ-

24 ‡‚„ÛÒÚ - 23 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë

¬≈«Õ»
’Û·‡‚‡ ÌÓ‚ËÌ‡ ˘Â
‚Ë Ì‡Ô‡‚Ë ÒÔÓÍÓÈ-
ÌË Ë ‰Ó·Ë. «‡ Ìˇ-
ÍÓË ÚÓ‚‡ ÓÁÌ‡˜‡‚‡

24 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë - 23 ÓÍÚÓÏ‚Ë

— Œ–œ»ŒÕ
ŸÂ Á‡„˙·ËÚÂ ÔÓ-
·ÎÂÏËÚÂ ÒË Ë ˘Â
ÛÒÚÂÏËÚÂ ÔÓ„ÎÂ‰
Í˙Ï ÌÓ‚Ë ıÓËÁÓÌ-

24 ÓÍÚÓÏ‚Ë - 22 ÌÓÂÏ‚Ë

—“–≈À≈÷
«‡ ÏÌÓ„Ó ÓÚ ‚‡Ò
‰ÂÌˇÚ ˘Â ÒÂ
Ò‚˙Á‚‡ Ò Úˇ„ÓÒÚ-
ÌË Á‡‰˙ÎÊÂÌËˇ Ë

23 ÌÓÂÏ‚Ë - 21 ‰ÂÍÂÏ‚Ë

 Œ«»–Œ√
—ÔÓ‰ÂÎÂÚÂ ÔÓ‚Â˜Â
ÓÚ ‚ÂÏÂÚÓ ÒË Ò˙Ò
ÒÂÏÂÈÒÚ‚ÓÚÓ Ë
·ÎËÁÍËÚÂ ÒË, ÓÚ Úˇı

22 ‰ÂÍÂÏ‚Ë - 20 ˇÌÛ‡Ë

21 ˇÌÛ‡Ë - 19 ÙÂ‚Û‡Ë

–»¡»
¡˙‰ÂÚÂ ÔÂ‰Ô‡Á-
ÎË‚Ë Ë ÔÓ ÓÚÌÓ¯Â-
ÌËÂ Ì‡ Ó·Â˘‡ÌËˇ-
Ú‡, ÍÓËÚÓ ‰‡‚‡ÚÂ,

20 ÙÂ‚Û‡Ë - 20 Ï‡Ú

ƒÛ„Ë ÓÚ ‚‡Ò ˘Â ÔÂ‰ÒÚ‡‚ˇÚ
Ë‰ÂËÚÂ ÒË ÔÂ‰ ÔÓ‰ıÓ‰ˇ˘ËÚÂ ıÓ‡.

ËÁÎË¯ÌÓ. œÓÍÛÔÍËÚÂ Á‡ ‰ÓÏ‡ ˘Â
‚Ë ‰ÓÌÂÒ‡Ú Ì‡ÒÚÓÂÌËÂ.

ÓÂÌËÂ Ë ˘Â ÔÓ‰Ó·Ë ÔÂÒÔÂÍÚË-
‚ËÚÂ Á‡ ‡Á‚ËÚËÂÚÓ ‚Ë.

ÌËÂ Ë ÒÚÂÒ. — Ô‡ÚÌ¸Ó‡ ÒË ˘Â
Ó·Ò˙Ê‰‡ÚÂ ·˙‰Â˘ËÚÂ ÒË ÔÎ‡ÌÓ‚Â.

ÒÂ˘‡ Ò Î˛·ËÏË ıÓ‡, ÔËÒÚË-
„‡˘Ë ÓÚ‰‡ÎÂ˜Â.

ÚË. ÕÂ ÒÂ Á‡·˙Í‚‡ÈÚÂ ‚ ËÁÎË¯-
ÌË ËÌÚË„Ë.

‡·ÓÚÌÓÚÓ ÒË ÏˇÒÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂ-
ÚÂ ÛÏÂÌËˇ.

‰ÂÎËÚÂ ‚Â˜ÂÚ‡ ÒË Ò Ú̌ ı. Œ˜ÂÚ‡-
‚‡ ÒÂ Â‰ÌÓ ‰Ó·Ó ËÁÍ‡‚‡ÌÂ.

ÓÚÂ„˜ÂÌË ˘Â Ó·˘Û‚‡ÚÂ Ò
ÓÍÓÎÌËÚÂ.

Á‡ ‰‡ ÌÂ ËÁÔ‡‰ÌÂÚÂ ‚ ÌÂÛ‰Ó·ÌË
ÒËÚÛ‡ˆËË.

˘Â ÔÓ˜ÂÔËÚÂ ÏÌÓ„Ó ÂÌÂ„Ë  ̌ Ë
ÔÓ‚Â˜Â ‰Ó·Ó Ì‡ÒÚÓÂÌËÂ.

¬ŒƒŒÀ≈…
Œ˜ÂÚ‡‚‡ ÒÂ ÒÂË-
ÓÁÌ‡ ‡·ÓÚ‡ Á‡
ÏÌÓ„Ó ÓÚ ‚‡Ò, Á‡
ÚÓ‚‡ ÌÂ ı‡·ÂÚÂ ÒË-

ÎËÚÂ ÒË ·ÂÁÓÚ„Ó‚ÓÌÓ. «‡ÔÓ˜ÌÂ-
ÚÂ Ò Ì‡È-ÌÂÓÚÎÓÊÌÓÚÓ.

����� ☼☼☼☼☼

☼☼☼☼☼

06.30 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡
- ËÌÙÓÏ‡ˆËÓ-
ÌÂÌ ÒÛÚÂ¯ÂÌ
·ÎÓÍ

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û
Ì‡Ò

09.05 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡
Ò  ÛÎÚÛ‡ - ËÌÙÓÏ‡ˆËÓ-
ÌÂÌ ÍÛÎÚÛÂÌ ·ÎÓÍ

10.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
10.10 ƒÂÌˇÚ ÓÚ·ÎËÁÓ Ò Ã‡Ëˇ -

Ï‡„‡ÁËÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.50 »Ì‰Ëˇ - Î˛·Ó‚Ì‡ ËÒÚÓËˇ

- Ú‚ ÙËÎÏ /159 ÂÔËÁÓ‰/Ô/
13.50 —ÂÌ “ÓÔÂ - Ú‚ ÙËÎÏ /146

ÂÔËÁÓ‰/Ô/
15.05 ÀˇÚÌÓ ÍËÌÓ Ò ¡Õ“1:

ìÃ˙ÁÂÎ„‡‰î - ‡ÌËÏ. ÙËÎÏ
16.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
16.10 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
16.20 ƒ˙ÁÓÒÚ Ë Í‡ÒÓÚ‡ - Ú‚

ÙËÎÏ /3024 ÂÔËÁÓ‰/
17.05 ¿Ô‡Ú‡ÏÂÌÚ˙Ú Ò Ã‡Ú‡

¬‡˜ÍÓ‚‡ /ÚÓÍ¯ÓÛ/Ô/
17.55 ¡‡ÒÍÂÚ·ÓÎ: ¡˙Î„‡Ëˇ -

“ÛˆËˇ/Ï˙ÊÂ/, ÔˇÍÓ ÔÂ-
‰‡‚‡ÌÂ ÓÚ Á‡Î‡ ì¿ÂÌ‡
¿ÏÂÂˆî ‚ —ÓÙËˇ

20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.40 ¡Õ“ Ú‡ÍÒË - ÚÓÍ ¯ÓÛ
20.50 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 –ÂÙÂÂÌ‰ÛÏ - ÔÛ·ÎËˆËÒ-

ÚË˜ÌÓ ¯ÓÛ
22.00 ¬ËÊ ¡Ë¡Ë—Ë: ì¬ÂÎËÍËÚÂ

‚Î˛·ÂÌË Ì‡ ’’ ‚ÂÍ: “ÓÌË
 ˙ÚËÒ Ë ƒÊ‡ÌÂÚ ÀËÈî -
‰ÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÌ‡ ÔÓÂ‰Ëˆ‡

22.30 »ÍÓÌÓÏË˜ÂÒÍË ÌÓ‚ËÌË
22.55 «ÂÎÂÌ‡ Ò‚ÂÚÎËÌ‡ - ÂÍÓ Û-

·ËÍ‡ Ì‡ ìœÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Òî
23.00 ƒÂÌËÒ Ë ÔËˇÚÂÎË - Í˙ÒÌÓ

‚Â˜ÂÌÓ ¯ÓÛ/Ô/
00.05 ¿Ô‡Ú‡ÏÂÌÚ˙Ú Ò Ã‡Ú‡

¬‡˜ÍÓ‚‡ /ÚÓÍ¯ÓÛ/Ô/

06.45 ì“‡ÁË ÒÛÚ-
ËÌî - ËÌ-
ÙÓÏ‡ˆË-
ÓÌÌÓ ÔÂ‰‡-
‚‡ÌÂ Ò ‚Ó-

‰Â˘Ë ¿ÌÌ‡ ÷ÓÎÓ‚‡ Ë ¬ËÍ-
ÚÓ ÕËÍÓÎ‡Â‚

09.30 ìœËˇÚÂÎËî - ÒÂË‡Î, Ò. 9,
ÂÔ. 14

10.00 ìÃ‡ÎÍË ÒÎ‡‰ÍË Î˙ÊÍËÌËî -
ÒÂË‡Î, Ò. 1, ÂÔ. 18

11.00 ì√ÓÍËÚÂ Ó‰ËÚÂÎË Ì‡ ·Ó„‡-
ÚËÚÂ ‰Âˆ‡î - ÒÂË‡Î, ÂÔ. 31

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
12.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî /Ô./
13.30 ì«Î‡ÚÌ‡Ú‡ ÍÎÂÚÍ‡î - ÒÂË-

‡Î, ÂÔ. 20
14.30 ì¿ÎÙî - ÒÂË‡Î, ÂÔ. 20
15.00 ì¿Ì‡ÚÓÏËˇÚ‡ Ì‡ √ÂÈî- ÒÂ-

Ë‡Î, Ò. 6, ÂÔ. 17
16.00 ìŒÚ˜‡ˇÌË Ò˙ÔÛ„Ëî - ÒÂË-

‡Î, Ò. 6, ÂÔ. 17
17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ì»Á·Ó˙Ú Ì‡ À‡‡î - ÒÂË-

‡Î, ÂÔ. 85
19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
20.00 ì¬ÂÏÂÚÓ ÎÂÚËî - ÒÂË‡Î,

ÂÔ. 13
21.00 ìÕËÍËÚ‡: ŒÚÏ˙˘ÂÌËÂÚÓî -

ÒÂË‡Î, ÂÔ. 13
22.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî - ‚Â˜Â-

ÌÓ ÚÓÍ¯ÓÛ
23.30 ìƒ‡Ï‡ Ë √Â„î - ÒÂË‡Î,

ÂÔ. 15
00.00 ì Ó‰Ó‚Ó ËÏÂ: ◊ËÒÚ‡˜˙Úî -

ÒÂË‡Î, ÒÂÁÓÌ 2, ÂÔ. 5
01.00 ìÃ‡ÎÍË ÒÎ‡‰ÍË Î˙ÊÍËÌËî /

Ô./ - ÒÂË‡Î, Ò. 1, ÂÔ. 18
02.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ /Ô./
02.30 ìœËˇÚÂÎËî /Ô./ - ÒÂË‡Î,

Ò. 9, ÂÔ. 14
03.00 ìÕËÍËÚ‡: ŒÚÏ˙˘ÂÌËÂÚÓî /

Ô./ - ÒÂË‡Î, ÂÔ. 13
03.50 ì¬ËÒÓÍË ÚÓÍ˜ÂÚ‡î - ÚÓÍ¯ÓÛ

06.30 ì«‰‡‚ÂÈ, ¡˙Î„‡Ëˇî - ÒÛ-
ÚÂ¯ÂÌ ·ÎÓÍ Ì‡ Õ“¬

09.30 ìÕ‡ Í‡ÙÂî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡
Õ“¬

11.25 ì ÎÛ· Õ˛Áî - Ò‚ÂÚÒÍË ÌÓ-
‚ËÌË

11.30 ì¡ÓÌ ¿ÔÂÚËî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
12.00 ìŸ‡ÒÚÎË‚Ë Á‡Â‰ÌÓî - ÒÂË-

ÂÌ ÙËÎÏ
13.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
13.30 ì»Á„Û·ÂÌË „Ó‰ËÌËî - ÒÂËÂÌ

ÙËÎÏ
15.00 ìƒÓÎËÌ‡Ú‡ Ì‡ ÒÎ˙ÌˆÂÚÓî -

ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
16.00 ìƒÛ„ËÚÂ ÓÚ˜‡ˇÌË Ò˙ÔÛ„Ëî

- ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
17.00 ì◊‡Ò˙Ú Ì‡ ÃËÎÂÌ ÷‚ÂÚÍÓ‚î

- ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡ Õ“¬
18.00 ì—Ú‡ÌˆËˇ ÕŒ¬¿: —˙‰Â·ÂÌ

ÒÔÓî - Ì‡È-‰Ó·ÓÚÓ ÓÚ ÒÂ-
ÁÓÌ‡

19.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡ - ˆÂÌÚ-
‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ

20.00 ì’‡‚‡È 5-0 ì - ÒÂËÂÌ
ÙËÎÏ, 2 ÒÂÁÓÌ

21.00 ìœ˙ÎÌ‡ ÎÛ‰ÌËˆ‡î - ÍÓÏÂ-
‰ËÈÌÓ Ú‚ ¯ÓÛ

22.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
22.30 ìŒÚ ÏÂÒÚÓÔÂÒÚ˙ÔÎÂÌËÂÚÓ:

Ã‡ˇÏËî - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 10
ÒÂÁÓÌ

23.30 ì√ÂÓËî - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 3
ÒÂÁÓÌ

00.30 ìÀÂÍ‡ Ì‡ ÔÓ‚ËÍ‚‡ÌÂî -
ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ

01.30 ì≈‚‡ ÀÛÌ‡î- ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
02.30 ìƒÓÎËÌ‡Ú‡ Ì‡ ÒÎ˙ÌˆÂÚÓî -

ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ /Ô/
03.30 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡ /Ô/
04.00 ìÕ‡ Í‡ÙÂî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ

06.30 ì≈ÎÂÍÚÓ¯ÓÍî - ‰ÂÚÒÍË
ÒÂË‡Î

08.30 ì»ËÒî /Ô./ - ÒÂË‡Î, ÂÔ.
16

10.00 ì»Á‚˙Ì Ë„‡Ú‡î /Ô./- ÒÂË-
‡Î, Ò.2, ÂÔ. 11

11.00 ìœ˙‚ËÚÂ 48 ˜‡Ò‡î /Ô./-
ÒÂË‡Î, ÂÔ. 11

12.00 ì¡‡Ì‰ËÚÒÍËˇÚ œÂÚÂ·Û„î/Ô./
- ÒÂË‡Î, Ò.7, ÂÔ. 2

13.00 ì—Ì‡ÈÔÂËÒÚËî/Ô./ - ÒÂË-
‡Î, Ò.2, ÂÔ. 15

14.00 ì¡Ó·‡ Á‡ ÒÔ‡‚Â‰ÎË‚ÓÒÚî
/Ô./- “ËÎ˙, —¿Ÿ, 1991
„., ¬ ÓÎËÚÂ: ƒÊÓ ◊‡ÏÔ‡,
”ËÎˇÏ ‘ÓÒ‡ÈÚ, —ÚË‚˙Ì —Â-
„‡Î, ƒÊÂË Œ·‡ı

16.00 ìÃÂÌÚ‡ÎËÒÚ:  ‡‰Âˆ˙Ú Ì‡
ÏËÒÎËî - ÒÂË‡Î, ÂÔ. 12

17.00 ìœ˙‚ËÚÂ 48 ˜‡Ò‡î - ÒÂË-
‡Î, ÂÔ. 12

18.00 ì—Ì‡ÈÔÂËÒÚËî - ÒÂË‡Î,
Ò.2, ÂÔ. 16

19.00 ì¡‡Ì‰ËÚÒÍËˇÚ œÂÚÂ·Û„î -
ÒÂË‡Î, Ò.7, ÂÔ. 3

20.00 ì»ËÒî - ÒÂË‡Î, ÂÔ. 17
21.30 ì≈ÍÒÔÂËÏÂÌÚ˙Úî - ÒÂË‡Î,

Ò.2, ÂÔ. 17
22.30 œ–≈Ã»≈–¿: ì»ÒÍ‡î - ƒ‡-

Ï‡, —¿Ÿ, 2007 „., ¬ ÓÎË-
ÚÂ: “Â˙ÌÒ ’‡Û˙‰, ÕËÍÓÎ
¿Ë œ‡Í˙, ¡ÂÌ‰˙Ì
—ÂÍÒÚ˙Ì, —‡Ì‰‡ À‡ÙÂ‰Ë,
“ËÏ˙ÚË Ã‡Í ÕËÈÎ Ë ‰.

00.30 ì≈ÍÒÔÂËÏÂÌÚ˙Úî/Ô./ - ÒÂ-
Ë‡Î, Ò.2, ÂÔ. 17

01.30 ì69 Á‡‰˙ÎÊËÚÂÎÌË ÌÂ˘‡ ‚
ÒÂÍÒ‡î - ÂÓÚË˜Ì‡ ÔÓÂ‰Ë-
ˆ‡ Ì‡ PLAYBOY

�����
�����

☼☼☼☼☼

☼☼☼☼☼

☼☼☼☼☼
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ÒÎÒÎ 2
ÒÈÐÀÆ ¹58

ÍÀ ÁÑÒ
6 от 49

I ТЕГЛЕНЕ:
I гр. (6) няма
II гр. (5) 16 по 2053,40 лв.
III гр. (4) 1147 по 28,60 лв.
IV гр. (3) 17 755 по 2,60 лв.
ДЖАКПОТ: 247 204,77 лв.
II ТЕГЛЕНЕ:
I гр. (6) няма
ДЖАКПОТ: 372 606,10 лв.

6 от 42
I гр. (6) няма
II гр. (5) 12 по 1031,00 лв.
III гр. (4) 517 по 23,90 лв.
IV гр. (3) 9185 по 1,90 лв
ДЖАКПОТ: 82 234,91 лв.

5 от 35
I ТЕГЛЕНЕ:
I гр. (5) няма
II гр. (4) 258 по 115,70 лв.
III гр. (3) 9220 по 4,00 лв.
II ТЕГЛЕНЕ:
I гр. (5) 2 по 9949,10 лв.
II гр. (4) 271 по 73,40 лв.
III гр. (3) 8497 по 3,10 лв.

ТОТО ДЖОКЕР
I гр. (3) 10 по 3088,00 лв.
II гр. (2) 1781 по 9,40 лв.

кратки

Естонец свири
на ЦСКА, румънец
на Левски

Естонският рефер Ханес Каасик
бе назначен да ръководи мача ре-
ванш от Лига Европа между ЦСКА
и словенския Мура. Двубоят е в
четвъртък на националния стади-
он “Васил Левски” в София. Първият
мач в Словения завърши 0:0. Преди
2 години естонецът свири мача
ЦСКА - ТНС (Уелс), спечелен с 3:0 в
плейофите за влизане в групите на
Лига Европа. Каасик е ръководил и
двубой на Левски - срещу Ред Бул
Залцбург през 2009 г., който “сини-
те” загубиха с 0:1. Реваншът Сара-
ево - Левски бе поверен на румънеца
Кристиан Балаж също в четвъртък.
“Сините” спечелиха първия мач с 1:0.

Славия бие македонци

Славия победи с 2:0 новака в
македонския елит Дрита в контро-
ла в Банско с голове на бразилеца
Жуниньо (20) от дузпа и на Петър
Альошев в средата на втората
част. Старши треньорът Мартин
Кушев изпробва общо 20 футболи-
сти в мача. Хамед Коне (Кот д’Иво-
ар) и Уго Лопес (Испания) по всяка
вероятност ще останат в Славия
през новия шампионат, но брази-
лецът Витор Увос ще бъде освобо-
ден. В четвъртък Славия ще изиг-
рае последната си контрола на
лагера в Банско. Официалното пред-
ставяне на “белите” ще се състои
на 1 август преди мача с Аполон
Лимасол (Кип).

Ремзи става
треньор в Лудогорец

35-годишният Шенер Ремзи е на-
значен за треньор в Лудогорец. Той
ще води най-малките футболисти
(род. 1999 г.) на шампионите. Досега
техен треньор бе Диан Ангелов,
който минава при по-големите (род.
1997 г.). Ремзи е юноша на Лудого-
рец, а е играл в елитните Раковски
Русе, Шумен, Ботев Пд и Черномо-
рец. Той помогна на Лудогорец да
влезе в елита, но след това прекра-
ти професионалната си футболна
кариера. Ппродукт на местната
школа са още Диан Ангелов и Росен
Иванов. Наставници в школата са
още Пламен Гетов, Георги Керкелов
и Милан Чирич, а шеф на ДЮШ е
Ивайло Котев.

енит е поредният клуб, който
проявява интерес към Дими-
тър Бербатов. Старши треньо-
рът на руския шампион Луча-

Павел Виданов се е оплел в мрежата след неуспешен опит да предотврати гол
във вратата на полския си тим Заглебие Любин, който падна от Рома с 0:4 в

контрола в САЩ. Бившият защитник на ЦСКА можеше да се разпише във
вратата на “вълците”, но тресна гредата. Головете нанизаха Пабло Освалдо (1),
Панайотис Тахцидис (19), Ерик Ламела (30) и Боян Къркич (43), мачът се игра на

стадиона на бейзболния Чикаго Къбс

Снимки БГНЕС

З

обственикът на Ло-
ко Пд Константин
Динев обяви оттег-
лянето си от клу-
ба. Босът обяви и

И Зенит иска
Бербатов

но Спалети е пожелал да има бла-
гоевградчанина в състава си. От
клуба от Санкт Петербург са готови
да плащат на Бербо по 5 млн. евро
на година. “Бербатов е един от
онези нападатели, които представля-
ват интерес за нас. Най-важното в
момента обаче е какво ще бъде
желанието на играча. Ако българи-
нът няма нищо против да заиграе
в Санкт Петербург, то ръководство-
то е готово да му предложи солид-
ни лични условия по договора”, ка-
за представител на Зенит пред
lifesports.ru. “Водещите руски клу-
бове са доста силни и ще бъде
интересно предизвикателство Бер-
батов да заиграе в Русия. До мо-
мента обаче нито един отбор не
е започнал официални преговори
за него”, разкри мениджърът на
нападателя на Манчестър Юнай-
тед Емил Данчев. Вариант за бъл-
гарина е и турският Галатасарай.
“Червените дяволи” очакват да го
продадат, а с парите да помогнат
да се осъществи трансферът на
Робин ван Перси от Арсенал.

Динев напусна
и Локо Пд Защитниците Юнес

Бенжелюн и Джереми Ро-
дригес вече не са част от
Локо Пд. Двамата францу-
зи разтрогнаха по взаим-
но съгласие своите дого-
вори с клуба и са свобод-
ни да си търсят нови отбо-
ри. БЛИЦ разбра, че не е
изключено поне един от
двамата да подсили ЦСКА,
където изпитват остра нуж-
да от играчи за почти всич-
ки постове. От “Лаута” ще
си тръгнат и националът
Христо Златински и порту-
галецът Сержиньо, които
също преговаряли с ЦСКА.
Очакванията са още от
основните футболисти на
“смърфовете” да си наме-
рят нови клубове. Звезда-
та Даксон да Силва пък се
завърна в родината си и
премина в редиците на
гранда Вашко да Гама.

С
Бизнесменът прехвърля акциите си на кума на Стоичков

В Босна и Херцеговина продължават с провокаци-
ите преди реванша от Лига Европа между ФК Сараево
и Левски. Местните излъгаха, че български военнослу-
жещи са предизвикали меле с фенове в столицата на
бившата югославска република. Инцидентът бил ста-
нал в неделя пред кметството в Сараево. В масовото
сбиване участвали българи от военния ни контингент в
EUFOR и фенове на ФК Сараево. Заместник-начал-
никът на щаба на българите полковник Владимир Ла-
лов обаче отрече информациите и заяви, че всичко е
провокация. Стана ясно, че по време на инцидента
неговите подчинени са били в база “Бутмир” и са
изпълнявали служебните си задължения. Това е по-
редната провокация на босненците, след като се изга-
вриха със символа на България и Левски, и разпрост-
раниха колаж на Апостола на свободата Васил Левски
на бесилка. Пет автобуса със запалянковци на Левски
ще отпътуват за Сараево утре вечерта. Привърженици-
те са предупредени, че ще бъдат зорко охранявани на
босненска територия. За целта местната полиция ще
поеме левскарите още от границата. Организираните
запалянковци ще чакат там и едва часове преди мача
ще потеглят директно към стадиона, за да бъдат избег-
нати сблъсъци между агитките.

името на наследника си - Ата-
нас Узунов. Кумът на Христо
Стоичков и бивш рефер №1
на България получава всич-
ките акции на досегашния
собственик. Преди години
Динев оттегли финансовата си
поддръжка от Вихрен от род-
ния му град Сандански, който
набързо изпадна от професи-
оналния футбол.

“С голяма доза смесени
чувства обявявам, че оттег-
лям финансовата си, но не и
моралната, поддръжка към
Локомотив (Пловдив). Когато
преди две години и полови-
на станах част от черно-бя-
лата магия, го направих за-
ради привържениците на от-
бора и заради сантиментал-
ната си обвързаност с покой-
ния бивш президент на клу-
ба Георги Илиев. Дойдох на
“Лаута” с голямо желание и

амбиция. Поех няколко анга-
жимента:

1. Да подобря състоянието
на стадион “Локомотив” в
парк “Лаута”, така че той да
стане приятно място за посе-
щаване и да изпълни изиск-
ванията за получаване на
лиценз за провеждане на
футболни срещи. Дотогава
такъв нямаше.

2. Да спася отбора от из-
падане през сезон 2009/2010
въпреки отчайващото поло-
жение в класирането.

3. Да възстановя позиции-
те на Локомотив като конку-
рентен на водещите българ-
ски клубове.

Дали съм успял, се вижда
от резултатите и крайните
класирания на първенството,
както и за Купата на Бълга-
рия. Нямам никакво намере-
ние да изтъквам колко пари
съм вложил и колко неща
съм подобрил. Причините за
категоричното ми реше-
ние за оттегляне са две.
Невъзможността да под-

държам необходимото висо-
ко финансово ниво за
издръжката на клуба, както
и перманентното замесване
на името ми, както и това на
Локомотив Пловдив, в съмне-
ния за погазване правилата
на честната игра. Нещо, кое-
то абсолютно не отговаря на
действителността и нямам
никакво намерение повече
да търпя подобни твърдения.
Когато станах президент на
клуба, средната посещае-
мост бе в пъти по-ниска от
тази, която регистрираха ста-
тистиците по-късно. Няколко
пъти по време на моя мандат
“Лаута” бе препълнен, а това
всъщност бе тръпката, която
ми даваше ентусиазъм и ко-
ято едва ли бих могъл да
опиша. Оставам с добри чув-
ства към цялата локомотив-
ска общност и винаги ще
подкрепям отбора като
привърженик.

Нямам претенции към ак-
циите, които притежавам. Ос-
тавям ги на Атанас Узунов.

Сега на първо време смятам
да дам на децата си това,
което съм дал на всеки един
футболист на Локомотив
Пловдив през тези две годи-
ни и половина. Става въпрос
за време, внимание и грижи”,
написа Коко Динев в обръ-
щение към феновете.

БОСНЕНЦИ ЛЪЖАТ
ЗА БОЙ С НАШИ
ВОЕННИ В САРАЕВО

Президентът на Олимпик Тетевен Страхил Димчев и
изпълнителният директор на Ботев Враца Пламен Николов дадоха
пресконференция преди започващия днес турнир “Не на терора” с
участието на двата тима и на израелските Апоел Бен Сахнин и

Макаби Явне. Състезанието се провежда за втори път, а от
догодина то ще бъде включено в календара на БФС и ще бъде

с 6 отбора и съорганизатор Литекс или Правец
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И шампионът
на Русия
с мерак
за Бербатов
Стр. 23 3

ОСТАВАТ

ОЛИМПИАДАТА
В ЛОНДОН
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гледайте

ПО БНТ 1
БАСКЕТБОЛ

17.55 България -
Турция

ПО ЕВРОСПОРТ
БОКС

22.45 Кубрат Пулев -

кратки

Наказаха Фетел
на пето място

Двукратният световен шам-
пион и пилот на Ред Бул Себас-
тиан Фетел (Гер) получи наказа-
ние от 20 секунди и така се
срина от второ до пето място в
крайното класиране на Гран при
на Германия. Немецът изпревари
Дженсън Бътън (Вбр) в битката
за второто място 2 обиколки
преди края на състезанието.
Повторенията обаче убедиха
стюардите, че изпреварването
е нелегално, тъй като Фетел
напусна пистата с 4-те си гуми.
Наказанието на Фетел върна
Бътън на второто място, а тре-
ти стана Кими Райконен.

Бразилецът Томаш Белучи, който
отстрани Григор Димитров на

полуфинала на Откритото
първенство на Швейцария в Гщаад,

ликува с трофея след успех на
финала над сърбина Янко Типсаревич

(№1 в схемата) с 6:7(6), 6:4, 6:2

а 31 юли, идния вторник, ще стане
ясно дали Цветана Пиронкова и
Григор Димитров ще получат пока-

Григор Димитров се изкачи с 8
места в световната ранглиста след
достигането до полуфинал на турни-
ра в Гщаад, Швейцария) и вече е
53-ти в класацията на АТП с 843 т.
Александър Лазов пък прогресира с
95 места до рекордната в кариерата
си 804-та позиция със 17 т. след
добро представяне на турнири на ITF
в Турция. Шампионът от
“Уимбълдън” Роджър Федерер
(Швейцария) пък е на върха за
рекордна 288-а седмица с 11 075  т.
Цветана Пиронкова се изкачи с 5
позиции до 57-а в световната ранг-
листа на Женската тенис асоциация
(WTA).  Пловдивчанката загуби на
1/4 финал на турнира на клей в
Бастад, Швеция, където загуби
драматично от бъдещата шампионка
Полона Херцог (Слвн). 17-годишната
Виктория Томова скочи с 39 места и
вече е 567-а в света.

40 000 полицаи,
войници и частни ох-
ранители ще пазят за
реда по времето на
Олимпийските игри в
Лондон, които започ-
ват в петък. Органите
на реда вече са наети
и се грижат за спокой-
ствието на спортисти-
те и гостите на британ-
ската столица. Сериоз-
ните мерки са взети
заради опасност от те-
рористични актове.
Тревогите идват след
атентата в Бургас ми-
налата сряда, когато

Българите прогресират в класациите,
Федерер подобри рекорда си
Българите прогресират в класациите,
Федерер подобри рекорда си
Българите прогресират в класациите,
Федерер подобри рекорда си
Българите прогресират в класациите,
Федерер подобри рекорда си
Българите прогресират в класациите,
Федерер подобри рекорда си

Гришо и Цвети
чакат поканата
на 31 юли

на (уайлд кард) за участие на смесе-
ни двойки на олимпийския турнир по

тенис в Лондон, обяви президентът на
Българската федерация по тенис Стефан

Цветков и допълни, че изключително
много тимове имат желание да добият
право за място на Игрите, а квотите, които
ще бъдат разпределени в края на месеца,
са само 4. “Ще се знае на 31 юли, напра-
вихме заявка за “уайлд кард”, но ще има
много сериозно лобиране от всички же-
лаещи. Ръководителите на тенис делега-
циите ще водят преговори там на място, а
от нашето ръководство на Олимпиадата
няма да присъства никой и това няма да е
добър знак”, обясни Стефан Цветков. “На-
дявам се да се оцени по достойнство това
представяне на нашите тенисисти през по-
следните месеци, както и на “Хопман Къп”.
Мачовете са много, а конкуренцията убий-
ствена. Тенис турнирът на сингъл старти-
ра на 28 юли. а смесените двойки започ-
ват участието на 1 август.”Н

Пешеходци
минават

покрай
огромни

постери на
Юсейн Болт и

други
знаменити

спортисти, с
които е

украсена
жп гарата

Падингтън в
Лондон преди
началото на

ХХХ лятна
Олимпиада

40 000 ще пазят реда в Лондон
загинаха 5 израелски
туристи и българският
шофьор на автобуса
им.  Британските воен-
ни предоставят 2 воен-
ни кораба, 4 изтреби-
теля и 3 хеликоптера
от Кралския флот, за
да допълват охраната.
Пазачите са 1/5 от ця-
лата отбрана на Вели-
кобритания и това е
най-голямата и сложна
операция след Втора-
та световна война в
Обединеното кралство.
“Израел се страхува от
иранска атака на Игри-

те”, написа в. “Сънди
Таймс”. По този повод
израелските власти са
изпратили допълнител-
ни агенти от контрара-
зузнаването “Шин Бет”,
които да пазят групата
от 38 спортисти. Пра-
вителството в Тел Авив
прави всичко възмож-
но, за да не се повтори
кървавият инцидент от
Мюнхен 1972, когато
загинаха 11 израелски
спортисти, нападнати и
убити от арабски теро-
ристи в Олимпийското
село.

Александър Димитренко (п)

Снимки БГНЕС


